

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာရေး မွန်ပြည်နယ်သူ၊ ပြည်နယ်သားများကလည်း လက်တွဲပူးပေါင်း ကြိုးပမ်းကြမည်ဟု ယုံကြည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး
နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က
(၄၅)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာ
၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၉ ရက်

ချစ်ခင်လေးစားအပ်ပါသော မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား မိဘပြည်သူ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများခင်ဗျား-
ယနေ့ မတ်လ(၁၉)ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် (၄၅)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ဂုဏ်ပြု
သဝဏ်လွှာ ပေးပို့ခွင့်ရသည့်အတွက် များစွာဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါသည်။ မွန်တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏
နေထူးနေမြတ်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုထားသည့် ကျက်သရေမင်္ဂလာအပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံသော မွန်ပြည်နယ်နေ့အခါသမယ

တွင် မွန်ပြည်နယ်အတွင်း နေထိုင်ကြသည့် မွန်တိုင်းရင်းသားများနှင့် ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားများအားလုံး
ကောင်းကျိုးချမ်းသာ မင်္ဂလာအဖြာဖြာနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် နှုတ်ခွန်းဆက်သ
အပ်ပါသည်။

၁၉၇၄ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေ(မူကြမ်း)တွင် “မွန်ပြည်နယ်” အဖြစ် စတင်ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းတင်ရေးသား
ခဲ့သည့် ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၁၉)ရက်နေ့ကို မွန်ပြည်နယ်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ကာ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား
နှစ်စဉ်ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ ယနေ့ဆိုလျှင် (၄၅)နှစ်တိုင်တိုင် ရောက်ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

မွန်ပြည်နယ်သည် မွန်နှင့် ဗမာလူမျိုး အများဆုံးနေထိုင်ကြပြီး ကချင်၊ ကရင်၊ ချင်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ ပအိုဝ်းစသည့်
တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများပါ အတူတကွ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ နေထိုင်ကြသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး၏ နေရာဒေသအသီးသီးတွင် **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့**



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့ ဆရာတော်ကြီးများအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်စဉ်။

သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်ခံယူမည့် ဆရာတော်များအား နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၁၈
နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများ၊
တိပိဋကဓရ တိပိဋက ကောဝိဒ ဆရာတော်များနှင့် ၂၀၁၉
ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်
ခံယူမည့် ဆရာတော်များအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ
အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်
ဥပ္ပါတသန္တိစေတီတော် **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့**



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများက ဘားအံ
လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘားအံမြို့ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

ဘားအံ မတ် ၁၈
နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပဟိကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်
ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး
ရဲအောင်၊ ဦးမင်းသူ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့သို့ ရောက်ရှိ
ကြသည်။ **စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့**

KBZ BANK

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြန်မာ့

ပြည်သူများ၏ဆန္ဒကို ဦးတည်ရေးရှု

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် နယ်မြေဒေသများသို့ ကွင်းဆင်း သွားရောက်ခဲ့သည့်ခရီးစဉ်တိုင်းတွင် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး ထိတွေ့ဆက်ဆံတွေ့ဆုံကာ ပြည်သူများ သိလိုသည်များနှင့် လိုအပ်ချက်များကို လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ဖွင့်ဟပြောကြားခွင့်ပြုပေးပြီး ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားခြင်း၊ လိုအပ်သည်များအား အတတ်နိုင်ဆုံးဖြည့်ဆည်း ပေးခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ပေးနေပါသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံခွင့်ရကြရာ၌ ပြည်သူအများစု၏ဆန္ဒမှာ ၎င်းတို့၏ဒေသများတွင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ မြေယာ သိမ်းဆည်းမှုအရေး၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး စသည့်အခြေခံလိုအပ်ချက်များ ဖြစ်ကြပြီး ယင်းတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးတို့ကို ဦးတည် မေးမြန်းလေ့ရှိကြပါသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူများ၏ဆန္ဒဖြစ်သည့် အဆိုပါ အခြေခံလိုအပ်ချက်များအား နှစ်စဉ် ခွင့်ပြုပေးနိုင်မှုအလိုက် အတတ်နိုင်ဆုံး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝမြင်မှား တိုးတက်ရေးအတွက် မြို့ပြများအဆင့်မြှင့်တင်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးနေသလို ကျေးလက်ဒေသများ လူမှုဘဝမြင်မှားတိုးတက်ရေးကိုလည်း ချန်မထားဘဲ အတတ်နိုင်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးနေပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဝေးလံခေါင်ဖျား သည့် နယ်စပ်ဒေသများနှင့် တောင်ပေါ်ဒေသများအား ပြည်သူအစိုးရက ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေသည်ကို မြင်တွေ့ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

နယ်စပ်ဒေသများနှင့် တောင်ပေါ်ဒေသများသည် လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေးခက်ခဲသောကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အလှမ်းဝေးနေဆဲဖြစ်သော ဒေသများဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အဆိုပါဒေသများစုဖြစ်သည့် ပြည်နယ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးစားပေးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပါသည်။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသော မြန်မာပြည် မြောက်ဖျား ကချင်ပြည်နယ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးနေပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနည်းပါးနေသည့် ကယားပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို စီမံကိန်းများဖြင့် အကောင်အထည် ဖော်လျက်ရှိပါသည်။

ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အဓိကကျ သည့် ကုလားတန်မြစ်ကြောင်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းကို မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်လျက် ရှိရာ အဆိုပါစီမံကိန်းဝင် ပလက်ဝတံတားတည်ဆောက်ရေးအတွက် ရန်ကုန်မြို့မှ ပစ္စည်းကိရိယာများ တင်ဆောင်လာသော အရပ်ဘက် ကုန်တင်ရေးယာဉ်မှာ မတ်လ ၁၆ ရက်နေ့က ပလက်ဝမြို့သို့သွားရောက်စဉ် အေအေအေဖွဲ့က အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ပြီး မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည်ကို စိတ်မကောင်းဖွယ်တွေ့ရှိရပါသည်။

ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ဆန္ဒများဖြစ်သည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် နယ်မြေဒေသများ အေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရှိမှသာ ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်သည်ကို အဆိုပါဖြစ်ရပ်က မီးမောင်းထိုးပြလိုက်ပါသည်။ အလားတူပင် လက်နက် ကိုင်ပိုင်ပစ္စည်းများဖြစ်ပွားနေသော ဒေသများတွင် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ရန်လိုမုန်းထားတိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ရေး၌ အခက်အခဲများရှိနေသည့်အပြင် ဒေသခံပြည်သူများလည်း ဒုက္ခအခက်အခဲများ ရှိနေကြပါသည်။

လက်နက်ကိုင်ဖြေရှင်းခြင်းသည် ပြဿနာတစ်ရပ်ကိုဖြေရှင်းရာ မရောက်ဘဲ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများသာ ဒုက္ခဆင်းရဲရောက်ရသည်။ ပြဿနာကို နိုင်ငံရေးစားပွဲပိုင်းတွင် ဖြေရှင်းခြင်းဖြင့်သာ အဖြေတစ်ရပ်ကို ရနိုင်ပေသည်။ ဤနေရာတွင် တောင်အာဖရိကသမ္မတဟောင်းဖြစ်သည့် နယ်ဆင်မန်ဒါလား ပြောကြားခဲ့သော “ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းရှိရန်အတွက် မသင့်မမြတ်သည့်ရန်သူနှင့် အတူလက်တွဲလုပ်ဆောင်မှု ဦးစွာပြုရမည်။ ပြီးလျှင် အတူလက်တွဲလုပ်ဆောင်မှုမှ မိတ်ဆွေဖွဲ့နိုင်ရမည်။ သို့မှသာ ရန်သူမရှိ မိတ်ဆွေသားရှိသည့် ဆက်ဆံရေးမျိုးကို ထူထောင်နိုင်ရမည်” ဟူသည့် အမှာစကားသည် မှတ်သားလိုက်နာစရာဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ယနေ့ကျတွေ့နေရသည့် ပဋိပက္ခများအဆုံးသတ်နိုင်ရေး အတွက် အစိုးရ၊ တပ်မတော်၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ တူညီ သည့် ဘုံရည်မှန်းချက်ဖြစ်မည့် ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးလမ်းသို့တက်လှမ်း၍ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအဖြေရှာပြီး ပြည်သူများ၏ဆန္ဒဖြစ်သည့် ဒေသတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဦးတည်ရေးရှိ ဖော်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၄) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (က) အမျိုးသားရေးမူဝါဒဖြစ်သော ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေးတို့ကို အဓိကထားဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) သမိုင်းကြောင်းအရ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံး ညီညွတ်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အား တပ်မတော်၏ ရပ်တည်ချက်အဖြစ် စဉ်ဆက် မပြတ် ခံယူလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသောပြည်ထောင်စုအဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် မဖြစ်မနေ လိုအပ်သော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အခြေခံသော ငြိမ်းချမ်းရေး မူဝါဒ (၆)ရပ်ဖြင့် တပ်မတော်မှ ခိုင်ခိုင်မာမာဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပိုင်နက်နယ်မြေနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိရောက်စွာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မည့် စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်မတော် တည်ဆောက်ရေး။

နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ အစည်းအဝေး (၇/၂၀၁၉) ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
တက်ရောက်ခဲ့ကြ
အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယ နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင် (ခ) ဦးထွန်း ထွန်းဟိန်၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာ မြတ်ညာဏစိုး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး



ဦးထွန်းအောင် (ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်နှင့် ပူးပေါင်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံရေး ဝါတီများနှင့် တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အစု အဖွဲ့တို့မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်

သတင်းစာမှာယူခြင်း၊ ကိုယ်စားလှယ် လျှောက်ထားခြင်းနှင့် ကြော်ငြာများထည့်သွင်းခြင်းကိစ္စများအတွက် သိရှိလိုပါက အောက်ပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
မြန်မာ့အလင်း - ၀၉-၄၄၂၅၅၀၇၆၄
ကြေးမုံ - ၀၉-၂၅၀၁၀၉၂၇၇

MYANMAR Digital News Presented by NPE
www.mdn.gov.mm

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် မတ် ၁၈		မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၁၀၆၃၀၀၀ - ၁၀၆၃၀၀၀	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	မန္တလေး	ရန်ကုန်
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၉၁၀/၉၆၅ ကျပ်	၉၅၅/၉၉၀ ကျပ်	၉၅၅/၉၉၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ ၈၂၀/၈၇၀ ကျပ်	၉၁၀/၉၄၀ ကျပ်	၉၁၀/၉၄၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၇၂၀/၇၉၅ ကျပ်	၈၅၅/၈၅၀ ကျပ်	၈၅၅/၈၅၀ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၉၂၀/၉၅၅ ကျပ်	၉၉၀/၁၀၀၅ ကျပ်	၉၉၀/၁၀၀၅ ကျပ်

ရန်ကုန် လက်ကားဈေး
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၉၁၀/၉၂၀ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၉၁၀/၉၃၀ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၇၉၀/၈၀၅ ကျပ်

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၅၃၆.၈
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို =	၁၇၄၃.၂
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် =	၂၂၈.၉၂
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် =	၄၈.၄၉၅
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းစစ် =	၃၇၆.၉၀
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး =	၂၂.၃၉၀
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း =	၁၃၇၇.၉
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် =	၁၃၅.၆၅
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၀၉၂.၃
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၁၃၇.၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပဟိုဘယ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှယူသည်

စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ
သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး
အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယုညို၊ ဒေါ်ခင်စုလှလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ
စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊
ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ
ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

ပြည်တွင်းရေးရာ

»» စာမျက်နှာ ၃ မှ

ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ဌေးရီ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်အေးသီတာ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၏ဇနီး ဒေါက်တာစိန်စိန်သိမ်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟို ဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ဆရာတော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့အတူ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၏ဇနီး ဒေါ်ချိုချို၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၏ဇနီး ဒေါ်ခင်သက်ဌေး၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၏ဇနီး ဒေါ်နန်းကြင်ကြည်

နှင့် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့် ၏ဇနီး ဒေါ်ဌေးရီတို့က သီလရှင်ဆရာကြီးများအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ သန်လျင်မြို့မင်းကျောင်း ပထမပြန် စာသင်တိုက် ပမာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ စန္ဒိမာဘိဝံသထံမှ ပရိသတ်များက အနုမောဒနာတရား နာယုကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အမှုပေးဝေကြသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုနှင့် ပရိသတ်များက အခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြသည့် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် သီလရှင်ဆရာကြီးများအား နေဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြ သည်။

ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်သက်ဌေး၊ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေနှင့် ဩစတြီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့ တွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် မတ် ၁၈
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေနှင့် ဗန်ကောက်မြို့အခြေစိုက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြီးယား နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Dr. Eva Hager တို့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝန်ကြီးရုံးဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ e-Government စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့်လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ e-Government စနစ်၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည့် e-ID စနစ် လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု နှင့် e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်

နေမှု၊ နိုင်ငံတွင်းနေထိုင်သူများကို Biographic နှင့် Biometric Data များကောက်ယူပြီး လူတစ်ဦးချင်းစီကို Unique ID နံပါတ်သတ်မှတ် ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဩစတြီးယားနိုင်ငံ၏ e-Government စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် e-ID စနစ် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နေမှု၊ ယင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လုံခြုံစိတ်ချရသည့် စနစ်ဖြစ်ရေးအတွက် ခေတ်မီနည်းစနစ်များ အသုံးပြု ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ e-ID လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် မှုများအပေါ် ဩစတြီးယားနိုင်ငံမှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးမည့် အစီအစဉ်များ၊ e-Government လုပ်ငန်းစဉ် များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် မြန်မာ- ဩစတြီးယား နှစ်နိုင်ငံ အစိုးရအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ အဋ္ဌမနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈
၂၀၁၉ ခုနှစ် (၅၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ အဋ္ဌမနေ့ကို ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဆက်လက် ကျင်းပခဲ့ရာ ကျောက်စိမ်းအတွဲ စုစုပေါင်း ၉၀၉ တွဲကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချခဲ့သည်။ ယနေ့ပြပွဲတွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် ၃၆၀၀ မှ ၄၈၀၀ အထိ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့်ရောင်းချရာ ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၉၀၉ တွဲကို ယူရိုငွေ ၄၆ ဒသမ ၇၃၅ သန်းဖြင့် ရောင်းချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပြပွဲတွင် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ

ဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေ၊ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့က ရတနာပြပွဲသို့ အကြိမ် ၂၀ နှင့်အထက် ဆက်တိုက်တက်ရောက်ခဲ့သော ရတနာကုန်သည်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း များ ပေးအပ်သည်။
ထို့အတူ ယမန်နေ့က ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် ၁ မှ ၁၂၀၀ အထိ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့်တင်ပြခဲ့ရာ ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၁၀၅၀ တွဲကို ယူရိုငွေ ၄၆ ဒသမ ၅၀၅ သန်း၊ ကျောက်စိမ်းအတွဲ အမှတ် ၁၂၀၁ မှ ၂၄၀၀ အထိ



မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေ ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲများသို့ (၃၅)ကြိမ်ဆက်တိုက် တက်ရောက်ခဲ့သည့် ရတနာကုန်သည်တစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်စဉ်။



(၅၆) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ အဋ္ဌမနေ့တွင် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ရတနာကုန်သည်များ ကျောက်စိမ်းတုံးများကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြစဉ်။

တင်ပြခဲ့ရာ ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၈၅၈ တွဲကို ယူရိုငွေ ၇၈ ဒသမ ၈၂၅ သန်း၊ ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် ၂၄၀၁ မှ ၃၆၀၀ အထိ တင်ပြခဲ့ရာ ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၇၈၃ တွဲကို ယူရိုငွေ ၁၀၁ ဒသမ ၄၇၂ သန်းဖြင့်ရောင်းချခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ ကျောက်စိမ်းအတွဲ စုစုပေါင်း ၃၆၀၀ တွဲကို ရောင်းချရမှုမှ ယူရိုငွေ ၂၇၃ ဒသမ ၅၃၇ သန်းရရှိကြောင်းသိရသည်။ (၅၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက် ရတနာပြပွဲကို မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ မတ် ၂၀ ရက်အထိ ဆက်လက် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး မတ် ၁၉ ရက်တွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် ၄၈၀၁ မှ ၆၀၀၀ အထိ၊ မတ် ၂၀ ရက်တွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် ၆၀၀၁ မှ ၆၉၇၃ အထိ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲသို့ တရုတ်၊ ထိုင်း၊ ဩစတြေးလျ၊ အမေရိကန်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ ပြည်ပရတနာကုန်သည်စုစုပေါင်း ၂၉၁၂ ဦးနှင့် ပြည်တွင်း ရတနာကုန်သည် ၁၆၄၉ ဦး စုစုပေါင်းရတနာကုန်သည် ၄၅၆၁ ဦး တက်ရောက်ရန် မှတ်ပုံတင်ထားပြီး ယနေ့ပြပွဲသို့ ပြည်တွင်းပြည်ပ ရတနာကုန်သည် အများ အပြား တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်း-မွှေးကြူ၊ ဇော်ဝင်း-ကျော်ရဲဆွေ

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့အား ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ဘားအံလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဘားအံမြို့၊ သေဋ္ဌမာရ်အောင်ဘုရားသို့ ရောက်ရှိပြီး ပန်း၊ ရေချမ်းတို့ကို ကပ်လှူပူဇော်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိကာ ဘုရားကြီး ဘက်စုံပြုပြင်ရန်အတွက် အလှူငွေများကို ဂေါပကအဖွဲ့ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဘားအံမြို့၊ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

သင်ယူနိုင်ဖို့အခွင့်အရေး

တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “ကျွန်မတို့ ပြည်သူလူထုနှင့်တွေ့ဆုံပွဲတွေ လုပ်သလဲဆို တော့ အစိုးရအဖွဲ့တွေရော နားလည်အောင်လို့ ရှင်းပြချင် ပါတယ်။ ပြည်သူလူထုတွေနဲ့ တွေ့ဆုံပွဲတွေ လုပ်တယ် ဆိုတာ သင်ယူဖို့ပါ။ သင်ယူဖို့ဆိုတာဟာ အစိုးရအဖွဲ့တွေ ကလည်း သင်ယူရမယ်။ ဝန်ထမ်းတွေကလည်း သင်ယူရ မယ်။ ပြည်သူကလည်း သင်ယူရမယ်။ ဒီမိုကရေစီစနစ်မှာ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်လို့ ရမလဲဆိုတဲ့ နည်းတွေရှာဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ကျွန်မအနေနဲ့ တွေ့ဆုံပွဲတွေလုပ်တဲ့အခါမှာ ခန်းမထဲမှာ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာကသက်သက်၊ ပြည်သူတွေက အပြင်ကနေသက်သက် ဒီလိုပုံစံမျိုး မဖြစ်စေချင်ပါဘူး။ အဲဒီလိုပုံစံမျိုးဆိုရင် တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက်ဆီကနေ သင်ယူနိုင်ဖို့အခွင့်အရေးရမှာမဟုတ်ပါဘူး။ ပထမဦးဆုံး ၁၉၉၇ ခုနှစ် ဇွဲကပင်တောင်ကို သာမညဆရာတော် ဘုရားကြီးကို ဖူးဖို့သွားတဲ့အခါတုန်းက အဲဒီတုန်းက သွား တဲ့အချိန်နဲ့ အခုအချိန်နဲ့က ပြောင်းလဲမှုတွေရှိတယ်ဆိုတာ မြင်ရပါတယ်။

တော်တော်တိုးတက်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးလာ

အရင်တုန်းက ဘားအံမြို့က ဒီလောက်မကြီးကျယ်ပါ ဘူး။ ဘားအံမြို့က တော်တော်တိုးတက်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးလာပါပြီ။ သို့သော်လည်း လုံလောက်အောင်တော့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မရှိသေးပါဘူး။ လိုအပ်ချက်တွေအများကြီး ရှိပါသေး တယ်။ ဒါတွေလည်း ပြည်သူလူထုကနေ ကျွန်မတို့ ကိုတင်ပြတဲ့အခါမှာ ပါလာလိမ့်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ဒါကတော့ တစ်တိုင်းပြည်လုံးရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေဖြစ်ပါ တယ်။ တစ်တိုင်းပြည်လုံးရဲ့လိုအပ်ချက်တွေကို အားလုံး ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့ဆိုတာကတော့ မလွယ်ပါဘူး။ ဒါက အချိန်ယူရပါတယ်။ နိုင်ငံဟာ မဖွံ့ဖြိုးမတိုးတက်တာဟာ ဆယ်စုနှစ်ချီလာပါပြီ။ ဆယ်စုနှစ်တွေနဲ့ချီပြီးတော့ မဖွံ့ဖြိုး မတိုးတက်တဲ့နိုင်ငံကို သုံးနှစ်အတွင်း တိုးတက်အောင် လုပ်ဖို့ဆိုတာ တကယ်တော့လက်တွေ့ကျပါဘူး။ သို့သော် လည်း တိုးတက်မှုတွေတော့ ရှိပါတယ်။ ကျေနပ်လောက် အောင် တိုးတက်မှုရှိသလားဆိုတော့ အမှန်ပြောရရင် ဘယ်တော့မှကျေနပ်နေတဲ့ အဆင့်မျိုးမရောက်သင့်ပါဘူး။ ကျေနပ်သွားပြီဆိုရင် ဆက်ပြီးတော့ ကြိုးစားချင်တဲ့စိတ် တွေရှိတော့မှာမဟုတ်ဘူး။ တစ်နှစ်နဲ့ တစ်နှစ်ပိုပြီးတော့ တိုးတက်အောင်လို့ ကြိုးစားသွားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

၁၉၉၇ ခုနှစ်တုန်းက ကားနဲ့လာရတော့ ရွာလေး တွေရဲ့အခြေအနေကို ပိုပြီးတော့ သိပိုင်ခွင့် ရှိပါတယ်။ အခု ကျတော့ လေကြောင်းခရီးနဲ့လာတော့ ရွာတွေရဲ့ အခြေ အနေကို သိပိုင်ခွင့်မရှိဘူး။ အောက်ခြေတောင်သူ လယ်သမား၊ ပြည်သူလူထုက ဘယ်လိုနေသလဲဆိုတာ တွေ့ဖို့အခွင့်အရေး နည်းသွားပါတယ်။ တစ်ဖက်က ပြောရင် လေကြောင်းက အပေါ်ကလာတော့ အပေါ်က ကြည့်လိုက်ရင် ဘားအံမြို့ဘယ်လောက်တိုးတက်လာလဲ ဆိုတာ ကွက်ကွက်ကွင်းကွင်းမြင်နိုင်ပါတယ်။ အဲဒီဟာက ကျွန်မတို့အတွက် သင်ခန်းစာပဲ။ တစ်နေရာကနေ မြင်နိုင် တာကို နောက်တစ်နေရာက မမြင်နိုင်ဘူး။ အမြင်များ၊ အတွေးအခေါ်များပူးပေါင်းပြီးလုပ်မှ နိုင်ငံကို ပြည့်ပြည့်ဝဝ တိုးတက်အောင်လို့ လုပ်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ကရင်ပြည်နယ်ကဆိုရင် နိုင်ငံမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးမရှိခြင်းရဲ့ အနိဋ္ဌာရုံကိုလည်း ကောင်းကောင်း သိခဲ့ရပါတယ်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘားအံမြို့၊ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဓာတ်ပုံ - သက်အောင်

အပစ်ခတ်ရပ်စဲပြီးတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းပေါ်မှာ တက်လာတဲ့အခါမှာ ဘယ်လိုအပြောင်းအလဲတွေရှိတယ် ဆိုတာကိုလည်း သေသေချာချာသိရပါတယ်။

ရှင်းရှင်းလင်းလင်းမြင်ရ

နှစ်နှစ်လောက်တုန်းက ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဆွေးနွေးပွဲကို လူငယ်တွေနဲ့ လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီဆွေးနွေးပွဲ တစ်ခုမှာ ကျွန်မတို့နိုင်ငံတစ်ဝန်းက လူငယ်တွေ တက်ရောက်ပါတယ်။ မန္တလေးတိုင်းဘက်က လူငယ် တစ်ယောက်လည်းပါတယ်။ ကရင်ပြည်နယ်ဘက်က လူငယ် နှစ်ယောက်ပါတယ်။ လူငယ်တွေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအကြောင်း ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ ကရင်ပြည်နယ်ဘက်က တက်လာတဲ့ လူငယ်နှစ်ယောက်က ငြိမ်းချမ်းရေး ဘယ်လောက် အရေး ကြီးတယ်၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ဘယ်လောက်အဖိုးတန်မှုကို နားလည်တယ်၊ နှစ်ပေါင်းများစွာ ဆယ်စုနှစ်တွေနဲ့ ချီပြီး တော့ မငြိမ်းချမ်းခဲ့တဲ့ ဒေသမှာမို့လို့ အပစ်ခတ်ရပ်စဲရေး လုပ်လိုက်တဲ့အခါမှာ ပြည်သူတွေရဲ့ နိစ္စရူဝ ဘဝတွေ ပြောင်းသွားလဲဆိုတာ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းမြင်ရတော့ အဲဒီ ကိစ္စလေးတွေကို ပြောပြတယ်။ မန္တလေးက လူငယ်ကတော့ ရိုးရိုးသားသားပဲ ပြောတယ်။ အခုမှပဲ သူသိတော့တယ်။ သူဟာငြိမ်းချမ်းရေးရတဲ့ ဒေသမှာမေးခဲ့တာ။ ငြိမ်းချမ်းရေး ရှိတဲ့ ဒေသမှာကြီးခဲ့တော့ ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်နေတဲ့ အနိဋ္ဌာရုံ ကို ဘယ်တော့မှ မခံစားခဲ့ရဘူး။ မသိလို့မဟုတ်ဘူး ဗဟု သုတလည်း ကြွယ်ဝတယ်။ နိုင်ငံကိစ္စတွေလည်း စိတ်ဝင်စား ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးမရှိတဲ့ နေရာတွေနဲ့ ဝေးနေတဲ့အခါမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးမရှိခြင်းဟာ ကိုယ့်ရဲ့နေထိုင်ရေးကို နှောင့်နှေးစေတယ်ဆိုတာ သူမသိခဲ့ဘူးဆိုပြီး ပြောပါတယ်။

ကျွန်မအနေနဲ့ ယုံကြည်

ကရင်ပြည်နယ်က ကလေးတွေနဲ့ တွေ့ပြီးတော့ သူတို့ပြောတာတွေကြားရတဲ့အခါမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးဟာ ဒါကြောင့် အရေးကြီးတာပါလားဆိုတာ သူသဘောပေါက် သွားပါတယ်။ ကျွန်မတို့ကရင်ပြည်နယ်က ပြည်သူလူထု ဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးဟာ ဘယ်လောက်အရေးကြီးလဲဆိုတာ လက်တွေ့ကျကျ ကိုယ့်ဘဝကနေပြီးတော့ သင်ပေး ထားတဲ့ ပြည်သူတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်ပြီးတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းစဉ်အောင်မြင်ဖို့အတွက် ကရင်ပြည်နယ် ပြည်သူလူထုဟာ စိတ်အားထက်သန်စွာနဲ့ အားအပြည့်၊ မာန်အပြည့်နဲ့ လုပ်ဆောင်သွားမယ်လို့ ကျွန်မအနေနဲ့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ဒီလိုလုပ်မှသာလျှင် နိုင်ငံကြီးဟာ စစ်မှန်တဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်နိုင်မှာပါ။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ ပြည့်ပြည့်ဝဝ ဒီမိုကရေစီကျတဲ့နိုင်ငံလည်း မဟုတ်သေးပါဘူး။ ခိုင်ခံ့တဲ့ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို ကျင့်သုံး နေတဲ့နိုင်ငံတစ်ခုလည်း မဟုတ်သေးဘူး။ ဒါဟာ အားလုံးရဲ့ ပန်းတိုင်ဖြစ်ရမယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ တချို့တွေက နားမလည်ပါဘူး။ တချို့တွေက ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ရောက်တဲ့ သူတွေရှိတယ်။ နားမလည်တဲ့သူတွေရှိတယ်။ ထောက်ခံ တဲ့သူတွေရှိတယ်။ သိပ်ပြီးတော့ စိတ်မဝင်စားတဲ့ သူတွေ ရှိတယ်။ စိတ်မဝင်စားတဲ့ သူတွေကို ပထမဦးဆုံး ကျွန်မ

ပြောရမယ်ဆိုရင် ထပ်တလဲလဲပြောနေတဲ့ကိစ္စပါ။

ကျွန်မတို့က နိုင်ငံရေးကို စိတ်မဝင်စားလို့မရဘူး။ နိုင်ငံရေးဟာ ကျွန်မတို့နဲ့ ဆိုင်နေပါတယ်။ နိုင်ငံရေးဆိုတာ နိုင်ငံအရေးကိုပြောတာပါ။ ပါတီနိုင်ငံရေး၊ ရွေးကောက်ပွဲ နိုင်ငံရေးသက်သက်ကြီးပဲ ပြောနေတာမဟုတ်ပါဘူး။ အခုခေတ်ဒီမိုကရေစီစနစ်မှာ ပြည်သူလူထု အများစုကနေ ပြီးတော့ ထောက်ခံတင်မြှောက်တဲ့အစိုးရနဲ့ သွားတဲ့စနစ် ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ကိုယ်စားပြု ဒီမိုကရေစီ ဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်ရိုက်ဒီမိုကရေစီမဟုတ်ဘူး။ ကျွန်မတို့ နိုင်ငံမှာ သန်း ၅၀ ကျော်ရှိတယ်။ အားလုံးကတော့ မဲပေး နိုင်တဲ့အရွယ်မရှိသေးဘူး။ မဲပေးနိုင်တဲ့အရွယ်တွေချည်းပဲ ကြည့်မယ်ဆိုရင် အားလုံးက အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားပေါ်မှာ ပါဝင်ပြီး လှုပ်ရှားနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကိုယ်စားပြုဒီမို ကရေစီစနစ်ဆိုတာ လက်တွေ့ကျကျ ပြည်သူလူထုနဲ့ ဆန္ဒကိုက်ညီတဲ့ စနစ်တစ်ခုကို ဆိုပါတယ်။ အဲဒါကလည်း ပြောရမယ်ဆိုရင် မြောက်မြန်မာင်း သဲလဲစင်ဆိုလည်း မဟုတ်ပါဘူး။ လူတွေကိုယ်တိုင်က အပြစ်မကင်းတာပဲ။ လူသားတွေကိုယ်တိုင်က အပြစ်မကင်းတဲ့အခါကျတော့ လူသားတွေထင်တဲ့ ကိစ္စကတော့ လုံးဝအပြစ်မကင်းစင်တယ် လို့တော့ ပြောလို့မရပါဘူး။ ကမ္ဘာကျော် နိုင်ငံရေး သုခမိန်ကြီးပြောခဲ့သလိုပဲ ဒီမိုကရေစီက ကောင်းတယ်လို့ မဆိုလိုဘူး။ ဒါပေမယ့် တခြားစနစ်တွေက ပိုပြီးတော့ ဆိုးပါတယ်။ ဘယ်ဘက်ကပဲကြည့်ကြည့် ပြည်သူလူထုကို အလေးထားဆုံးစနစ်ကတော့ ပြည်သူလူထုကို ကိုယ်စားပြုတဲ့စနစ်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူလူထုကို ကိုယ်စားပြုတဲ့စနစ်ကသာလျှင် ပြည်သူရဲ့ဆန္ဒကို အလေးအနက်ထားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကို သတိပေးချင်ပါတယ်။ ပြည်သူရဲ့ဆန္ဒကို အလေး အနက်ထားကြပါ။ ဒါဟာ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်တွေမဟုတ်ဘူး။ ဝန်ထမ်းများဟာလည်း ပြည်သူ တွေရဲ့ဆန္ဒကို အဓိကထား ကြပါ။ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ ဝန်ထမ်းတွေကလည်း ပြည်သူ တွေမဟုတ်ဘူးလားဆိုတော့ သူတို့လည်း ပြည်သူတွေပါပဲ။ သူတို့က လုပ်ပိုင်ခွင့်ရထားတဲ့ ပြည်သူတွေပဲ။ လုပ်ပိုင်ခွင့် ဆိုတာ နိုင်ငံအတွက်၊ ပြည်သူတွေအတွက်သုံးမှာလား၊ ကိုယ့်အတွက်သုံးမှာလားဆိုတာ လူတိုင်းလူတိုင်းဆုံးဖြတ် ရမယ့်ကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား၊ အစိုးရအဖွဲ့ ထဲမှာပါဝင်နေတဲ့သူတွေက ရတဲ့အခွင့်အရေးတွေကို ကိုယ့်ရဲ့ ကိုယ်ကျိုးအတွက်သာသုံးမယ်။ အသိုင်းအဝိုင်း အတွက်သာသုံးမယ်ဆိုရင် အင်မတန်မှားပါလိမ့်မယ်။ အများပြည်သူတွေ အတွက်သုံးရင် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရပြောရင် ကိုယ့်အတွက် ကုသိုလ်တွေအများကြီးရနိုင်တဲ့ အခွင့်အရေး ပါ။ နိုင်ငံအရပြောရင် နိုင်ငံကို အများဆုံးအကျိုးပြုနိုင်တဲ့ အခွင့်အရေးပါ။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ဒီအခွင့်အရေးကို မှန်မှန် ကန်ကန်သုံးကြပါ။ မှန်မှန်ကန်ကန်သုံးမှသာလျှင် ကိုယ့် အတွက်၊ သူ့အတွက်၊ အားလုံးအတွက် တိုးတက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီအတွက် လှုပ်ရှားနေတဲ့ကာလ တစ်လျှောက်မှာ ကျွန်မပြောဖူးပါတယ်။ ဟိုတုန်းက ဒီအရှေ့တိုင်းအဆို အမိန့်တစ်ခုရှိခဲ့တယ်။ ဘယ်လိုပြောခဲ့

သလဲဆိုတော့ ဒါဟိုတုန်းက ရှေးတုန်းကရှိခဲ့တာ အစိုးရ ဆိုတာ(၄)မျိုးရှိတယ်။ အဆိုးဆုံးအစိုးရဆိုတာ ပြည်သူ လူထုက ရွံရှာတဲ့အစိုးရပါ။ ဒါထက် နည်းနည်းသာတာက ပြည်သူလူထုက ကြောက်ရွံ့တဲ့အစိုးရပါ။ ဒါထက် အဆင့်မြင့် တာက ပြည်သူလူထုချီးမွမ်းတဲ့အစိုးရပါ။ ဒါပေမယ့် ဒါတွေ ဟာ အောက်ကပဲရှိသေးတယ်။ အထက်ဆုံးက အကောင်းဆုံးအစိုးရဆိုတာ ပြည်သူလူထုကရှိမှန်းတောင် မသိတဲ့အစိုးရ ဒီလိုပြောသွားပါတယ်။ ဒီစကားလေး ပေါ်လာတဲ့ ခေတ်ကဆိုရင် သက်ဦးဆံပိုင်ဘုရင်တွေ အုပ်ချုပ်တဲ့ခေတ်ပါ။ အဲဒီတော့ အစိုးရဆိုတာ မင်းတွေကို ပြောတာပါ။ ပြည်သူလူထုက ပိုင်းပြီးတော့ ရွံရှာတဲ့မင်း ဆိုရင် အနိမ့်ဆုံးမင်းမျိုးပါ။ အညံ့ဆုံးမင်းမျိုးပါ။ ပြည်သူ လူထုက ကြောက်ရတဲ့မင်းဆိုရင် တစ်ဆင့်တော့သာပါ တယ်။ ရွံရှာတာထက်သာတယ်ဆိုရင် တစ်ဆင့်သာတယ် လို့ပြောရမှာပါ။ ဒါထက် ပိုပြီးမြင့်တာကတော့ ပြည်သူ လူထုချီးမွမ်းတဲ့မင်း။ ပြည်သူလူထုကရှိမှန်းမသိတဲ့ မင်းက အကောင်းဆုံးပဲ။ ဒါအဆင့်အမြင့်ဆုံးပဲဆိုတာ ဒါဘယ်လို ဆိုလိုတာလဲဆိုတော့ အစိုးရလုပ်တဲ့သူတွေက ကိုယ့်ရတာဝန် ကျေကျပြန်ပြန်လုပ်လို့ရရင် ကိုယ်လုပ်နေမှန်းတောင် ပြည်သူလူထုက သတိထားမိတာမဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်မတို့ ပြန်ပြီးတော့ ကျွန်မတို့အစိုးရတာဝန်ယူတဲ့အချိန် (၃)နှစ် ကာလကို ပြန်ပြီးလေ့လာလိုက်ရင် အမြင့်ဆုံးအဆင့်တော့ မရောက်သေးဘူး။

ငြိမ်းချမ်းရေးရတဲ့အခါ

သို့သော်ငြားလည်း သိပ်မဆိုးဘူးလို့ ဘာလို့မြင်သလဲ ဆိုတော့ ကျွန်မတို့အစိုးရရဲ့ လုပ်ဆောင်မှုတွေအားလုံးကို ပြည်သူလူထုတွေက မသိကြဘူး။ အမှတ်တစ်ခု ဒါသူတို့ ရပိုင်ခွင့်မရှိတယ်ထင်တယ်။ အဲဒါကို ကျွန်မသဘောကျပါ တယ်။ ဥပမာဆိုရင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့ ပတ်သက် လို့ စောစောကပြောတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲမှာပါတဲ့ ကရင်ပြည်နယ်က လူငယ်နှစ်ယောက်က ဒါကို ပထမဦးဆုံး ပြောပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးရတဲ့အခါရောက်တော့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းသွားတယ်။ လမ်းတွေ ဘာတွေဆောက်နိုင်တဲ့ အခြေအနေတွေရှိတယ်။ အရင် တုန်းက တိုက်ပွဲတွေဖြစ်နေတဲ့ လမ်းတွေသေချာဆောက်လို့ မရဘူး။ ဒီလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွေကောင်းသွားလို့ သူတို့ဘဝတွေ အင်မတန်မှ တိုးတက်သွားတယ်ဆိုပြီးတော့ ပြောပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ သူ့နေခဲ့တဲ့နေရာ သူမွေးကတည်းက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းတယ်။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဆိုးရွားခြင်းဟာ ဘယ်လောက် လူတစ်ယောက်ရဲ့ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်တယ်ဆိုတာ သူ လုံးဝမစဉ်းစားခဲ့ဘူး။ ကရင်ပြည်နယ်မှာဆိုရင် အရင်(၃) နှစ်အတွင်းမှာ လမ်းသစ်တွေဆောက်တာဟာ မိုင်(၆၀) ကျော်ပါတယ်။ ဒါတွေကို အများကတော့ သတိပြုမိမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ သတိပြုမိဖို့လည်းမလိုပါဘူး။ ဒီဟာဟာ အလုပ်ဖြစ်မြောက်ဖို့ ပြည်သူလူထုတွေရဲ့ဘဝတွေ ပြောင်းသွားဖို့သာ လိုတာပါ။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

စောစောက ကလေးတွေက သူတို့သွားပြီးတော့ ဘယ်နှခိုင်းလမ်းကတော့ အသစ်ဆောက်ပြီးပြီလို့ ကြည့်နေတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် သူတို့ဘဝပြောင်း သွားတော့ သူတို့သိပါတယ်။ ကော့မှူးမြို့နယ်ကိုယ်စားပြုတဲ့ အချိန်မှာတုန်းကလည်း ဒီလိုပဲ ကော့မှူးမြို့နယ်မှာ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကို အလေးထားပြီးတော့ လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ ဘယ်လောက် အောင်မြင်သလဲဆိုတာ ပြောရမယ်ဆိုရင် ဝမ်းနည်းစရာ အဖြစ်အပျက်ကနေပြီးတော့ သိခဲ့တာပါ။ ကျွန်မတို့ မြို့နယ်ထဲကနေပြီး ကလေးတစ်ယောက်ကနေပြီး လမ်းမှာ Accident ဖြစ်ပြီးတော့ ဆုံးသွားတယ်။ ကျွန်မ မိဘများ အိမ်ကဲသွားတယ်။ သူ့အမေက သူ့သားလေးဆုံးသွားတော့ ငိုပါတယ်။ ငိုပြီး ပြောတဲ့အထဲမှာ တစ်ခုက ကျွန်မစိတ်ထဲ မှာစွဲနေတာက သူ့သားလေးက ဒီလိုလမ်းကောင်းကောင်း ကြီးဖြစ်မှ အဲဒီ လမ်းလေးမှာ သူမသုံးသွားလိုက်ရဘူး။ ကျွန်မစိတ်ထဲမှာ တော်တော်လှုပ်ရှားသွားတယ်။

တိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ရမယ့်တာဝန်

ပြည်သူတွေအတွက် ဘယ်လောက်အရေးကြီးသလဲ ဆိုတာ အမှတ်တမဲ့ကြည့်နေတဲ့သူတွေက လမ်းတွေက ကောင်းတယ်။ ကောင်းသွားတာကတော့ အမှန်ပဲ။ ကော့မှူးမှာ ကိုယ်စားလှယ်မဖြစ်ခင်တုန်းက အဲဒီရွာကို ကော့မှူးမြို့ကနေရောက်ဖို့ဆိုရင် သုံးနာရီလောက်ကြာ တယ်။ အဲဒီကို သွားတဲ့အချိန်မှာ လမ်းကောင်းနေတဲ့ အခါရောက်တော့ နာရီဝက်လောက်နဲ့ရောက်သွားတယ်။ အရင်တုန်းကလို စောစောပိုင်းက သုံးနာရီဆိုရင် ကျွန်မ သွားနိုင်မှာမဟုတ်ဘူး။ အသွားအပြန်နဲ့ နာရေးအိမ်ကို သွားဖို့ဆိုတာ အချိန်ပေးဖို့ဆိုတာ အင်မတန်ခက်သွားမယ်။ သတိမပြုမိပေမယ့်လည်း တကယ်ပြည်သူရဲ့ဘဝကို ပိုပြီး



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘားအံမြို့တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စုပေါင်း ဓာတ်ပုံ - သက်အောင်

အခွင့်အရေးဖြစ်အောင်လုပ်ဖို့ပဲ။ ဒီစိန်ခေါ်မှုတွေရှိလို့ အချင်းချင်းအတွက် ညီညွတ်မှုအင်အား ဘယ်လောက် အရေးကြီးတယ်ဆိုတာကို သိရှိနိုင်ခွင့်ရှိသွားပါတယ်။ ညီညွတ်ညွတ်နဲ့ ကျွန်မတို့ကနေပြီး ဘယ်စိန်ခေါ်မှုကို ရင်ဆိုင်မယ်ဆိုရင် ဒါကို ကျော်လွှားနိုင်မှာ။ အောင်မြင်မှု ပန်းတိုင်ကိုရောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကရင်ပြည်နယ် မှာရှိတဲ့ ပြည်သူလူထုဟာ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို အထူးတလည် တစ်နိုင်ငံလုံးကို တင်ပြပေးနိုင်မယ့် ပြည်နယ်သူ ပြည်နယ်သားတွေဖြစ်ပါ။ အဲဒီစိတ်ဓာတ်ကို သင်ပေးကြပါ။ ကိုယ်ကိုယ်တိုင် သင်ပေးဖို့အကောင်း

သူတို့နေတဲ့ဝတ်ဝန်းကျင်နဲ့ သူတို့နေတဲ့ကမ္ဘာကြီးကို ဘယ်တော့မှ အကျိုးပြုနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒီနိုင်ငံတွင် မက တခြားနိုင်ငံတွေမှာတောင် သစ္စာရှိမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တော့ နာမည်တစ်လုံးနဲ့နေနေတဲ့ ကရင်တိုင်းရင်းသားများ ဟာ သစ္စာရှိမှုကို ကိုယ်စားပြုပြီး နမူနာပြပေးကြပါ။ မေတ္တာ တရားကို ပွားများပေးကြပါ။ ကရင်ပြည်နယ်မှာဆိုရင် ကိုးကွယ်တဲ့ ဘာသာပေါင်းစုံရှိတယ်။ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးပေါင်းစုံရှိတယ်။ ဒီလိုပေါင်းစုံတဲ့အထဲကနေပြီးတော့ ညီညွတ်ညွတ်နဲ့ စိတ်အားထက်သန်စွာနဲ့ အောင်မြင်မှု ပန်းတိုင်ကို လျှောက်သွားနိုင်တယ်ဆိုတာ ကရင်

လာပေးတဲ့တိုင်ကြားစာတွေဟာ ကျွန်မရုံးကို တိုက်ရိုက် ရောက်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့အနေနဲ့စိစစ်ပြီး လုပ်သင့် လုပ်ထိုက်တာတွေကို လုပ်ရပါတယ်။ တချို့တိုင်ကြားစာ တွေက သိပ်ပြီး ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆန်ပါတယ်။ ကိုယ့်ကိစ္စလေးတွေ ပဲ ဦးတည်ပြောမယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံနစ်နာပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ့်ကိစ္စလေးကို မပြောရဘူးမဟုတ်ပါဘူး။ ကိုယ့်ကိစ္စပြောတာလည်း ရှိပါတယ်။ အဓိကအားဖြင့် ကျွန်မတို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံနဲ့သက်ဆိုင်ပြီး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးရဲ့ အကျိုးစီးပွားနဲ့ ဆက်နွှယ်နေတဲ့ မေးခွန်းတွေကို မေးစေ ချင်ပါတယ်။ မေးခွန်းမေးတဲ့အခါမှာ တန်းစီပြီး စနစ်တကျ စည်းကမ်းရှိရှိနဲ့ မေးချင်တဲ့လူတွေက မေးခွန်းမေးရတဲ့ အချိန်ရောက်ရင်လာကြပါ။ တိုးတော့တော့ မလုပ်ပါနဲ့။ ကိုယ်နေရာယူရမယ့်အစား တခြားလူကို နေရာပေးတယ်ဆို တာ အင်မတန်ပိုပြီးဂုဏ်ရှိတယ်ဆိုတာ ကျွန်မအနေနဲ့ သတိပေးချင်ပါတယ်။ အခုအချိန်မှာ ကျွန်မတို့ကိုစပြီး တင်ပြထားပြီးသားမေးခွန်းတွေကို ဖြေတဲ့အစီအစဉ်ကို လုပ်ပါမယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ပြည်ဝင်ခွင့်ဗီဇာတစ်ရက်သာ ခွင့်ပြုထား

ယင်းနောက် ဒေသခံပြည်သူများ ကြိုတင်တင်ပြထား သည့် မြဝတီနယ်စပ်ဝိတ်မှ နိုင်ငံခြားသား ပြည်ဝင်ခွင့်ဗီဇာ တစ်ရက်သာ ခွင့်ပြုထားသည့်အတွက် မြဝတီမြို့နယ်မှ မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်အထိ နိုင်ငံခြားသားများ နှစ်ညအိပ် သုံးရက် ခရီးသွားခွင့်ပြုပေးနိုင်ရေး၊ ရန်ကုန်မြို့မှ ဘားအံမြို့နယ်နှင့် မြဝတီမြို့နယ်များသို့ ဆက်သွယ်သည့် မီးရထားလမ်း ဖောက်လုပ်ပေးရေး၊ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ပိုင်ကျုံ မြို့ နှုတ်-ရေပူ ပိုင်ကျုံလမ်းမပေါ်ရှိ အရှည် ၁၁၀၀ ပေ ပိုင်ကျုံတံတား ကြမ်းခင်းအား သံပြားအခင်းအဖြစ် အဆင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်း ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု နည်းပါးလာစေရေးနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အဆင်ပြေစွာသွားလာနိုင်ရေးအတွက် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်လမ်းနှင့် ချောင်းကူးတံတားတည်ဆောက် ပေးရေး စသည့် မေးခွန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် ခန်းမအပြင်ဘက် ရှိ ဒေသခံပြည်သူဦးစီး၏ သိမ်းဆည်းလယ်ယာမြေများ ပြန်လည်ရရှိရေး၊ မိဂဠုန်အထက်တန်းကျောင်းခွဲ ကျောင်းမြေတိုးချဲ့မှုတွင် ကျေးရွာသားများ နစ်နာမှုအား ပြန်လည်စိစစ်ပေးရေး၊ မြေယာကျူးကျော်မှုများ ဖြေရှင်း ပေးရေး၊ ဘားအံတက္ကသိုလ်တွင် ဆိုင်ကယ်များ ပျောက်ဆုံးနေမှုအား ဆောင်ရွက်ပေးရေးဆိုင်ရာကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက် လာသည့် ခန်းမအတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူဦးစီး၏ ဘားအံ လေယာဉ်ကွင်း အသစ်တည်ဆောက်ပေးရေး၊ ပခုက္ကူလမ်း နှင့် ကြာအင်းကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် ပေးရေး၊ ဘားအံမြို့ ကမ်းနားလမ်းတွင် မရှိသင့်သည့် အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ထားမှုအား ဖြေရှင်းပေး ရေး၊ ကမမောင်းပြည်သူ့ဆေးရုံဆေးဝါး အလုံအလောက်ရှိ ရေး၊ ကမမောင်းမြို့အား မြို့နယ်အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးရေး၊ ရေဘုတ်ရေလှောင်တံခံအတွက် သိမ်းဆည်းထားသည့် မြေအတွက် နစ်နာကြေးလျော်ကြေးရရှိရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း **စာမျက်နှာ ၇ သို့**



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘားအံမြို့ရှိ လူပန်ရိုးရာပိုးထည်ရက်ကန်းရုံမှဝန်ထမ်းများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ ဓာတ်ပုံ - သက်အောင်

တော့ ကောင်းမွန်အောင် လုပ်ပေးနိုင်မယ့်လုပ်ရပ်တွေဟာ အစိုးရကောင်းများ တာဝန်ကျေတဲ့အစိုးရတွေ အားလုံး လုပ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံက အခုမှစပြီးတော့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဆဲ ဒီမိုကရေစီလမ်းကိုလျှောက်ဆဲ။ အောင်မြင်မှုဟာ ပြည်သူလူထုရဲ့ပေးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အထူးလိုအပ်ပါတယ်။ အဲဒါကိုလည်း ပြည်သူလူထုကနေပြီး သတိပြုမိစေချင်ပါတယ်။ အားလုံးတိုးတက်စေချင်ရင် အားလုံးပါဝင်ရပါမယ်။ တိုးတက်တဲ့အကျိုးအမြတ်တွေ တော့ မျှပြီးတော့ ခံစားချင်တယ်။ ဒါပေမယ့်တိုးတက် အောင် လုပ်ဆောင်ရမယ့်တာဝန်ကိုတော့ ဝင်မပါချင်ဘူး ဆိုလို့လည်း မဖြစ်ပါဘူး။ အားလုံး လက်တွဲပြီးတော့ လုပ်ရ မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ ဖွံ့ဖြိုးမှုဘက်ကနေမက အဘက်ဘက်က စိန်ခေါ်မှုအများကြီးနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ နိုင်ငံပါ။ ဒါပေမယ့် ခဏခဏကြားရတဲ့ ကျွန်မလည်း ထပ်တလဲလဲကြားရတဲ့အတိုင်းပြောပါတယ်။ စိန်ခေါ်မှုဆို တာ ကိုယ်ကအခွင့်အရေးဖြစ်အောင်လုပ်မလား၊ ပြဿနာ ဖြစ်အောင်လုပ်မလား။ အရေးကြီးတာက ကျွန်မတို့က

ဆုံးနည်းက ကိုယ်ကိုယ်တိုင်က အဲဒါကို ကျင့်သုံးပြုဖို့ နမူနာ နဲ့ပြဖို့ ပါးစပ်ကပြောနေမယ့်အစား အလုပ်နဲ့ပြကြပါလို့ ကျွန်မအနေနဲ့ မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ ကရင်ပြည်နယ် လူထုဟာ ပြည်တွင်းစစ်အနိဗ္ဗာန်ရုံခံခဲ့ရတာမို့ နောင်လာ နောက်သားတွေ ဆက်ပြီးမခံရအောင်လို့ ဘယ်လိုနည်းနဲ့ ပိုင်းပြီးတော့လုပ်ပေးရမလဲဆိုတော့ အတွေးတွေနဲ့ ဘဝ လမ်းကိုလျှောက်သွားစေချင်ပါတယ်။ အားလုံး ငြိမ်းချမ်းရေးကို အဓိကထားပြီးတော့ ဆက်သွားမယ်ဆိုရင် ငြိမ်းချမ်းရေးဟာ မလွဲမသွေရမှာပါ။ စိန်ခေါ်မှုတွေ ရှိနေတဲ့ အခါမှာ ဒီလိုအခက်အခဲတွေရှိနေလို့ဆိုပြီး အခွင့်အရေး တွေယူပြီး ပိုပြီး နိုင်ငံမတည်ငြိမ်အောင် လုပ်ခြင်းဆိုတာဟာ နိုင်ငံအပေါ်မှာ သစ္စာမရှိရာလည်းရောက်တယ်။ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတွေအပေါ်မှာ မေတ္တာမထားရာလည်း ရောက်တယ်။ မေတ္တာ၊ သစ္စာနည်းတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့များ ဟာ ဘယ်သူ့ကိုမှ၊ ဘယ်အရာကိုမှ အကျိုးပြုနိုင်မှာမဟုတ် ပါဘူး။ တစ်ခဏ အောင်မြင်တဲ့ပုံစံရှိရင်ရှိမယ်။ ဒါပေမယ့် ရေရှည်မှာ မေတ္တာ၊ သစ္စာမဲ့စွာနဲ့အလုပ်လုပ်တဲ့သူများဟာ

ပြည်နယ်သူ ပြည်နယ်သားများဟာ အရှေ့ကနေပြီးတော့ ဦးဆောင်ပြီးတော့ ပြဿနာကြပါလို့ ကျွန်မအနေနဲ့ မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ အခုပြည်သူတွေထဲက တင်ပြ ထားတဲ့မေးခွန်းတွေကို သက်ဆိုင်ရာဌာနနဲ့ တာဝန်ခံ တွေက ဖြေပါမယ်။

အကျိုးစီးပွားနဲ့ဆက်နွှယ်တဲ့ မေးခွန်းတွေမေးစေချင်

ကျွန်မတို့ကို တင်ပြချင်တဲ့ ထပ်လောင်းမေးချင်တဲ့ မေးခွန်းတွေကို ပရိသတ်ထဲက ပြည်သူတွေကိုခေါ်ပြီး မေးခွင့်ပေးပါမယ်။ အဲဒီလိုမေးခွင့်ပေးတဲ့အခါမှာ ကျွန်မ တို့ကလည်း လူရွေးရပါတယ်။ အားလုံးကို မေးခွင့်ပေးဖို့ဆို တာ အချိန်မရှိတဲ့အတွက် စည်းကမ်းရှိရှိနဲ့မေးဖို့ ကျွန်မ သတိပေးချင်ပါတယ်။ လူယက်ပြီး မမေးပါနဲ့။ အဓိကက ကိုယ်သိချင်တဲ့ ကိစ္စရဲ့အဖြေရဖို့ပါပဲ။ ဒီခန်းမထဲမှာ မေးပိုင် ခွင့်မရှိတဲ့ သူတွေက စာတွေထားခဲ့လို့ရပါတယ်။ အခုဆိုရင် လည်း တိုင်ကြားစာဌာန ဖွင့်ထားပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ဘယ်တော့ဖြစ်ဖြစ် ဘယ်နေရာကို ခရီးသွားသွား တွားတဲ့ အခါတိုင်း တိုင်ကြားစာဌာနလေးဖွင့်ပါတယ်။ အဲဒီမှာ

စာမျက်နှာ ၆ မှ

မေးမြန်းတင်ပြကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းပေးသွားမည်

ဒေသခံများ၏တင်ပြချက်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများ၏ ဖြေကြားချက်များအပေါ် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နယ်စပ်ပေါက်များ သွားလာမှု လွယ်ကူအဆင်ပြေစေအောင် တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် လုပ်ငန်းစီမံ ကိန်းများ ဖြစ်နိုင်ခြေ ရှိ မရှိကို တိုင်းတာစစ်ရပါကြောင်း၊ ကုန်ကျမည်စရိတ်နှင့် ရရှိမည်အကျိုးမျှတမှု ရှိ မရှိ ကြည့်ရ ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းကြီးများ ဖော်ဆောင်ရန် တောင်းဆို သည့်အခါ သေသေချာချာ အခြေအနေကို မစိစစ်၊ မလေ့လာဘဲ လုပ်မည်၊ မလုပ်ဘူးပြော၍မရပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေကို သုံးစွဲရာတွင် တစ်နေရာတည်း ကွက်ပြီးကြည့်၍ မရပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်လုံးက တက်လာ သည့် တောင်းဆိုချက်များ လိုအပ်ချက်များကို ကြည့်ပြီး မျှမျှတတဖြင့် အကောင်းဆုံး အထိရောက်ဆုံးဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်ရပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်လုံး၏ လိုအပ်ချက်များ ကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန်မှာ မိမိတို့၏ ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ မည်သည့်အရာများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည် ကို လက်တွေ့ကျကျလေ့လာပြီး ဆုံးဖြတ်ရပါကြောင်း၊ ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒ၊ လိုအပ်ချက်များကို လေးလေး နက်နက်ထားပြီး တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၁၉၈၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း သိမ်းဆည်းခံရသည့် လယ်မြေ များကို မူလပိုင်ရှင်ထံ ပြန်လည်ပေးအပ်နိုင်ရေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို သုံးစွဲသည့်နိုင်ငံတွင် ဘယ်သူ့နုတ်မိန့်နဲ့မှ ဘာမျှလုပ်လို့မရပါကြောင်း၊ အကျိုး မဝင် ပါကြောင်း၊ တရားဝင်ဆုံးဖြတ်ပြီး ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် သာ ဆောင်ရွက်ရပါကြောင်း၊ ကျူးကျော်မှုများကို လက်ခံ စရာအကြောင်းမရှိပါကြောင်း၊ ကျူးကျော်ခြင်းသည် စည်းကမ်းဥပဒေကို ဖောက်ဖျက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မည်သူမျှ ကျူးကျော်အလုပ်မလုပ်ကြရန် လိုပါကြောင်း၊ နေ့စရာ ထိုင်စရာမရှိသည့် ပြည်သူများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရများသို့



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရသေ့ပျံသဘာဝရေလိုဏ်ဂူအတွင်း ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - သက်အောင်

လယ်ယာမြေများကို မူလပိုင်ရှင်များထံ ပြန်လည်ပေးရန် ကိစ္စရပ်များကို အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် မည်သို့ပြုလုပ် ရမည်ကို စဉ်းစား၍ အစီအစဉ်ချမှတ်နေပါကြောင်း၊ မကြာမီတွင် မြေတိုင်းဌာနကို မြန်မြန်ဆန်ဆန်နှင့် အထက် ဌာနက တာဝန်များ ပီပြင်အောင် ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် အတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်သူများအနေဖြင့် အများအားဖြင့် လယ်ယာ စိုက်ပျိုးရေးကို စိုက်ပျိုးနေကြသည့်အတွက် လယ်ယာမြေ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်သည် အလွန်အရေးကြီးသည်ကို သဘော ပေါက်ပါကြောင်း၊ တောင်သူလယ်သမားများသည်လည်း မိမိတို့တွင်ရှိသည့် မြေကို အားကိုးပြီး ရှင်သန်နေရသည်ကို သဘောပေါက်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆိုပါ ကိစ္စများကို

သည် ပြည်သူ ပြည်သားများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားထဲတွင်ပါသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံးသည်လည်း နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မှန်မှန်ကန်ကန် လုပ်ပေးရန် တောင်းဆိုသည့် ပြည်သူများသည်လည်း နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား များ အားလုံးတွင် တန်းတူညီတူ အခွင့်အရေးရှိရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားအားလုံး တန်းတူညီတူ အခွင့်အရေး မရှိဘူးဆိုလျှင် တကယ့် တိုးတက်သည့် နိုင်ငံ၊ တကယ့်ခေတ်မီသည့်နိုင်ငံဟု ပြော၍ မရပါကြောင်း။

တချို့က ခေတ်မီခြင်းကို တိုက်တာကြီးများရှိသည့် နိုင်ငံများကို ခေတ်မီသည်ဟု ထင်ပါကြောင်း၊ နည်းပညာ

ထို့ကြောင့် မိမိတို့တွင် ခေတ်မီရန်အတွက် အရေး ကြီးဆုံးကိစ္စမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိ အနေဖြင့် အကြိမ်ကြိမ် ထပ်တလဲလဲ ပြောခဲ့ပါကြောင်း၊ တချို့က တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆိုသည့် ဝေါဟာရကို အင်မတန်မှ ပြီးငွေ့စရာ ကောင်းတယ်ဆိုပြီး စိတ်မဝင်စား ကြပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် တရားဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း ကိုလည်း စိတ်မဝင်စားကြပါကြောင်း၊ တရားဥပဒေသည် မိမိတို့အားလုံး တစ်ယောက်ချင်း တစ်ယောက်ချင်း၏ လုံခြုံမှုအတွက် ရှိနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

တရားဥပဒေများ ရှိရမည်

အင်္ဂလိပ်လိုပြောရင် Rule of Law၊ ဥပဒေ၏ စိုးမိုးခြင်းဟု ခေါ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် မြန်မာ ဝေါဟာရကို ပိုပြီး သာသည်ဟု ယူဆပါကြောင်း၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးတွင် တရားသည်ဥပဒေများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေဆိုသည်မှာ မတရားသည့် ဥပဒေဆိုတာလည်း ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေဆိုတာ လူတွေက လုပ်တာဖြစ်ပြီး အလိုလို မိုးဝေါက် ကျလာတာမဟုတ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တရားမပြင် လုပ်ချင်၍ထုတ်ပြန်ထားသည့်ဥပဒေကတော့ တရားဥပဒေများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတစ် နိုင်ငံမှာ ယဉ်ကျေးတိုင်းခံ၊ ခေတ်မီတိုင်းခံ၊ တိုးတက်တုံ့ နိုင်ငံ တစ်ခုဖြစ်ဖို့ရန် တရားဥပဒေများရှိရမှာ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ပြည်သူ ပြည်သားများ၏ တင်ပြချက်တွေကို အလေးအနက်ထားပါကြောင်း၊ တင်ပြ ချက်တွေအားလုံးကို မိမိတို့ သေသေချာချာ သုံးသပ်ပါမယ်၊ ရွာကလေးကပ်ဖြစ်စေ၊ မြို့ကြီးကပ်ဖြစ်စေ၊ လုပ်ငန်းရှင် တစ်ယောက်ပဲ ဖြစ်စေ၊ တောင်ယာလုပ်ကိုင်တဲ့ ရိုးရိုး သာမန်လူ တစ်ယောက်ပဲဖြစ်စေ တင်ပြတဲ့ကိစ္စတွေကို လေးလေးနက်နက် သေသေချာချာ ကြည့်ပါမယ်ဟုပြောလို ကြောင်း၊ ကြည့်ပြီး တရားဥပဒေနှင့် ကိုက်ညီစွာ ဘယ်လို အမြန်ဆုံး ဖြေရှင်းရမလဲဆိုတာ မိမိတို့ လေ့လာပြီး ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ညှိနှိုင်းပြီး လုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့ခရီးသွားတိုင်းမှာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရများကို သတိပေးသည့်အတိုင်း ထပ်မံသတိပေးပါရ စေပါကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုနှင့် ထိတွေ့မှုဆိုတာ လိုအပ် ပါကြောင်း၊ တစ်ချိန်လုံး ထိတွေ့နေရန်လိုပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် အစိုးရပိုင်းဆိုင်ရာတို့မှာ ပြည်သူလူထုနှင့် ထိတွေ့နေရမှာဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခု ပြည်နယ်အစိုးရဆိုတာ ပြည်သူလူထုကနေပြီး ရွေးချယ်တင်မြှောက်ထားလို့ ဖြစ်လာသည့်အစိုးရဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာက ဝန်ထမ်းများက ပြည်သူကတင်ထားခြင်း မဟုတ်သော်လည်း အစကတည်း က နိုင်ငံဝန်ထမ်းလုပ်သည့်အတွက် နိုင်ငံဝန်ကို ထမ်းချင် သည့်စိတ်နှင့် လုပ်ရန်လိုပါကြောင်း၊ လစာရရှိလုပ်ခြင်း၊ ဘဝအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအတွက် လုပ်တာချည်းပဲ သက်သက်ဆိုလျှင် ပြည့်ဝပြီး သိက္ခာနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဝန်ထမ်းတစ်ယောက်ဖြစ်နိုင်မှာ မဟုတ်ပါကြောင်း၊ မိမိမှာ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဖြစ်လာမှတော့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းပီသစွာ နေရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်း ပီသစွာနေမယ်ဆိုလျှင် ပြည်သူလူထုကလည်း ချစ်ခင်မယ်၊ လေးစားမယ်၊ ပြည်သူ လူထု ချစ်ခင်လေးစားသည့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်တွေဆိုသည်မှာ ဘယ်တော့မှလည်း မဝတ်ပါဘူး၊ ဘယ်တော့မှလည်း ဒုက္ခရောက်မှာ မဟုတ်ပါကြောင်း။

တာဝန်ကို မကြောက်သည့်စိတ်

ပြည်သူလူထုက မချစ်ခင်ဘူး၊ မလေးစားဘူးဆိုလျှင် အခွင့်အရေးရလို့ ဘယ်လောက်ပဲ ချမ်းသာ ချမ်းသာ စိတ်ချမ်းသာမှုကတော့ ရမှာမဟုတ်ပါကြောင်း၊ အဘယ့် ကြောင့်ဆိုသော် မဟုတ်မမှန်သည့်နည်းနဲ့ ချမ်းသာသည့် သူများမှာ ဘယ်တော့မှ စိတ်အေးအေးနှင့် နေနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူးဆိုတာ မိမိယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ လူထုကလည်း ဒီအတိုင်း ယုံကြည်မယ်ဟု ထင်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ၊ အစိုးရ၊ အုပ်ချုပ်ရေးဝန်ထမ်းအားလုံး တာဝန်ရှိ ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အားလုံးမှာ တာဝန်ကို မကြောက်သည့် စိတ်ရှိမှာ တာဝန်ကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့နှင့် ရင်ဆိုင်နိုင်သည့် စိတ်ရှိမှ မိမိတို့နိုင်ငံမှာ တိုးတက်မှာဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီလိုသတ္တိမျိုးကို မွေးကြပါ၊ နိုင်ငံအတွက် လုပ်ပေးချင်တဲ့စေတနာမျိုး မွေးကြပါ၊ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦးအပေါ်မှာ မေတ္တာထားကြပါဟု ပြောလိုကြောင်း၊ ဒီလို မေတ္တာထားနိုင်မယ်ဆိုလျှင် ဒီကရင် ပြည်နယ်ကြီးမှာ ဘယ်လိုပဲ နှစ်ပေါင်းများစွာ ပြည်တွင်း စစ်ဒဏ်တွေကို ခံခဲ့ရသည့်ဖြစ်စေ မကြာမီ ကာလအတွင်း မှာ အင်မတန်မှ လုံခြုံပြီးတော့ စာမျက်နှာ ၈ သို့ ❁



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(ဘားအံ) ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းခွင်တွင် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - သက်အောင်

ချဉ်းကပ်တင်ပြကြစေလိုပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရ များက ပြည်သူလူထုများ နေစရာမဲ့ဖြစ်နေပါက မည်သည့် နေစရာရှိအောင် လုပ်ရမည်ကို စီမံကိန်းချမှတ် ဆောင်ရွက် ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြို့နယ်အဆင့် တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စ သည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံမူဝါဒများနှင့် ကိုက်ညီမှ မြို့နယ်အဆင့်ကို တိုးမြှင့် ပေးလို့ရနိုင်ပါကြောင်း ဖြည့်စွက်ပြောကြားသည်။

တန်းတူညီတူ အခွင့်အရေးရှိရမည်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် မိမိတို့အနေဖြင့် ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲများ ပြုလုပ်သည့်အခါတိုင်း မြေကိစ္စများကို ခဏခဏတင်ပြလာပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်

အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းပေးရန်မှာ အစိုးရ၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်း တစ်ခုအနေဖြင့် လုပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုတင်ပြသွား သည့် ကိစ္စများကိုလည်း မိမိတို့အားလုံး မှတ်သားသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တချို့က အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဗဟိုအစိုးရ အဖွဲ့ဝင်များက ဒီအတိုင်းပဲ ဆုံးဖြတ်၍ရသည်ဟု ထင်ကောင်း ထင်လိမ့်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မည်သည့်ကိစ္စကိုမဆို နှုတ်မိန့်ဖြင့်လုပ်၍မရပါကြောင်း၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ ဥပဒေအရ ကိစ္စတစ်ခုချင်းတစ်ခုချင်းကို သေသေချာချာ သုံးသပ်ပြီးမှ လုပ်ရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်သည့်အခါ ဘက်မလိုက်ဘဲ မှန်တယ်ဆိုသည့်ဘက်ကပဲ ရပ်တည်ပါ ကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးဘက်ကိုလည်း မလိုက်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများဘက်ကိုလည်း မလိုက်ပါကြောင်း၊ အားလုံး

များ အလွန်တိုးတက်သည့် နိုင်ငံများကို ခေတ်မီသည်ဟု ထင်ပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း မိမိတို့အမြင်တွင် တကယ့် ခေတ်မီသည်ဆိုသည် နိုင်ငံမှာ ပြည်သူများကို စိတ်လုံခြုံ မှနှင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုဆိုသည့် လုံခြုံမှုနှစ်ခုလုံးကို ပေးနိုင်မှ ခေတ်နှင့်အညီ ပြေးနိုင်သည်ဟု သုံးသပ်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လောကကြီးတွင် တစ်ချိန်လုံး ပြောင်းလဲ နေပါကြောင်း၊ ပြောင်းလဲနေသည့်နှင့်အမျှ မိမိတို့ လူအသိုင်း အပိုင်းများကလည်း လိုက်ပြီးပြောင်းလဲရပါကြောင်း၊ လောကကြီး၏ လိုအပ်ချက်များ၊ လောကကြီးတွင် အခုခေတ်ဖြစ်နေ သည့် ပြဿနာများကို မရှင်ဆိုင်နိုင်ဘူး၊ မကျော်လွှားနိုင်ဘူး ဆိုလျှင် ခေတ်မီသည်ဟု ခေါ်ဆို၍ မရနိုင်ပါကြောင်း။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နောင်ကမြိုင်ရွာကြီးကျောင်း၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

*** စာမျက်နှာ ၇ မှ**

ချမ်းသာတိုးတက်သည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်လာနိုင်မည်ကို မိမိအဓိက ယုံကြည်ပါကြောင်း။

အားနည်းနေသေး

နိဂုံးချုပ်အားဖြင့် မိမိအနေဖြင့် ခန်းမအပြင်မှာရှိသည့် ပြည်သူတွေကို တောင်းပန်ပါကြောင်း၊ ဒီလိုခန်းမမျိုးက မိမိတွေ့ဆုံပွဲလုပ်ချင်သည့်ခန်းမမျိုး မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူနှင့် အလှမ်းဝေးနေသလို မိမိ ခံစားရပါကြောင်း၊ ပြည်သူတွေ၏မျက်နှာကိုလည်း မိမိ မမြင်ရကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာက တခြားစီ၊ ပြည်သူက တခြားစီ၊ အစိုးရက တစ်ဖက်၊ ပြည်သူက တစ်ဖက်ဆိုသည့် ပုံစံကြီးဖြစ်နေသည့်အခါ မိမိတို့လိုချင်သည့် နိုင်ငံတစ်ခု၏ ပုံရိပ်ကို ဖော်ပြသည့်နေရာမှာ အားနည်းနေသေးတယ်လို့ မိမိထင်ပါကြောင်း၊ နောက်တစ်ခါ ကရင်ပြည်နယ်ကို လာရင် ဒီလိုနေရာမျိုးမှာ တွေ့ဆုံပွဲလုပ်မည့်အစား အပြင်မှာမူထုပ်ထုပ်ပြီး ပြည်သူနှင့် တွေ့တာက ပိုပြီးကောင်း မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် တွေ့ဆုံပွဲတက်ရောက်လာကြသည့်ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး တွေ့ဆုံပွဲတက်ရောက်လာကြသည့် ဒေသခံပြည်သူ များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဘားအံမြို့ အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်ရှိ ဂျပန်ရုံးရာပိုင်းထည် ရက်ကန်းရုံအတွင်း ပိုးချည်မျှင်၊ ပိုးထည်နှင့် ပိုးထည်ပစ္စည်း များ ထုတ်လုပ်နေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာပြီး ရက်ကန်းရုံဝန်ထမ်းများနှင့် စုပေါင်းအမှတ်တရ ဓာတ်ပုံ ရိုက်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည်

ရသေ့ပျံသဘာဝရေး လိုဏ်ဂူသို့ရောက်ရှိပြီး လိုဏ်ဂူအတွင်း သဘာဝအတိုင်းဖြစ်ပေါ်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှု လေ့လာသည်။

ထို့နောက် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(ဘားအံ)သို့ ရောက်ရှိကြရာ ကျောင်းအုပ် ဆရာကြီးက ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ ကျောင်းသားအိမ်ဆောင်များ ဆောက်လုပ်နေမှုကို တင်ပြပြီး အလုပ်လာရောက် လုပ်ကိုင်ကြသည့် ရွှေပြောင်း အလုပ်သမားများက ၎င်းတို့ သားသမီးများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ၎င်းတို့၏ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို တင်ပြကြသည်။

စီမံချက်များချမှတ် ဆောင်ရွက်ပေး

တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးငယ်တိုင်း ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် မိဘများက ဆောင်ရွက် ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလုပ်ရှင်ကုမ္ပဏီများကလည်း အလုပ်သမားများ၏ သားသမီးများ ကျောင်းနေနိုင်အောင် ကူညီပေးရန်လိုကြောင်း၊ ကလေးငယ်များကို မိခင် ဝမ်းအတွင်းမှစ၍ အသက် နှစ်နှစ်အရွယ်အထိ နိုင်ငံတော်က ထောက်ပံ့ပေးနေပါကြောင်း၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနက ကလေးငယ်များအတွက် ထောက်ပံ့ကြေး ရရှိအောင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ်များနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင် မှတ်ပုံတင်ထားကြရန် လိုကြောင်း၊ နှစ်နှစ်အောက် ကလေးငယ်များသည် မိခင်ဝမ်းအတွင်းရှိစဉ်ကတည်းက အာဟာရပြည့်ဝအောင် ကျွေးမွေးမှသာ ဦးနှောက်နှင့် ကိုယ်ခန္ဓာဖွံ့ဖြိုးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရွှေပြောင်းအလုပ် သမားများ၏ သားသမီးအတွက် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ အလုပ် ပြတ်လပ်မှုမဖြစ်အောင် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများကို

သက်ဆိုင်ရာဌာန တာဝန်ရှိသူများက စီမံချက်များချမှတ် ဆောင်ရွက်ပေးကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဇွဲကပင်ခန်းမအတွင်း ကျင်းပသည့် လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် ဒေသခံတစ်ဦး၏ ကျေးရွာသို့ အလည် လာရောက်ရန် ဖိတ်ကြားချက်အရ နောင်ကမြိုင်ကျေးရွာ သို့ ရုတ်တရက်သွားရောက်ကာ နောင်ကမြိုင်ရွာကြီး ကျောင်း ဆရာတော် ဦးသုမနအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် နောင်ကမြိုင်ရွာကြီးကျောင်း၌ ဒေသခံကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ကျေးရွာ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ရွာသူရွာသားများ၏ ပြဿနာကို မေးမြန်း ဆွေးနွေးသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နောင်ကမြိုင်ကျေးရွာ၏ အခြေအနေကို သိရှိနိုင်ရန်၊ ကျေးရွာသားများ၏ ပြဿနာများကို ပိုင်းဝန်းဖြေရှင်း ပေးနိုင်ရန်နှင့် တင်ပြလိုသည်များရှိပါက တင်ပြနိုင်ရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရအဖွဲ့ များကို ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းကြရန် မှာကြားသွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျေးရွာသားများအနေဖြင့် အစိုးရပိုင်း က ဆောင်ရွက်ပေးရမည့် ကိစ္စရပ်များရှိပါက ပွင့်ပွင့် လင်းလင်း တင်ပြကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပညာတတ်ရန်အရေးကြီး

ထို့နောက် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာသူများက နောင်ကမြိုင်ကျေးရွာနှင့် ဆက်သွယ်သည့် ကျေးရွာချင်း ဆက်လမ်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ ဆေးပေးခန်းအသစ် တည်ဆောက်ပေးရေး၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အတွက် လိုအပ်သည့်အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်

ပေးရေး၊ သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေများ လျော်ကြေးရရှိရေး နှင့် ရေဘုတ်ဆည်တည်ဆောက်မှုကြောင့် စိုက်ပျိုးရေး တော့သည့် လယ်ယာမြေများအတွက် ပြန်လည်သုံးသပ် ပေးရန်ကိစ္စရပ်များကို တင်ပြကြရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ မှန်မှန်ကန်ကန် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဖြေကြားပြီး မိမိတို့၏ ပြည်သူ များ ကျန်းမာရေးကောင်းရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ကလေးငယ်များသည်လည်း ပညာတတ်ရန်အရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူများ စိတ်လုံခြုံခြုံဖြင့် နေနိုင်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ကိုယ်လုံခြုံမှုလည်း စိတ်လုံခြုံမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စိတ်လုံခြုံပြီးဆိုရင် အားလုံးပြည့်စုံပြီးဟု ပြော၍ ရပါကြောင်း၊ အားလုံး၏လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရာတွင် တစ်ချိန်တည်းတွင် တစ်ပြိုင်တည်း ဖြည့်ဆည်းပေး၍ မရနိုင်ပါကြောင်း၊ အားလုံးသည် တစ်ဦး နှင့် တစ်ဦး ယုံယုံကြည်ကြည်ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည် ဆိုပါက အောင်မြင်နိုင်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပညာရေး ကဏ္ဍတွင် အမျိုးသားများ ပိုမိုပါဝင်လာရန် လိုအပ်ပါ ကြောင်း၊ ကျောင်းဆရာတော်များသည် အလွန် နည်းပါးနေပါ ကြောင်း၊ နည်းပညာများ တိုးတက်နေသည့် ခေတ်ကြီးတွင် သင်ယူစရာ အလွန်များပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကျောင်း ပညာတတ်မြောက်ရန် ပိုမိုအရေးကြီးလာပါကြောင်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာကို အထူးဦးစားပေးပြီး ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ဘားအံကမ်းနားလမ်းသို့ ရောက်ရှိပြီး ကမ်းနားလမ်း သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် တည်ဆောက်ထားမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးအား တရုတ်သံအမတ်ကြီးနှင့် ကိုဖီအာနန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌတို့ သီးခြားစီ လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟန်လျန်နှင့် ကိုဖီအာနန် ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ Mr. Alan Doss ဦးဆောင်သော အဖွဲ့တို့က ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၏ မေခလားခန်းမ၌ သီးခြားစီလာရောက်တွေ့ဆုံသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့်တွေ့ဆုံစဉ်(ယာဝု) မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဒုက္ခသည်စခန်းများရှိ တိုက်ပွဲရှောင်ဒုက္ခသည်များနှင့် ပတ်သက်၍ ၎င်းတို့၏ လူမှုဘဝ ပြန်လည်ရပ်တည်နိုင်ရေး အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် ထူထောင်ရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေး နိုင်ရေး၊ လုံခြုံစိတ်ချမှုရှိသော ပတ်ဝန်းကျင်များ ဖန်တီး ပေးရေးကိစ္စရပ်များ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဆေးရုံဆေးခန်း များနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် IDP



စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရန်အတွက် အမျိုးသားမူဝါဒချမှတ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ စခန်းအခြေပြု မှူးယစ် ဆေးဖြတ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် လူထု အခြေပြု မှူးယစ်ဆေးဖြတ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ တရုတ်- မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ပြန်လည်

ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းအတွက် စီမံချက်ရေးဆွဲရေး ကော်မတီဖွဲ့စည်းမည့် ကိစ္စရပ်များအပေါ် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

ကိုဖီအာနန်ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ကိုဖီအာနန်ဖောင်ဒေးရှင်း၏ နာယကဟောင်း မစ္စတာ ကိုဖီအာနန်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ကွယ်လွန်ခဲ့

သော်လည်း ၎င်း၏ဆန္ဒအတိုင်း ကိုဖီအာနန်ဖောင်ဒေးရှင်း မှာ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌအနေဖြင့် အကြံပြုချက်များထွက်ပေါ် လာပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရမှ ပြည်သူ့အကျိုးကို ရှေးရှု၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အဓိကဆောင်ရွက်ရမည့် နယ်ပယ်များအနေဖြင့် လူမှု စီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လူမှုသဟဇာတမှုတရား တို့ကို ဆောင်ရွက်နေသည့်အခြေအနေများ၊ နေရပ်စွန့်ခွာ သူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက် ၍ မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက် အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုများ၊ ပြန်လည် လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အာဆီယံနိုင်ငံများက ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများ၊ ကုလသမဂ္ဂ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ရေး၊ ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် လူမှု သဟဇာတမှုတရားတို့အတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည့်အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့ကို မျက်နှာမူသည့် အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်တစ်ရပ်ဖြစ်လာရန် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

ဘားအံ မတ် ၁၈

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ဦးမင်းသူသည် ကရင်ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များမှ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများအား ယနေ့ ညပိုင်းတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ ပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ရှေးဦးစွာ ကရင်ပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စိုးက ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် မိတ်ဆက်ပေးပြီး ကရင်ပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူက မိမိတို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထုအတွက် ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံရေးစနစ်များကြားတွင် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား ခိုင်ခိုင်မာမာ ဖြစ်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် ပြည်သူလူထုလိုလားသည့် နိုင်ငံရေးစနစ်နှင့် လိုက်လျောညီထွေ ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်ရန် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူဝါဒများနှင့်အညီ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို သိသာမြင်သာစွာဖြင့် ပြည်သူများ မြင်တွေ့နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည့် အချိန်အခါကောင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများပါဝင်သည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပပါကြောင်း၊ ၎င်းအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအားလုံးအပြင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝါရင့်ဝန်ထမ်းဟောင်းများလည်း တက်ရောက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဒီဆွေးနွေးပွဲမှာ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဌာနဝန်ထမ်းများအခြေခံပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည့် ဆွေးနွေးပွဲလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

၎င်းအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးချက်များအရ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ မျှော်မှန်းချက်၊ ရည်မှန်းချက်များနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါကြောင်း၊ ပေါ်ထွက်လာသည့် Vision က “ပြည်သူ့ကို ဗဟိုပြုသည့် ကောင်းမွန်သောအုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား တည်ဆောက်ရေး” ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ထမ်းများ ရွေးချယ်အဆိုပြုလိုက်သည့် ဌာန၏မျှော်မှန်းချက်လည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးစားပေးအဆင့်အလိုက် ဆောင်ရွက်သွားမည်

အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ Mission များက “တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူဝါဒများ အကောင်အထည်ဖော်ရေး၊ ကောင်းမွန်သောအုပ်ချုပ်ရေးစနစ် ဖော်ဆောင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဗဟိုပြုဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရေး” တို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒီရည်မှန်းချက်တာဝန် Mission များမှာ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက စဉ်းစားသုံးသပ်ပြီး ရွေးချယ်အဆိုပြုထားခြင်းဖြစ်သည့် အတွက် ဒီတာဝန်တွေကို အလေးအနက်ထားပြီး ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ထို့အပြင် ၎င်းဆွေးနွေးပွဲကနေ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၃)ရပ်ကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့မှာ-

- (၁) မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး၊
- (၂) စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး၊
- (၃) ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လုပ်ငန်းစနစ်ကောင်းများ တည်ဆောက်ရေး တို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းစဉ် (၁)ဖြစ်သည့် မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးမှာ ပြဋ္ဌာန်းသတ်မှတ်ချက်တွေကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆွဲရန်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် ပြည်သူများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ ကရင်ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များမှ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စေရန်၊ ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြင်ဆင်ရမည့်အပိုင်းများ၊ ဖြေလျှော့ပေးရမည့်အပိုင်းများ ခွဲခြားပြီး ဦးစားပေးအဆင့်အလိုက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အုပ်ချုပ်မှုသင်တန်းတွေ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

လုပ်ငန်းစဉ်(၂)ဖြစ်သည့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးမှာ အဓိကကျသည့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးသင်တန်းကျောင်းကို သင်ကြားမှုစနစ်၊ သင်ခန်းစာသင်ရိုးများအပြင် ကျောင်းအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များပါ ပြန်လည်အဆင့်မြှင့်တင်ပေးရန် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ သင်တန်းကျောင်းများနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး အုပ်ချုပ်မှုသင်တန်းတွေ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်အပြင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းအဆင့်ဆင့် လက်ကိုင်ထားရမည့် လုပ်ငန်းလက်စွဲ (Manual) များ၊ စောင့်ထိန်းရမည့် ကျင့်ဝတ် (Code of Conduct) များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရေးဆွဲရန်၊ ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး၊ လူထုဆက်ဆံရေးများအပြင် e-Government စနစ်ကို ဦးတည်နိုင်မည့် အထောက်အကူပေးနိုင်မည့် Data management စနစ်ကို ကျယ်ပြန့်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် လုပ်ငန်းကဏ္ဍ အလိုက် ဦးစားပေးသတ်မှတ်ပြီး စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းစဉ် (၃)ဖြစ်သည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လုပ်ငန်းစနစ်ကောင်းများ တည်ဆောက်ရေးတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကို သိသိသာသာဖော်ဆောင်နိုင်ရန် အတွက် လုပ်ငန်းစနစ်ကောင်းများ ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီအတွက် “One State- One Township” ပြည်နယ်တစ်ခု၊ မြို့နယ်တစ်ခု စီမံချက်ဆိုပြီး ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်တစ်ခုစီကို ချမှတ်ကာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရများ၏ ကြီးကြပ်မှု၊ စီမံခန့်ခွဲမှုအောက်မှာ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းအနေနှင့် ဆက်စပ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

စနစ်တကျ ဝိုင်းဝန်းအကောင်အထည်ဖော်

မိမိတို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဝန်ထမ်းများကိုယ်တိုင် ဖော်ထုတ်ထားသည့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ Vision, Mission များနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို မိမိတို့ဝန်ထမ်းအားလုံး စနစ်တကျ ဝိုင်းဝန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်း မှာကြားလိုပါကြောင်း။

ယခုအချိန်တွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို စံနမူနာပြု ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ပြည်သူ့ကို မျက်နှာမူသည့် အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်တစ်ရပ်ဖြစ်လာရန် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အဓိကအချက်(၃)ချက်ကို အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း။

နံပါတ် (၁) ပြည်သူများပါဝင်မှုကို မြှင့်တင်ပေးသည့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ပြည်သူနှင့်တွေ့ဆုံပါ။ ပြည်သူနှင့်တိုင်ပင်ပါ။ ပြည်သူ့ဆီက အကြံဉာဏ်ယူပါ။ ပြည်သူအတွက် အမြဲအသင့်ရှိနေအောင် ကြိုးစားပါ။ ပြည်သူများနှင့် တစ်သားတည်း ရပ်တည်ဆောင်ရွက်တတ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းပေးကြပါဟု ပြောကြားလိုကြောင်း။

နံပါတ်(၂) ကိုယ်ကျိုးစီးပွားနှင့် အဂတိတရားကင်းစင်အောင်၊ စာရိတ္တမဏ္ဍိုင်ကို ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ပေးကြပါ။ ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ပြည်သူအတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေရေး၊ ဂရုတစိုက် ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူကင်းစင်ပြီး သန့်ရှင်းသည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားဖြစ်အောင် ဦးတည်ကြိုးပမ်းရာမှာ မိမိတို့အနေဖြင့် အဂတိလိုက်စားမှုများကို ပြင်းပြင်းထန်ထန် အရေးယူသွားမည်ကိုလည်း သတိပေးလိုပါကြောင်း။

နံပါတ်(၃) ပြုပြင်ပြောင်းလဲမည်ဆိုသည်ကို သိထားပြီးဖြစ်သည့်အတွက် အပြောင်းအလဲများကို ရှေးရှုပြီး ပြုပြင်သင့်သည်များကို ရဲရဲတင်းတင်းပြုပြင်ကြပါရန်၊ မည်သည့်ကဏ္ဍမှာမဆို ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုသည်မှာ တစ်ဦးချင်း၊ တစ်ယောက်ချင်းရဲ့ စိတ်ဓာတ်၊ ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက်များမှ စတင်သည့် အတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲလိုစိတ် ခိုင်ခိုင်မာမာမွေးမြူကြရန်၊ ဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို လေးစားလိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

မူဝါဒနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ လိုက်နာရန်မှာကြား

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ဝန်ထမ်းတွေကို မှာကြားချင်တာကတော့ လုပ်နေကျ အလုပ်များကို ပိုမိုကောင်းမွန်အောင်၊ ပိုမိုထိရောက်အောင် သတိပြုပြီး ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ချမှတ်ပေးလိုက်သည့် မူဝါဒများကို စိတ်ဝင်တစား လေ့လာသုံးသပ်ပြီး မိမိအလုပ်ခွင်က လုပ်နည်းလုပ်ဟန်များကို ပြောင်းလဲနိုင်အောင် ကြိုးစားကြရန်၊ အခြေခံအကျဆုံး ပြည်သူလူထုနှင့် ဆက်ဆံရာတွင် ယဉ်ကျေးစွာဆက်ဆံနိုင်အောင် အားထုတ်ကြရန်၊ ပြည်သူများအတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေရသည်ကို နှလုံးသွင်းပြီး ကြိုးစားကြရန်၊ “ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအစ ထွေ/အုပ်က” ဆိုသည်ကို အမှန်တကယ်လက်တွေ့မြင်တွေ့နိုင်ရန် တက်ညီလက်ညီနှင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းအားထုတ်ပေးကြရန် အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်းရင်း နိဂုံးချုပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနများမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းပေးပြီး ဝန်ကြီးဌာန၏ မူဝါဒနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို လေးစားလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်မှာကြားသည်။

သတင်းစဉ်

သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၂-၂၅၆၃ ခုနှစ် သက္ကရာဇ် ၁၃၈၀-၁၃၈၁ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန် အကျ - အကြတ် - အတက် -နှစ်ဆန်း (၁) ရက်နှင့် ဝါဆို -ဝါကပ် - လ - ရက်နှင့် နေ့များ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် (၁)ရက်၊ သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၃ ခုနှစ် ခရစ်နှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ (၁၉) ရက် ၊ တနင်္ဂနွေနေ့

၁။ မဟာသင်္ကြန်ကျရက်

- ဇေယျတု-မြန်မာသက္ကရာဇ် - ၁၃၈၀ ခုနှစ် နှောင်းတန်ခူးလဆန်း (၁၀) ရက်
- ရခိုင်သက္ကရာဇ် - ၁၃၈၀ ခုနှစ် တာကူးလဆန်း (၁၀) ရက်
- ခရစ်နှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၄) ရက် တနင်္ဂနွေနေ့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စံတော်ချိန် ညနေစက် ၅-နာရီ၊ ၂၁-မိနစ်၊ ၄၂-စက္ကန့် အချိန်တွင် မဟာသင်္ကြန်ကျပါသည်။

၂။ မဟာသင်္ကြန် အကြတ်ရက်

- မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း (၁၂) ရက်
- ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ တာကူးလဆန်း (၁၂) ရက်
- ခရစ်နှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၆) ရက် အင်္ဂါနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ညစက် ၉-နာရီ၊ ၂၆-မိနစ်၊ ၂၃-စက္ကန့် အချိန်တွင် မဟာသင်္ကြန်တက်ပါသည်။

၃။ မဟာသင်္ကြန် အတက်ရက်

- မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း (၁၃) ရက်
- ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ တာကူးလဆန်း (၁၃) ရက်
- ခရစ်နှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၆) ရက် အင်္ဂါနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ညစက် ၉-နာရီ၊ ၂၆-မိနစ်၊ ၂၃-စက္ကန့် အချိန်တွင် မဟာသင်္ကြန်တက်ပါသည်။

၄။ မြန်မာ -ရခိုင် - နှစ်ဆန်း ၁ ရက်

- မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ ဦးတန်ခူးလဆန်း (၁၃) ရက်
- ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ တာကူးလဆန်း (၁၃) ရက်
- ခရစ်နှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၇) ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့သည် မြန်မာ-ရခိုင် နှစ်ဆန်း (၁) ရက်နေ့ ဖြစ်ပါသည်။

၅။ ရဟန်းတော်များအတွက် ဝါဆို - ဝါကပ် - လ - ရက်များ

၁၃၈၀ ခုနှစ်သည် လထပ်ရက်ငင်မရှိသော ရိုးရိုးနှစ် ဖြစ်ပါ၍ သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၃ ခုနှစ် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၁) ရက်၊ ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၁) ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁၇) ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာသာသနာတော်ဝန်ထမ်း ရဟန်းတော်အရှင်မြတ်တို့သည် ပထမပုရိမဝါကို ကပ်ဆိုတော်မူကြရမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ -ရခိုင် ၁၃၈၀ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် (၁) ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၁၆) ရက် သောကြာနေ့တွင် ဒုတိယပစ္စိမဝါကို ကပ်ဆိုတော်မူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်(ရေ)မှ

စစ်ရေယာဉ်-အောင်ဇေယျပေါ်တွင် တာဝန်(ရေ)တပ်ဖွဲ့က တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကို အလေးပြုပြီး လေ့ကျင့်ခန်းကိုဦးဆောင်မည့် တာဝန်(ရေ)တပ်မမှူးက လေ့ကျင့်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်စဉ်အကြောင်းအရာကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တိုက်စစ် နှုတ်မိန့်ပေးသည်။ ယင်းနောက် တာဝန်(ရေ)တပ်မမှူးနှင့် စစ်ရေယာဉ်မှူးများသည် သက်ဆိုင်ရာစစ်ရေယာဉ်များသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာပြီး စစ်ရေယာဉ်တပ်ပေါင်းစု ပင်လယ်ပြင်စစ်ဆင်မှုလေ့ကျင့်ခန်းကို အစီအစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ကြသည်။

ရဟတ်ယာဉ်သုံးစင်းဖြင့် ဝင်ရောက်စီးနင်း

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်(ရေ)အထူးစစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရန်သူစီးနင်းသိမ်းပိုက်ထားသည့် ကုန်သွယ်ရေးယာဉ်တစ်စင်းအား မြန်နှုန်းမြင့်တိုက်ခိုက်ရေး ရေယာဉ်လေးစင်း၊ ရဟတ်ယာဉ်သုံးစင်းဖြင့် ဝင်ရောက်စီးနင်း၍ ဖမ်းဆီးခံစားစာခံများအား ကယ်ဆယ်ခြင်း လေ့ကျင့်ခန်းကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ထို့နောက် လေ့ကျင့်ခန်းတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် ရဟတ်ယာဉ်များ၊ မြန်နှုန်းမြင့်တိုက်ခိုက်ရေး ရေယာဉ်များနှင့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များက တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အား ချီတက်အလေးပြုကြသည်။

ယင်းနောက် စစ်ရေယာဉ်-အောင်ဇေယျပေါ်တွင် ရဟတ်ယာဉ် ဆင်း/တက်ခြင်း လေ့ကျင့်ခန်းကို ပြုလုပ်ပြီး ကုန်သွယ်ရေးယာဉ်မှ စားစာခံများအား ကယ်တင်ခြင်း လေ့ကျင့်ခန်းတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ရေတပ် အထူးစစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့တပ်ဖွဲ့မှူးက တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ထံ ကိုယ်တိုင် လာရောက်သတင်းပို့တင်ပြသည်။

တန်ပြန်ပစ်ခတ်ချေမှုန်းမှုလေ့ကျင့်

စစ်ရေယာဉ်များသည် သတ်မှတ်ပုံပြုချီတက်ခြင်းအမျိုးအစားများဖြင့် ချီတက်နေစဉ် ရန်သူရေငုပ်သင်္ဘောရန် ကာကွယ်ရေးနှင့် တိုက်ဖျက်ရေး၊ ရန်သူလေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေး၊ ရန်သူမြန်နှုန်းမြင့်တိုက်ခိုက်ရေးယာဉ်များ အလစ်အပိုက် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများမှ ကာကွယ်ရေးအတွက် ရေငုပ်သင်္ဘောဖျက်ခိုင်းများ၊ ရေမြှုပ်ပုံများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်မခံရစေရေးပြောင်းလဲပုံပြုချီတက်ခြင်း၊ မိမိအမြန်သွား ကင်းလှည့်တိုက်ခိုက်ရေးယာဉ်ဖြင့် ရန်သူ မြန်နှုန်းမြင့်တိုက်ခိုက်ရေးယာဉ်များအား ဝိုင်းပတ်ပိတ်ဆို့တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းခြင်း၊ ရန်သူ၏ တာဝေးပစ် ပဲ့ထိန်းခုံးလက်နက်များအား မိမိရေယာဉ်များက လက်နက်စနစ်များဖြင့် တန်ပြန်ပစ်ခတ်ချေမှုန်းမှုလေ့ကျင့်ခြင်း၊ ပြောင်းအချင်းအရွယ်အစားမတူသော (Mix Calibre) အမြောက်များ စုစည်းပစ်ခတ်မှုလေ့ကျင့်ခြင်း၊ အီလက်ထရွန်နစ်စစ်ဆင်မှုလေ့ကျင့်ခြင်း၊ ခုံးပုံပစ်ခတ်မှုလေ့ကျင့်ခြင်းနှင့် အမြောက်ကြီးများ ပစ်ခတ်မှုလေ့ကျင့်ခြင်းများဆောင်ရွက်ကြသည်။

ကျော့စုံမှ

တချို့ကိစ္စရပ်များ ဆက်လက်ညှိနှိုင်းရန် ကျန်ရှိနေသည့် အတွက် KNPP အနေဖြင့် NCA တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခြင်း မရှိသေးဘဲ အစိုးရနှင့် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးနေဆဲပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နှစ်ဖက်သဘောတူညီမှုများရရှိခဲ့

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် KNPP သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၇ ရက်တွင် ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ NCA တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြပြီး NCA မရေးထိုးမီ ရေတိုကာလအတွင်းတွင် နှစ်ဖက်တပ်ဖွဲ့များ သွားလာမှု၊ ဆက်သွယ်မှု၊ ပြည်နယ်အဆင့်တွင် ပုံမှန်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိစ္စများ၊ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းသဘောတူညီ ဆက်ဆံရေးလမ်းကြောင်းကိစ္စများ၊ တိုးတက်မှုရရှိခဲ့သည့် တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စအချို့ကို နှစ်ဖက်သဘောတူညီမှုများ ရရှိခဲ့ကြပါကြောင်း။

ဆက်လက်၍လည်း ယခုနှစ် မတ် ၁၀ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ ၌ အလုပ်သဘော တွေ့ဆုံခဲ့ရာတွင်လည်း နှစ်ဖက်အခက်အခဲများကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းနိုင်ခဲ့ကြပြီး အကျိုးဆက်အနေဖြင့် ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲကို မိမိတို့ဆောင်ရွက်ခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် ရင်းရင်းနှီးနှီး ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးရန်နှင့် အစိုးရဘက်က ဆောင်ရွက်ပေးရမည့် ကိစ္စရပ်များရှိပါကလည်း ဆွေးနွေးပေးစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပြဿနာများ

ထို့နောက် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေးကော်မတီ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ခူဦးရယ်က KNPP နှင့် အစိုးရကြား နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရန် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးလာကြသည်မှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ် မတ်လမှစ၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လထိတိုင် ခုနစ်နှစ်ရှိပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခုနစ်နှစ်ခန့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းကြသည့် အခြေအနေတွင် တိုးတက်မှုများရှိသကဲ့သို့ အဆင်မပြေမှုများလည်း ရှိနေဆဲ ဖြစ်ပြီး တချို့ကိစ္စရပ်များတွင် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းနေဆဲအခြေအနေတွင် ရှိပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းကြခြင်းသည် ပြဿနာကို အဖြေရှာခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြဿနာကို နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အသိအမှတ်ပြုရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အသိအမှတ်ပြုထားသည့် ပြဿနာများအပေါ်တွင် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်က လက်ခံသဘောတူနိုင်သည့် အဖြေရှာမှုမျိုးဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြဿနာများအပေါ်တွင် နားလည်မှု၊ သဘောပေါက်မှု တူညီသွားမှသာ မိမိတို့ နှစ်ဖက်သဘောတူလက်ခံသည့် အဖြေရှာမှုကိုလည်း ရရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ခုနစ်နှစ်ခန့် ဆွေးနွေးအဖြေရှာကြသည့် ကာလတစ်လျှောက်လုံး တွင် အပြန်အလှန် အသိအမှတ်ပြုမှုများသည် ယနေ့အထိ ခိုင်မြဲနေဆဲဟု မှတ်ယူပါကြောင်း၊ သို့သော် အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ တက်လိုက်



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် စစ်ရေယာဉ် တပ်ပေါင်းစု ပင်လယ်ပြင်စစ်ဆင်မှုလေ့ကျင့်ခန်းတွင် ပါဝင်ခဲ့ကြသော စစ်ရေယာဉ်မှူးများနှင့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များကို လေ့ကျင့်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ စွမ်းရည်ပိုမိုမြှင့်တင်ပေးအောင် ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားစဉ်။

တိုက်ပွဲလေ့ကျင့်ခန်း ပြီးဆုံးချိန်တွင် စစ်ရေယာဉ်များအချင်းချင်း ဆီ၊ ရေ၊ ရိက္ခာနှင့် ခဲယမ်းများ ပြန်လည်ထောက်ပံ့ဖြည့်တင်းနိုင်ရန်အတွက် စစ်ရေယာဉ်များ မောင်းနှင်လျက် ပင်လယ်ပြင်ထောက်ပံ့ဖြည့်ဆည်းခြင်း လေ့ကျင့်ခန်းကို စစ်ရေယာဉ်နှစ်စင်းဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြသည်။ ယနေ့ စစ်ရေယာဉ် တပ်ပေါင်းစု ပင်လယ်ပြင်စစ်ဆင်မှု လေ့ကျင့်ခန်း ပြုလုပ်နေမှုကို ပြည်တွင်းသတင်း မီဒီယာများမှ သတင်းထောက်များလည်း စစ်ရေယာဉ်-အောင်ဇေယျနှင့်အတူ လိုက်ပါပြီး သတင်းရယူခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံရေယာဉ်(သံလွင်)မှ

ဝါရုများက ဒေသခံပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးစကား ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် စစ်ရေယာဉ် တပ်ပေါင်းစု ပင်လယ်ပြင်စစ်ဆင်မှုလေ့ကျင့်ခန်းသို့ တက်ရောက်သတင်းရယူ ခဲ့သည့် ပြည်တွင်း သတင်းထောက်များအား တွေ့ဆုံပြီး နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး စွမ်းပကားမြင့်မားစေရေးအတွက် တပ်မတော်မှ လေ့ကျင့်ခန်းများ ဆောင်ရွက် နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရှိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျလိုက် အခြေအနေမျိုးလည်း ကြုံရသည့် အခြေအနေရှိသည်ဟု ရိုးသားစွာ သုံးသပ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် မိမိတို့ကြားတွင် ယုံကြည်မှုကင်းမဲ့နေသည်ဟု ဆိုသည့်သဘောကို ဆိုလိုခြင်းမဟုတ်ပါကြောင်း၊ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည့် နေရာတွင် အခြေအနေအမျိုးမျိုးကြောင့် မိမိတို့ ကိုယ်စားလှယ်များသည် အလွတ်သဘောနှင့် တရားဝင်ပါ နှစ်မျိုးနှစ်စားခွဲ၍ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှု များ အကြိမ်ကြိမ် လုပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတိုင်းတွင် ပြဿနာ ရပ်များကို အမြဲတမ်း အဖြေရှာခြင်းမျိုး၊ တင်ပြခြင်းမျိုး မဟုတ်ဘဲ တိုင်းပြည် အတွက် အကောင်းဆုံးအဖြေရှိသည့် နည်းလမ်းများကို နှစ်ဦးနှစ်ဖက် မည်မျှ နားလည်သဘောပေါက်ထားသနည်းဆိုသည့်အပေါ်တွင် မူတည်၍ ညှိနှိုင်း အဖြေရှာကြခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

တိုးတက်မှုတစ်စုံတစ်ရာရရှိမည်ဟု ယုံကြည်

ထို့ကြောင့် ယနေ့တွင် KNPP အနေဖြင့် bilateral အဆင့်၌ သဘော တူခဲ့သည့် အချို့သော အကြောင်းအရာများနှင့် မြေပြင်တွင် အဆင်မပြေမှုများ ကို တင်ပြညှိနှိုင်းဆွေးနွေး၍ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတည်ဆောက်ရေးနှင့် နောက်အဆင့်များတွင် မည်သို့ ဖြေလျှော့၍ အဖြေရှာကြမည်ကိစ္စရပ်များနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်ရပ်စဲမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် သဘောတူညီချက်ကိစ္စရပ်များ ကို မည်သို့ ဆက်သွားမည်ဆိုသည်ကို ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယနေ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုသည် အထူးသဖြင့် တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ချန်လှပ်၍ နောက်ရက်တွင် တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံသည့် အခါတွင် ဆွေးနွေးရန် ပြင်ဆင်ထားပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြည်နယ်အတွင်း ဆောင်ရွက်နေဆဲ တချို့လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ကိုယ်စားလှယ်များက တင်ပြဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အကောင်းဆုံးကို မျှော်လင့်၍ ဒီတစ်ကြိမ်တွင် တိုးတက်မှုတစ်စုံတစ်ရာရရှိမည် ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်နယ်အဆင့် လစဉ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပသည့်ကိစ္စရပ်များ၊ NCA လက်မှတ် ရေးထိုးရေးကိစ္စများ၊ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် များနှင့် အထွေထွေကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေးကော်မတီ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ခူဦးရယ်က ယနေ့ တွေ့ဆုံပွဲ သည် အပြုသဘောဆောင်သည်ဟု မှတ်ယူ၍ ရပါကြောင်း၊ ခုနစ်နှစ်တာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်မှုများကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအဖြေရှာရန် နှစ်ဖက်စလုံးက အားသန်နေကြသည်ကို တွေ့ရ သည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ မကြာသောအချိန်တွင် နှစ်ဖက် သဘောတူညီချက်များကိုလည်း ဒီထက်ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် အာမခံချက် ရှိသည့်ဘက်ကို ရောက်အောင် အဖြေရှာနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

ယနေ့ဆွေးနွေးမှုများအပေါ်တွင် ရလာသည့် နှစ်ဖက်ရလဒ်များသည် ကျေနပ် အားရသည်ဟု မိမိတို့ဘက်က ခံစားမိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နောက်တစ်ကြိမ် ပြုလုပ်မည့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွင် ဒီထက်ပိုမိုကောင်းမွန်နိုင်မာသည့် ရလဒ် တစ်ခုကို ရနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကျေကျေလည်လည် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက ယနေ့တွင် NRPC နှင့် ကရင်နီ အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) တို့ အချိန်များစွာယူ၍ ကျေကျေ လည်လည် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ယနေ့တွင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စရပ်များ၊ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ကို ညှိနှိုင်းနိုင်ခဲ့ပြီး မကြာမီတွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရနှင့်လည်း လစဉ် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပြုလုပ်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် သွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးစဉ်တွင် ပိုမိုတိုးတက်လာသည့် ရလဒ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နောင်ဆွေးနွေးပွဲကိုလည်း ဧပြီလ မကုန်းဆင်တွင် နှစ်ဖက်သဘောတူ၍ ထပ်မံ ဆွေးနွေးရန် သဘောတူထားပြီး ယခုဆွေးနွေးပွဲတွင်လည်း NCA လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လာမည့် မတ် ၂၀ ရက်တွင်လည်း လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် အဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမည့် အစီအစဉ်တွင်လည်း KNPP လည်း ထပ်မံပါဝင်ပြီး ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည့် အတွက် လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် အဖွဲ့များအားလုံး ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုး နိုင်ရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဝင် ဦးကျော်လင်းဦးနှင့် KNPP ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးကော်မတီ ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူ နန်နယ်ပလိုတို့က မီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသည်များကို ပြန်လည် ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်၊ အတွင်းရေးမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း)၊ အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးနှင့် ကယားပြည်နယ် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးမော်မော်တို့ တက်ရောက်ကြပြီး ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ ဘက်မှ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးကော်မတီ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ခူဦးရယ်၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် စောဘီထူး၊ ဦးဘုန်းနိုင်၊ ခူထူး၊ ခူဒယ်နီယာယ၊ မန်းစောနှင့် ခူတော်ရယ် (အက်စ်)တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော် (ပူတာအို) စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ စတင်ကျင်းပ



ပူတာအို မတ် ၁၈

ကလေးစာပေပွဲတော် (ပူတာအို) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့ရှိ ဖုန်ကန်ရာဇီခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးတို့ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရ ပူတာအိုခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် အလှူရှင်တို့ ပူးပေါင်း၍ ကျင်းပသည့် ကလေးစာပေပွဲတော် (ပူတာအို) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ပူတာအိုမြို့ရှိ ဖုန်ကန်ရာဇီခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခန့်လင်း၊ ကချင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနေဝင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်၊ ပူတာအိုခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းဇင်နှင့် ထူးချွန်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ သုံးဦးတို့က ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး (အပေါ်ပုံ) ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ဘဝရာနှင့် ပန်းဖွားအကအဖွဲ့တို့က တီးမှုတ်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်အတူ စုပေါင်း၍ အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဖုန်ကန်ရာဇီခန်းမအတွင်း၌ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်းကို ကျင်းပရာ ပူတာအိုမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “ကလေးစာပေပွဲတော် Theme Song” သီချင်းသီဆို၍ အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ရာသက်ပန်တန်ဖိုးရှိစေလို

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းဒေသရှိ ပူတာအိုမြို့တွင် ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အထူးတန်ဖိုးထားပြီး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ ကလေးစာပေပွဲတော်(ပူတာအို)ကို အလေးထားပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးနှင့်အတူ ရောက်ရှိအောင် လာရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးစာပေပွဲတော်များကို ရည်ရွယ်ချက် သုံးရပ်ဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပထမအချက်မှာ ကလေးများ ပျော်ရွှင်စေရန် ဖြစ်ပြီး ကလေးဘဝမှစ၍ ပျော်ရွှင်မှုကို ရရှိစေလိုပါကြောင်း၊ ကလေးများ ရေရှည်ပျော်ရွှင်မှုကို ရရှိစေရန်အတွက် စာပေနှင့်တွဲဖက်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးဘဝမှစ၍ စာပေတွင် အာရုံပြုပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် စာပေ ဝါသနာပါကာ ရာသက်ပန်တန်ဖိုးရှိစေလိုပါကြောင်း၊ ဒုတိယရည်ရွယ်ချက်မှာ ကလေးများ စာအုပ်စာပေတွင် စိတ်ဝင်စားမှုဖြင့် ပျော်ရွှင်လာစေရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တတိယရည်ရွယ်ချက်မှာ ကလေးများ အများနှင့်စုပေါင်း လုပ်ဆောင်တတ်သည့် အလေ့အထနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်လိုစိတ်များ ရရှိစေရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကလေးစာပေပွဲတော်သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ကလေးများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ပွဲတော်တွင် ထည့်သွင်းထားသော ကဏ္ဍများအလိုက် ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆင်နွှဲစေလိုပါကြောင်း၊ ပွဲတော်တွင် ပါဝင်

ဆင်နွှဲမှုမှတစ်ဆင့် ပွဲတော်သည်အတွေ့အကြုံများရရှိပြီး ရဲဝံ့လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် လူတော်လူကောင်းများဖြစ်အောင် မြေတောင်မြှောက်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းပါဝင်လာ

ကလေးစာပေပွဲတော်များကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များဖြင့် စတင်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ဝန်ကြီးဌာနများစွာမှ ပူးပေါင်းပါဝင်လာပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာပြခန်းများ တိုးတက်ပါဝင်လာခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးစာပေပွဲတော်(ပူတာအို)တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ထုတ်ဝေခဲ့သော စာအုပ်ပေါင်း ၄၂၆၃ အုပ်ကို ခင်းကျင်းပြသထားပါကြောင်း၊ ပူတာအိုဒေသသို့ ခက်ခဲခွာရောက်ရှိလာသော ၎င်းစာအုပ်များကို ပြန်လည်သယ်ဆောင်ခြင်း မပြုဘဲ ပူတာအိုခရိုင်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ ဖတ်ရှုနိုင်ရန် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အလှူရှင်တို့က ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းဖြင့် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးခြင်း၊ ၎င်းစာအုပ်များကို ပူတာအိုခရိုင်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ ငှားရမ်းဖတ်ရှုနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပွဲတော်လာ ပရိသတ်များအနေဖြင့် ၎င်းစာအုပ်များကို ကြည့်ရှုရုံမျှသာမကဘဲ ငှားရမ်းဖတ်ရှုနိုင်အောင် ရွေးချယ်မှတ်သားပြီး အနည်းဆုံး စာအုပ်တစ်အုပ်နှုန်းဖြင့် ဖတ်ဖြစ်အောင် ဖတ်ရှုစေလိုပါကြောင်း၊ “စာဖတ်သည် လူမျိုးတိုင်း၊ နိုင်ငံတိုင်း အောင်မြင်တိုးတက် ကြီးပွားကြသည်” ဆိုသကဲ့သို့ စာပေဖတ်ရှုကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်းနှင့် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်အတွက် လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယဉ်ကျေးမှုများကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရမည်

ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ကလေးများ ယခုကဲ့သို့ စာပေပွဲတော်တွင် လာရောက်ပြီး စာဖတ်ပြိုင်ပွဲများ၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲများ၊ ပုံပြောပြိုင်ပွဲများ၊ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်များ စသည်ဖြင့် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြတယ်၊ အရပ်များ ဆက်ကြတယ်၊ အားကစားပွဲများတွင် ပါဝင်ကြတယ်၊ ကပွဲများတွင် ပါဝင်ကြတယ်၊ ယင်းမှာ အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ကလေးများ စာဖတ်တတ်ရန် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက အဓိက တာဝန်ရှိပါကြောင်း၊ ဒီလိုလာရောက်ပြသသည့်စာအုပ်များကို ဖတ်နိုင်ရန်၊ ပျော်ရွှင်နိုင်ရန်အတွက် စာဖတ်တတ်ရန်၊ ကျောင်းနေနိုင်ရန် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အခြေခံမူဝါဒသည် မည်သည့် ခွဲခြားမှုမှ မရှိဘဲ ပြည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကိုမျှ မချန်ထားဘဲ ကျောင်းထွက်သူလုံးဝမရှိဘဲ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးတိုင်း မူလတန်းပညာသင်ယူပြီးမြောက်ရန် အင်မတန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဒီလိုဒေသမျိုးအနေဖြင့် ဦးစားပေး ပညာရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ အခုလို ဒေသမျိုးတွင် ဆရာ ဆရာမများက သွားရေးလာရေး ခက်ခဲသော်လည်း ကလေးများကို စာတတ်အောင် သင်ကြားပေးနေပါကြောင်း၊ မူလတန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူအားလုံး မူလတန်းပညာသင်ယူပြီးမြောက်စေရေး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် တတိယတန်းပြီးသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူတိုင်းသည် စာဖတ်တတ်ရန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ စာဖတ်တတ်ပြီး ဖတ်ပြီးလျှင် အကျိုးအကြောင်း အကောင်းအဆိုးကို ဆွေးနွေးပြောကြားနိုင်စွမ်းရှိသော ဖတ်တတ်ခြင်းမျိုးကို ပြောခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ၏ စာပေများ၊ ယဉ်ကျေးမှုများကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ကချင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနေဝင်းက ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ပူတာအိုမြို့တွင် ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပနိုင်ရန် စီစဉ်ပေးမှုအတွက် ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်စကား ပြောကြားသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်

ဆက်လက်၍ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား အစီအစဉ်ကို ကျင်းပရာ အထက (ပူတာအို)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “သွေးချင်းများပီပီ သီချင်း” ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အထက (ဒုတ္တန်)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “မနောမြေမှ တေးသံသာ” သီချင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ အထက (လေယာဉ်ကွင်း)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “သွေးချင်းတို့ဌာနေ မြန်မာပြည်” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း ကပြဖျော်ဖြေကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ကလေးစာပေပွဲတော်သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအကအဖွဲ့များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ အထက (ပူတာအို)တွင် ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ကဗျာရွတ်၊ ပုံပြင်ပြော၊ ကျပန်းစကားပြော၊ စက္ကူခေါက်၊ ဆေးရောင်ခြယ်နှင့် ပန်းချီပြိုင်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေကြသည့် တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ယင်းနောက် ရဝမ်၊ လီဆူ၊ ဂျိန်းဖော့နှင့် တိုင်းခမ်းတီရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းများကို လည်းကောင်း၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲထိန်းသိမ်းရေးပညာပေးပြခန်းကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ မူးယစ်၊ လူကုန်ကူး၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးပြခန်းကို လည်းကောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ပြခန်းများကိုလည်းကောင်း၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနရှိ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်တန်းကျောင်းပြခန်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနရှိ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနပြခန်း၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနပြခန်းများနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဆေးပေးခန်းတို့ကိုလည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ဒေသထွက်ကုန် အရောင်းဆိုင်များနှင့် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များကို လည်းကောင်း၊ အမျိုးသား ဖူဆယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲနှင့် ပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီးထုပ်ဆီးတိုးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမှုများကို လည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော် (ပူတာအို)ကို မတ် ၁၉ ရက်အထိ ပူတာအိုမြို့ရှိ ဖုန်ကန်ရာဇီခန်းမနှင့် အထက(ပူတာအို)တို့တွင် ကျင်းပလျက်ရှိရာ ပူတာအိုဒေသရှိ ရဝမ်၊ လီဆူ၊ ဂျိန်းဖော့၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ကလေးငယ်များကလည်း တိုင်းရင်းသားဘာသာစကားများဖြင့် ပုံပြင်ပြောနှင့် ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲကို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မှုနှင့်အတူ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အတီး၊ အကတို့ဖြင့်လည်း ပါဝင်ဖျော်ဖြေလျက်ရှိသဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ပျော်ရွှင်ဝမ်းမြောက်မှုနှင့်အတူ ပွဲတော်မှာ စည်ကားသိုက်မြိုက်လျက်ရှိနေသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်) ဓာတ်ပုံ - လင်းဟန်ဇေ**

ကလေးစာပေပွဲတော်(ပူတာအို) ပထမနေ့ပုံရိပ်များ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကလေးစာပေပွဲတော်(ပူတာအို) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကပြဖျော်ဖြေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



ကလေးစာပေပွဲတော်(ပူတာအို) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ လာရောက်ကြသည့် ရဝမ်တိုင်းရင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။



ဂျိန်းဖော့တိုင်းရင်းသား ကျောင်းသူတစ်ဦး ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



တိုင်းခမ်းတိုင်းရင်းသား ကျောင်းသူတစ်ဦး ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



လီဆူတိုင်းရင်းသား ကျောင်းသူတစ်ဦး ပုံပြောပြိုင်ပွဲ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



လီဆူရိုးရာပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် ရိုးရာအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို တွေ့ရစဉ်။



ရဝမ်ရိုးရာပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် ရိုးရာတူရိယာများနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို တွေ့ရစဉ်။



ဆေးရောင်ဖြယ်ပြိုင်ပွဲ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေသည့် ကလေးငယ်တစ်ဦး။

ကလေးစာပေပွဲတော်(ပဲခူး)စည်ကားသိုက်မြိုက်အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ပဲခူး မတ် ၁၈
ကလေးစာပေပွဲတော်(ပဲခူး) စည်ကားသိုက်မြိုက်အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၁ နာရီတွင် ပဲခူးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့် သဘင်ခန်းမရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

လုပ်ငန်းများ ခွဲခြားသတ်မှတ်ပြီး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရန် လိုအပ်

အခမ်းအနားတွင် ကလေးစာပေပွဲတော်ကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းက ပွဲတော်အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး လိုအပ်သည့်လုပ်ငန်းများ အချိန်မီ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ယခုအစည်းအဝေးကို ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ပွဲတော်တွင် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများ အချိန်မီပြီးစီးရေး၊ လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေစေရေး လာရောက်ညှိနှိုင်းပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆပ်ကော်မတီအလိုက် လုပ်ငန်းများ ခွဲခြားသတ်မှတ်ပြီး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ ရောထွေးမှုရှိပါက နောင်နှေးကြန့်ကြာမှုများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း၊ ပဲခူးမြို့သည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်သည့်အတွက် ယခင်ပွဲတော်များထက် ပိုမို စည်ကားအောင်မြင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ယခင် ပွဲတော်များတွင် မပါဝင်သည့်အစီအစဉ်များ ပါဝင်လာမည် ဖြစ်သဖြင့် ဖြည့်ဆည်းပေးရမည့် လုပ်ငန်းများလည်း



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း ကလေးစာပေပွဲတော်(ပဲခူး)စည်ကားသိုက်မြိုက်အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကြီးမားပါကြောင်း၊ ဆပ်ကော်မတီများ၏ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုများအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကရင်တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါ်နော်ပွယ်စေးက ကလေးစာပေ ပွဲတော်(ပဲခူး) အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများအား ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေး
ဆက်လက်၍ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြီးရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကြွယ်က ကလေးစာပေပွဲတော်(ပဲခူး) အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး

ဆပ်ကော်မတီအသီးသီးက လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပေးခဲ့သည်။

သုံးရက်တာ ကျင်းပသွားမည်

အစည်းအဝေးအပြီးတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ သည် ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပမည့် ပဲခူးတက္ကသိုလ် အတွင်း နေရာချထားမည့် အခြေအနေများအား ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော်(ပဲခူး)ကို ပဲခူးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမ၌ မတ် ၂၈ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ သုံးရက်တာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပွဲတော်တွင် စာအုပ် စာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်အရောင်းပြခန်းများ၊ တိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုပြခန်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာပြခန်းများ၊ စာပေ ဟောပြောပွဲနှင့် စာပေစကားပိုင်းများ၊ ကျပန်းစကားပြော ပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြင်ပြောပြိုင်ပွဲ၊ တိုင်းရင်းသား ကဗျာရွတ်ဆိုပွဲနှင့် ပုံပြင်ပြောပြပွဲများ၊ အုပ်စုလိုက် ယှဉ်ပြိုင် ကစားရသည့် Team Building ပြိုင်ပွဲများ ထုပ်ဆီးတိုး ပြိုင်ပွဲစသည့် အားကစားပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင် ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒီလိုပွဲတွေ များများလုပ်ပေးနိုင်ရင် လူငယ်တွေ အသိအမြင်တွေတိုးတက်လာပြီး ပညာရှိရှိ၊ လုပ်ရဲကိုင်ရဲရှိပြီး ကိုယ့်ဒေသကို တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေချင်တဲ့စိတ်ဓာတ်တွေ များလာမှာပါ

ကလေးစာပေပွဲတော်(ပုတာအို) သို့ လာရောက်ခဲ့ပျော်ကြသူအချို့၏ စကားသံ များကို ပြန်လည်တင်ပြလိုက်ပါသည်။

ဦးလခရန်အောင်ခမ်း (အတွင်းရေးမှူး၊) ဂျိန်းဇော့စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု(ပုတာအိုမြို့)

ကျွန်တော်တို့ ပုတာအိုမှာ ပထမဆုံးအကြိမ်လာလုပ်တဲ့ ကလေးစာပေပွဲတော်မှာ ဒီလိုပြသရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်က အခုလူငယ်အတော်များများက ကိုယ့်စာပေ ယဉ်ကျေးမှုကို ချစ်မြတ်နိုးမှု အားနည်းလာတဲ့အတွက် အဓိက ဒီလူငယ်တွေ အသိအမြင်လေးတွေရှိလာအောင်၊ လေ့လာချင်စိတ်လေးတွေများလာအောင် ရည်ရွယ်ပါတယ်။ ဒီလိုပွဲမျိုး အရင်ကမရှိခဲ့ဘူး။ အခုလို ဒီလိုပွဲတွေလာလုပ် ပေးတော့ ကလေးတွေအတွက်ရော လူငယ်တွေအတွက်ပါ အကျိုးအများကြီး ရှိပါတယ်။ ဒီလိုပွဲတွေများများလုပ်ပေးနိုင်ရင် ဒီကလေးတွေ အသိ အမြင်တွေ တိုးတက်လာပြီး ပညာရှိရှိ၊ လုပ်ရဲကိုင်ရဲရှိပြီး ကိုယ့်ဒေသကို တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုး စေချင်တဲ့ စိတ်ဓာတ်တွေ များလာမှာပါ။ မြေပြန့်တောင်တန်းဒေသဆို ပညာရေးမှာ ကွာဟမှုတွေမရှိနိုင်ဘဲ နိုင်ငံကိုအကျိုးဆောင်ပေးနိုင်ပေမယ့် လူငယ်များ ထွက်လာတာကို မျှော်လင့်သလို ဖြစ်လာလိမ့်မယ်လို့ထင်ပါတယ်။ ပုတာအိုဒေသမှာ အလွန်လိုအပ်နေတဲ့ ဝန်ထမ်းအင်အားတွေလည်း များလာ မယ်။

ဒေါ်အိအိဖြိုး (အလယ်တန်းပြ)၊ အထက(ပုတာအို)

ကလေးတွေက ခါတိုင်းနဲ့မတူဘူး။ ကလေးစာပေပွဲ ပြောလိုက်ကတည်းက သုံးနှစ်ကျော်ပဲ ရှိသေးတဲ့ ကျွန်မရဲ့သမီးက သူတို့နဲ့သက်ဆိုင်တယ်ဆိုပြီး မနက်အစောကြီးကတည်းက လာချင်နေတာ။ အခန်းတွေထဲလိုက်ကြည့်တယ်။ အခန်းတိုင်းကို သူ့အသက်အရွယ်နဲ့ကိုက်ညီမယ့် သူမမြင်ဖူးသေးတဲ့အရာကို မြင်တွေ့ရတော့ ကောင်းပါတယ်။ ကလေးတွေအတွက် အများကြီး အကျိုး ကျေးဇူးရှိပါတယ်။

မမြင်ဖူးတာလေးတွေ မြင်ရတဲ့အတွက်ကြောင့် ဗဟုသုတလေးတွေ ရပါတယ်။ ကလေးတွေအတွက် အများကြီးအကျိုးကျေးဇူးရှိပါတယ်။ ကိုယ့်နဲ့ လက်လှမ်းမီသလောက် ပြောရမယ်ဆိုရင် ပြည့်စုံပါတယ်။

ဦးဒိန်ခန့်ဒါဝိ(ဥက္ကဋ္ဌ)ရဝမ်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု(ပုတာအိုမြို့)

ပုတာအိုတစ်ခုလုံးမှာရှိတဲ့ ထက်၊ လယ်၊ မူကျောင်းက ကလေးတွေဟာ ဒီမှာလာပြီး စုဝေးကြတဲ့အချိန်မှာ ကိုယ့်ဒေသမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားရိုးရာပစ္စည်း တွေ၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဗဟုသုတရပါစေ၊ တစ်နည်း



ဦးလခရန်အောင်ခမ်း (အတွင်းရေးမှူး) ဂျိန်းဇော့စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု



ဒေါ်အိအိဖြိုး (အလယ်တန်းပြ)၊ အထက



ဦးဒိန်ခန့်ဒါဝိ(ဥက္ကဋ္ဌ) ရဝမ်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု



မခိုင်စန္ဒာစိုး (ကျောင်းသူ) သတ္တမတန်း၊ အထက

တစ်ဖုံ သူတို့အတွက် အကျိုးပြုပါစေဆိုပြီး ကလေးစာပေပွဲတော်ကို ဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် လာရောက်ပြသခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ပထမဆုံးအကြိမ်ဆိုတော့ အောင်မြင်မှုကို ချက်ချင်းပြောလိုမရပါဘူး။ စာအုပ်စာပေနဲ့ ပတ်သက်ရင် အောင်မြင်မှုကဖြည်းဖြည်းမှရတာဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော်ဒေသမှာ တစ်ခါမှမရှိဖူးသေးတဲ့ ကလေးစာပေပွဲတော်ကျင်းပပေးတဲ့ အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ အစိုးရက အပင်ပန်းခံ၊ ငွေကုန်ခံ၊ အချိန်ကုန်ခံပြီးတော့ လုပ်ပေးတဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့ကလည်း တစ်ထောင်တစ်နေရာကနေ ပါဝင်တယ်။ အဲဒီကျေးဇူးကို ဒီကလေးတွေဟာ တစ်နေ့နေ တစ်ချိန်ချိန်ကျရင် ပြန်လည်စဉ်းစားဆင်ခြင်မှ သူတို့လူကြီး ဖြစ်လာရင် ဒီထက်ကောင်းတဲ့အရာတွေလုပ်ဖို့ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်က ကလေးတွေရဲ့ဦးနှောက်ထဲဝင်သွားမှာပဲ။ အဲဒီ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ ဆက်လုပ်မယ် ဆိုရင် ဒီထက်မက ကြီးကျယ်တဲ့ပွဲတော်ကြီးတွေ တစ်ချိန်ချိန်ဖြစ်လာနိုင်တယ်။ နောက်လာကြည့်တဲ့ တချို့လူတွေကလည်း ကလေးတွေဆိုတော့ မမြင်ဖူးဘူး။ ကိုယ့်ရိုးရာပစ္စည်းဘာမှန်းတောင်မသိတဲ့လူတောင်မှ ဒီအခန်းထဲမှာရှိတဲ့ လူကြီးတွေက ပြောလိုက်၊ ဆရာမတွေက ပြောလိုက်နဲ့ ဗဟုသုတရသွားတာကို ကိုယ်တိုင်တွေ့မြင်ရလို့ တော်တော်လေးဝမ်းသာမိတယ်။

မခိုင်စန္ဒာစိုး(ကျောင်းသူ)၊ သတ္တမတန်း၊ အထက(ပုတာအို)

ကလေးစာပေပွဲတော်မှာ သမီးအလွန်ကိုပျော်ပါတယ်။ အခုလို တောင်ပေါ် ဒေသမှာ ကလေးစာပေပွဲတော်ကြီးကို သမီးတို့အတွက် ခမ်းခမ်းနားနား ကျင်းပပေးတဲ့အတွက် အလွန်လည်းဝမ်းသာပါတယ်။ သမီးဆိုရင် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မပြောနဲ့၊ မြစ်ကြီးနားတောင် မရောက်ဖူးပါဘူး။ ဒါပေမယ့် တကယ့် မြို့ကြီးအတိုင်းလာပြီး ကျင်းပပေးတဲ့အတွက် အလွန်ပဲ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဖွင့်ပွဲမှာ လူကြီးတွေ ဖဲကြိုးဖြတ်ပြီးတာနဲ့ သမီးနဲ့ သူငယ်ချင်းတွေက စာပေပွဲတော်သီချင်းနဲ့ ကပြဖျော်ဖြေပါတယ်။ ပြီးတော့ ကျပန်းစကားပြော ပြိုင်ပွဲဆီ အမြန်ပြေးပြီး ပြိုင်ပါတယ်။ ပထမရလို့ အတိုင်းမသိ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရ ပါတယ်။ အခုလို သမီးတို့ ငယ်ငယ်တုန်းကရခဲ့တဲ့ အတွေ့အကြုံဆိုတာ ဘာနဲ့မှလဲလို့မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် သမီးတို့တောင်ပေါ် ဒေသက ကလေးတွေကို ဂရုစိုက်ပြီး လာရောက်ကျင်းပပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးအများကြီးတင်ကြောင်း ပြောချင်ပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း၊ ဓာတ်ပုံ - ကျော်စိုးနိုင်(ရွှေကျ) သန်းလွင်ဦး(မိုးကောင်း)

နိုင်ငံတကာချစ်ကြည်ရေးဘောလုံးပွဲစဉ်များ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်
နေပြည်တော် မတ် ၁၈
မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ဘောလုံးအသင်းသည် နိုင်ငံတကာချစ်ကြည်ရေး ဘောလုံးပွဲစဉ်များအဖြစ် မတ် ၁၉ ရက် ညနေ ၆ နာရီတွင် တရုတ် (တိုင်ပေ) ဘောလုံးအသင်းနှင့်လည်းကောင်း၊ မတ် ၂၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီတွင် အင်ဒိုနီးရှားဘောလုံးအသင်းနှင့်လည်းကောင်း၊ မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလာသီရိဘောလုံးကွင်းတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည် ဖြစ်သည်။
အဆိုပါဘောလုံးပွဲစဉ်များအား ယင်းနေ့ ညနေ ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှ စတင်၍ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV)၊ MRTV Sports Channel နှင့် မြန်မာ့အသံ ရေဒီယိုအစီအစဉ်တို့မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရစ်(ချို)တာစကေး ၅ ဒသမ ၃ အဆင့်ရှိ မြေငလျင်တစ်ခု လှုပ်ခတ်
နေပြည်တော် မတ် ၁၈
ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ၂၁ နာရီ ၂၄ မိနစ် ၈၈.၃၀ တွင် ညောင်ဦး မြေငလျင်စခန်းမှ အနောက်မြောက်ဘက် ၅၉ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံပြည်တွင်း (မုံရွာမြို့၏ အနောက်-အနောက်တောင်ဘက် ၄၅ မိုင်ခန့်အကွာ) မြောက်လတ္တီကျု ၂၁ ဒသမ ၉၃ ဒီဂရီ၊ အရှေ့လောင်ဂျီကျု ၉၄ ဒသမ ၄၁ ဒီဂရီ၊ ဗဟိုချက် အနက် ၇၂ ကီလိုမီတာခန့်ကို ဗဟိုပြု၍ အင်အား ရစ်(ချို)တာစကေး ၅ ဒသမ ၃ အဆင့်ရှိ အင်အားအသင့်အတင့်ရှိသော မြေငလျင်တစ်ခု လှုပ်သွားကြောင်း တိုင်းထွာရရှိခဲ့သည်။
မိုး/ဇေ

အီတလီ၊ ပြင်သစ်နှင့် မိုနာကိုနိုင်ငံတို့သို့ တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင် အလည်အပတ်ခရီးသွားရောက်မည်

မေကျင်း မတ် ၁၈

တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် အီတလီ၊ ပြင်သစ်နှင့် မိုနာကိုနိုင်ငံတို့သို့ မတ် ၂၁ ရက် မှ ၂၆ ရက်အထိ အလည်အပတ်ခရီး သွားရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားကြောင်း ယနေ့ အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်းတစ်ရပ်က ဖော်ပြသည်။

သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်သည် ကြီးမားသည့် စီးပွားရေးဇုန်တစ်ခု ဖန်တီးရေးအတွက် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်း

တစ်ခု အစီအစဉ်တွင် အီတလီပါဝင်လာမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးဖွယ်ရှိနေသည်။ နှစ်နိုင်ငံ အစိုးရများသည် အခြေခံအဆောက်အအုံ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် ထောက်ပံ့ရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် ရန် စာချုပ်လွှာတစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုး ရန်လည်း မျှော်လင့်ထားကြသည်။

ဂရိနှင့် ပေါ်တူဂီကိုသို့သော ဥရောပ သမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံအချို့သည်လည်း တရုတ် နိုင်ငံနှင့် စာချုပ်လွှာလုပ်ငန်း အသင့်ရှိနေ သည်။ အီတလီနိုင်ငံသည် စာချုပ်လွှာကို

လက်မှတ်ရေးထိုးမည်ဆိုပါက တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်းတစ်ခု အစီအစဉ် တွင် ပူးပေါင်းလာမည့်စက်မှုနိုင်ငံ ခုနစ်နိုင်ငံ အုပ်စုမှ ပထမဆုံးသော နိုင်ငံဖြစ်လာမည် ဖြစ်သည်။

ယနေ့ပြုလုပ်သော သတင်းစာရှင်းလင်း ပွဲတစ်ရပ်တွင် ရှီကျင့်ဖျင်က အီတလီ၊ ပြင်သစ်နှင့် မိုနာကိုနိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုသည် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးရှိမည်ဖြစ် ကြောင်းလည်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး



ဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားခဲ့ သည့် အီတလီနိုင်ငံအနေဖြင့် ၎င်းနိုင်ငံ၏ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကို အခြေခံသော မှန်ကန်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်လိမ့်မည်ဟု လည်း ယုံကြည်ထားကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



အပူပိုင်းဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံ ဘီအီရာမြို့ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ပျက်စီး

မာပူတို မတ် ၁၈

လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်အတွင်းက မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံတွင် အပူပိုင်းဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အိုင်ဒီတိုက်ခတ်ခဲ့မှုကြောင့် ဘီအီရာမြို့၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း ကြက်ခြေနီအဖွဲ့က မတ် ၁၈ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံ အိမ်နီးချင်း ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံတို့တွင် သေဆုံးခဲ့သူဦးရေမှာ ၁၅၅ ဦးထိ မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း အေအက်စ်ပီသတင်းတွင် ဖော်ပြ သည်။

ဘီအီရာမြို့၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ပျက်စီး သို့မဟုတ် ဖျက်ဆီးခံခဲ့ရကြောင်း ကြက်ခြေနီအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ မတ် ၁၇ ရက်က ကြီးမားသော ဆည်တစ်ခု ကျိုးပေါက်မှု ကြောင့် လူဦးရေ ၅၂၀၀၀၀ နေထိုင်သည့် ဘီအီရာမြို့နှင့် ဆက်သွယ်သည့် နောက်ဆုံးလမ်းမှာ ပြတ်တောက်သွား ခဲ့ကြောင်း ကြက်ခြေနီအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာ ချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အပူပိုင်း ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အိုင်ဒီသည် မတ် ၁၄

ရက်က မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းသို့ တစ်ဟုန်ထိုး ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံတွင်းသို့ မဝင်ရောက်မီ အထိ လှုပ်တစ်ပြက် ရေကြီးရေလျှံမှုများနှင့် ပြင်းထန်သည့် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကို ဖြစ်ပွားစေခဲ့ကာ လူနေအိမ် များနှင့် လမ်းမများကို ရေစီးဖြင့် မျောပါစေခဲ့သည်။

တရားဝင်သတင်းရင်းမြစ်များမှ ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များကို အေအက်စ်ပီမတ် ၁၈ ရက်တွင် စုဆောင်းကောက်ယူမှုများအရ အဆိုပါမုန်တိုင်းဒဏ် ကြောင့် မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံတွင် သေဆုံးသူဦးရေမှာ ၆၈ ဦးရှိပြီး ၎င်းအထဲတွင် ဘီအီရာမြို့၌ သေဆုံးသူ ၅၅ ဦး ပါဝင်သည်။ ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံတွင် ၈၉ ဦးရှိခဲ့ကာ ယခင်က ရရှိထားသည့် စုစုပေါင်း သေဆုံးသူ ၂၇၅ ဦး စာရင်းထက် ပိုမိုနေသည်။

မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်မှုအခြေအနေမှာ ကြောက်မက်ဖွယ် ကောင်းပြီး အပျက်အစီးပမာဏမှာ အလွန်ကြီးမားကြောင်း ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာ ချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အေအက်စ်ပီ

ခရိုင်းမီးယားဒေသအား သိမ်းယူခြင်း ငါးနှစ်ပြည့်တွင် ရုရှားသမ္မတ ပူတင် ခရိုင်းမီးယားသို့ သွားရောက်

မော်စကို မတ် ၁၈

ခရိုင်းမီးယားဒေသအား ယူကရိန်းနိုင်ငံထဲမှ သိမ်းယူခြင်း ငါးနှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ကို ရုရှားနိုင်ငံတွင် မတ် ၁၈ ရက်က ကျင်းပသည်။ ယင်းလုပ်ဆောင်မှုကို ယူကရိန်း နိုင်ငံနှင့် မဟာမိတ်အနောက်အုပ်စုနိုင်ငံများက ရှုတ်ချခဲ့ သော်လည်း ရုရှားနိုင်ငံသားအများစုက အခမ်းအနား ကျင်းပကြသည်။

ပင်လယ်နက်ကျွန်းဆွယ်ဒေသတွင် ပြုလုပ်သည့် ယင်းအခမ်းအနားသို့ ရုရှားသမ္မတပူတင် ပါဝင်ဆင်နွှဲရန် သွားရောက်ခဲ့ပြီး လှုပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသစ်ဖွင့်ပွဲ နှင့် ပြည်သူ့လူထုနှင့် တွေ့ဆုံပွဲပြုလုပ်သည်ဟု ကရင်မလင် နန်းတော်က ပြောကြားသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် မတ်လအတွင်းက ခရိုင်းမီးယားဒေသကို ရုရှားနိုင်ငံက လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရုရှားလိုလား သော ယူကရိန်းနိုင်ငံခေါင်းဆောင်အား ရာထူးမှဖယ်ရှား ခဲ့ပြီးနောက်တွင် ရုရှားနှင့်ယူကရိန်းနိုင်ငံအကြား တင်းမာမှု များ လအတန်ကြာဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ခရိုင်းမီးယားဒေသ အား ရုရှားက ၎င်း၏ပိုင်နက်နယ်မြေတွင်းသို့ သွတ်သွင်းခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆိုဒီယက်ခေါင်းဆောင်ဟောင်း နိုကီတာခရူးရှက်ပိက

၁၉၅၄ ခုနှစ်တွင် ခရိုင်းမီးယားဒေသအား ယူကရိန်းက ထိန်းချုပ်ရန် လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ခရိုင်းမီးယား ဒေသအား ပြန်သိမ်းယူခြင်းသည် သမိုင်းအမှားတစ်ခုကို ပြင်ဆင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရုရှားက ပြောကြားခဲ့သည်။ သမ္မတပူတင်၏ ခရိုင်းမီးယားဒေသအား ပြန်လည်သိမ်းယူ သည့် လုပ်ဆောင်မှုမှာ ၎င်းအား လူကြိုက်များမှုကို မြင့်တက်စေသည့် အဓိကအကြောင်းရင်းဖြစ်သည်။

ယူကရိန်းနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်းမှ ခွဲထွက်ရေးဝါဒီများအား ရုရှားက အထောက်အပံ့ပေးနေခြင်းနှင့် ခရိုင်းမီးယားဒေသ အား ရုရှားပိုင်နက်အတွင်း သိမ်းသွင်းခြင်းတို့ကို ယူကရိန်း အစိုးရနှင့် အနောက်အုပ်စု မဟာမိတ်နိုင်ငံများက ရှုတ်ချခဲ့ ပြီး ယင်းလုပ်ဆောင်မှုများက ရုရှားနိုင်ငံအပေါ် ကျယ်ပြန့် သည့် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ဖြစ်ပေါ်စေရန် ဦးတည်စေ ခဲ့သည်။

ခရိုင်းမီးယားဒေသရှိ ဆီဗက်စတိုပိုလ်ပင်လယ် ဆိပ်ကမ်းမြို့တွင် ရုရှားပင်လယ်နက်ရေတပ် ရေယာဉ်စု အခြေစိုက်ထားပြီး ယင်းသို့ ရုရှားရေတပ်က အခြေစိုက် ထားမှုမှာ နှစ်ပေါင်း ၂၃၀ ရှိပြီဖြစ်သည်။ ရုရှားရေတပ်သည် အဆိုပါ ရေတပ်အခြေစိုက် စခန်းမှနေ၍ မြေထဲပင်လယ်သို့ ဝင်ရောက်နိုင်သည်။

အေအက်စ်ပီ



အာဖဂန်နစ္စတန်မြောက်ပိုင်း ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှု လူ ၂၈ ဦး သေဆုံး

ကဘူးလ် မတ် ၁၈

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဖာယက်ပြည်နယ်တွင် မတ် ၁၇ ရက်က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့နှင့် တာလီဘန် လက်နက်ကိုင်များအကြား အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၃ ဦး၊ လက်နက်ကိုင် ၁၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အာဖဂန်စစ်ဘက်ဆိုင်ရာက ယင်းနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

တာလီဘန်လက်နက်ကိုင်များက ဖာယက်ပြည်နယ်အနောက်တောင်ပိုင်း ကေဆာဒေသရှိ ရဲတပ်ဖွဲ့စစ်ဆေးရေးစခန်းတစ်ခုကို ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ နှစ်ဖက်အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုများ အပြင်းအထန်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း အာဖဂန်စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဟာဒီဂျမယ်လ်က ဆိုသည်။

အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုများ နာရီနှင့်ချီဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးနှင့် လက်နက် ကိုင်အများအပြား ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဟာဒီဂျမယ်လ်က ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုမှာ ၎င်းတို့၏လက်ချက်ဖြစ်ကြောင်း တာလီဘန်များက ကြေညာထားပြီး အပြန် အလှန်ပစ်ခတ်မှုများအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၆ ဦး သေဆုံးသည်ဟု ဆိုသည်။ ဆင်ဟွာ

အစ္စလာမာဘတ် မတ် ၁၈

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ဘလူချီ စတန်ပြည်နယ်တွင် ခရီးသည်တင်ရထား တစ်စင်း ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် အနည်းဆုံး လူသုံးဦးသေဆုံးပြီး ခြောက်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ပါကစ္စတန်မီဒီယာများ၏ သတင်းများအရ သိရသည်။

အမည်မသိ လက်နက်ကိုင်တစ်စုသည် ဘလူချီစတန်ပြည်နယ် ဒီရာမူရက်ဒီဂျမာလီ ဒေသရှိ ရထားသံလမ်းပေါ်တွင် အဝေးထိန်း ဖောက်ခွဲရေးပုံးတပ်ဆင်ထားပြီး ရထားဖြတ် သန်းချိန်တွင် ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း နှင့် ယင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ရထားတွဲငါးတွဲ လမ်းချော်တိမ်းမှောက်ခဲ့ကြောင်း ဒေသခံ

ပါကစ္စတန်တွင် မီးရထားတစ်စင်း ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခံရ သုံးဦးသေ၊ ခြောက်ဦး ဒဏ်ရာရ

ရဲအရာရှိတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အား ကိုးကား၍ မီဒီယာများက ဖော်ပြထားသည်။ အခင်းဖြစ်ပွားစဉ်က ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သေဆုံးသူများ၏ ရုပ်အလောင်းနှင့် ဒဏ်ရာရ သူများကို နီးစပ်ရာဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အခင်းဖြစ်ပွားသည့်နေရာတွင် ရထား သံလမ်းပျက်စီးမှုကြောင့် ရထားသယ်ယူပို့ ဆောင်ရေးခရီးစဉ်များ ယာယီရပ်တန့်ထား

ရကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါခရီးသည်တင်ရထားမှာ ပါကစ္စတန် နိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း ပန်ဂျပ်ပြည်နယ် ရာဝယ် ပင်ဒီမြို့မှ ဘလူချီစတန်ပြည်နယ် ကွတ်တာမြို့ သို့ ပြေးဆွဲသည့်ရထားဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သည့် အဖွဲ့အစည်းနှင့်ပုဂ္ဂိုလ်ကမျှ ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး
သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၁၁/ ၂၀၁၉
၁၃၈၀ ပြည်နှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၁၃ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၈ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုထံမှ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျလက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၆ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

စဉ်	သတင်းလက်ခံရရှိမှု	ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု
၁	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန်ဘလူမြို့နယ်၊ ဇီးကုန်းကျေးရွာ၊ ရန်ကြီးအောင်ရပ်ကွက်နေ ရဲမျိုး(ဆံပင်ညှပ်ဆိုင်ဖွင့်ထား)သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၀-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကန်ဘလူမြို့နယ်၊ ဇီးကုန်းကျေးရွာ၊ ရန်ကြီးအောင်ရပ်ကွက်ရှိ တော်ဝင်ထွန်း ဆံသဆိုင်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ရဲမျိုး(ခ)ရဲမျိုးထွန်း (၂၆)နှစ်၊ (ဘ)ဦးတင်ထွန်းအား ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းအား နမစ(ဇီးကုန်း)မယ(ပ)၂/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ အောင်သိန္နီရပ်ကွက်နေ ကျော်မင်းထွန်း(၄၃)နှစ်၊ (ဘ)ဦးတင်ညွန့်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ ကျော်သူ(၃၅)နှစ်၊ (ဘ)ဦးသန်းအောင်တို့အား ဘိန်းဖြူများ၊ ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား နမစ(ဇီးကုန်း)မယ(ပ)၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကွင်းဆက်အရ အောင်သိန္နီရပ်ကွက်နေ သက်စိုးထိုက်(၃၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးမြင့်စိုး၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(ဇီးကုန်း)မယ(ပ)၄/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)/၂၀ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကွင်းဆက်အရ ရန်ကြီးအောင်ရပ်ကွက်နေ အောင်ဖြိုး(ခ) ကိုဖြိုး(၃၀)နှစ်၊ (ဘ) ဦးသန်းထွန်း၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(ဇီးကုန်း)မယ(ပ)၅/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမှုဖွင့်အရေးယူထားရရှိပါသည်။
၂	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ ပေါက်ကုန်းကျေးရွာနေ ညွန့်လွင်နှင့် ဒေါ်ချစ်အံ့တို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၆-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ ပေါက်ကုန်းကျေးရွာနေ ညွန့်လွင်(၅၅)နှစ်၊ (ဘ)ဦးလှထွန်း၏ ယာခင်းအတွင်းရှိ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ သားများဖြစ်သည့် ဝင်းမြင့်ဦး(၃၂)နှစ်၊ ကျော်စိုးသိန်း(၂၈)နှစ်တို့အား ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၃)ဦးအား မမစ(ဖောင်းပြင်)မယ(ပ)၃၂/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အလားတူ ၎င်းကျေးရွာနေ ဒေါ်ချစ်အံ့(၇၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးရွှေမောင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ သားဖြစ်သူ ဝင်းဆန်း(၃၅)နှစ်၊ (ဘ)ဦးသန်းထွန်းနှင့် အရှေ့မြင်သာကျေးရွာနေ ကြည်လင်း(၆၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးလာပေါတို့အား ဘိန်းဖြူများ၊ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၃)ဦးအား မမစ(ဖောင်းပြင်)မယ(ပ)၃၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)/၂၀ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမှုဖွင့်အရေးယူထားရရှိပါသည်။
၃	မွန်ပြည်နယ်၊ မုဒုံမြို့၊ မြို့မ(၄)ရပ်ကွက်နေ မြင့်ဝေ(ခ)ဆံရှည်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၂-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် မုဒုံမြို့၊ မြို့မ(၄)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၂၉)နေ မြင့်ဝေ(ခ)ဆံရှည်(၆၄)နှစ်၊ (ဘ)ဦးချန်တိတ်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ ဟိန်းမင်းဦး(၁၉)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအဟိန်း၊ ဝေယံဖြိုး(ခ)ဝေယံ(၁၉)နှစ်၊ (ဘ)ဦးဝင်းစိုး၊ ဖြိုးစံ(ခ)ပုပု (၂၂)နှစ်၊ (ဘ)ဦးရွှေကြိုင်၊ မြို့မ(၁)ရပ်ကွက်နေ အောင်မျိုးသက် (ခ)မောင်လူအေး (၂၄)နှစ်(ဘ)ဦးမျိုးမင်းလတ်၊ ထက်လင်းနိုင်(ခ)အားပယ် (၂၂)နှစ်၊ (ဘ)ဦးဇော်ဦးနှင့် အောင်အောင်(၂၂)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအောင်သိုက်တို့(၇)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(မုဒုံ)မယ(ပ)၈/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရရှိပါသည်။

၄	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်ထိုင်းဝယ်မှုနှင့် အထူးစီမံကိန်းဌာန(၂၅)ရပ်ကွက်၊ သရဖီလမ်း၊ အမှတ်(၂၃၇/၁)နေ ရဲကိုကိုသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၁-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် သယံဇာတနှင့်ထိုင်းဝယ်မှုနှင့် အထူးစီမံကိန်းဌာန(၂၅)ရပ်ကွက်၊ သရဖီလမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၂၃၇/၁)နေ ရဲကိုကို(၂၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးရဲကို၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဇနီးဖြစ်သူ မအိန္ဒာထိုက်(၃၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးသန်းထိုက်တို့အား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား နမစ (သုဝဏ္ဏ)မယ(ပ)၁၅/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရရှိပါသည်။
၅	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဆိပ်ကြီးခနောင်တိုမြို့နယ်၊ ဆိပ်ကြီးအရှေ့ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာသီရိလမ်း၊ သွယ်(၁)နေ တင်မိုးနှင့် မရည်ကြီးတို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၃-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဆိပ်ကြီးခနောင်တိုမြို့နယ်၊ ဆိပ်ကြီးအရှေ့ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာသီရိလမ်း၊ သွယ်(၁)နေ တင်မိုး(ဘ)ဦးလှရွှေနှင့် မရည်ကြီး(ခ)ခင်သန်းဝင်း(ဘ)ဦးသန်းတို့၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းတို့(၂)ဦးမှာ ကြိုတင်တိမ်းရှောင်သွားပြီး နေအိမ်အတွင်း၌ မြန်အောင်မြို့နယ်၊ မှန်တန်းကျေးရွာနေ မိုင်ခင်သက်လွင်(၄၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးစိုးမင်းအား ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ဆိပ်ကြီးခနောင်တို) မယ(ပ)၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရရှိပါသည်။
၆	ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ကလေးမြို့၊ ညောင်ပင်သာရပ်ကွက်နေ ဇော်မင်းလေးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၂-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကလေးမြို့၊ ညောင်ပင်သာရပ်ကွက်နေ ဇော်မင်းလေး(ခ)စွလ်သန်း(၄၉)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်း၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ကလေး) မယ(ပ)၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရရှိပါသည်။
၇	ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ လားရှိုးမြို့၊ အမှတ်(၇) ရပ်ကွက်နေ ပေါက်ကွေးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၂-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် လားရှိုးမြို့၊ အမှတ်(၇) ရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ(၁၆)၊ ခိုင်ရွှေဝါလမ်း၊ သွယ်နေ ပေါက်ကွေး (ခ)အောင်ကျော်ဆွေ (၃၃)နှစ်၊ (ဘ)ဦးလှဝင်းဆွေ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(လားရှိုး) မယ(ပ)၃၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရရှိပါသည်။

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသိတင်ပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု အပါအဝင် ၁၆-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း(၅၆၀)မှ ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံကျား(၇၄၅)ဦး၊ မ(၁၄၂)ဦး၊ ပေါင်း(၈၈၈)ဦးဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ(၅၈၃၈.၉၈)ဂရမ်၊ ICE (၇၂.၁၄)ဂရမ်၊ ဘိန်း(၃၆၆၉၉.၇၄)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၃၂၉.၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့်(၁၈၈၀၀.၂၈)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၇၃၆၃.၉၉)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည်(၁.၅)လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၂၃၂၉)ပြား၊ ဆေးခြောက် (၆၄၄၁.၂၂)ဂရမ်၊ ဘိန်းရည်(၀.၁)လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ(၅၁၃.၂၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့(၆၀)ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့် (၃.၄၅) ဂရမ်၊ Ecstasyအကြေ (၀.၀၀၁)ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၁၆)လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ(၂၅၇)တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှုအခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ်အရေးယူခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများအပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များတွင် ပိတ်ဆို့ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ ဖော်တော်ယာဉ်/ဆိုင်ကယ်များကို ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ အချို့ဒေသများတွင် စိစစ်ချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနိုင်ရန်ရေးအထူးစစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုသိတင်ပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များအပါအဝင် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ ပုလဲလမ်းနှင့် ဝိသကြုံလမ်းထောင့်၌ တရားခံ အမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၅)ပြား၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဟိုပပ်မြို့၊ သံဂုဏ်တကွင်းကျေးရွာသွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၂၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ဝန်းမော်မြို့၊ ညောင်ပင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၅၀၀)ပြား၊ မြလယ်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၂၃၀)ပြား၊ ဘိန်းဆီခဲ(၁၀)ဂရမ်၊ မံစီမြို့နယ်၊ မလင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၆၁၀) ပြား၊ ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့၊ ဇက(၅၀၀)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၄၅)ပြား၊ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်၊ အိုရူးရီကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၆၀)ပြား၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၂)ပြား၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ တရားခံ၏ နေအိမ်မှ ဆေးခြောက်(၇၂၆)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ သံဖြူဇရပ်မြို့၊ ကြာကန်ရပ်ကွက်၊ အောင်ဆန်းလမ်းနှင့် ကြာပုဏ္ဏရိပ်လမ်းဆုံ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းစာရွက် (၄၀၈၂.၅)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ ဦးစောလှကျွန်း၏ မြောက်ဘက် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်နတ်မြစ်အတွင်း လုံခြုံရေးနှင့် ပိတ်ဆို့စစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်စဉ် တစ်ဖက်နိုင်ငံဘက်သို့ လှော်ခတ်နေသည့် လက်ခတ်လှေ(၁)စင်းအား တွေ့ရှိလိုက်လံဖမ်းဆီးခဲ့ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၅၅၆၁၀)ပြား၊ လက်ခတ်လှေ(၁)စင်း၊ မြို့ဦးကျေးရွာ၌ သတင်းအရ နေအိမ်အား စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသမီးမှာ ကြိုတင်တိမ်းရှောင်သွားပြီး နေအိမ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၉၅၀)ပြား၊ ဆေးခြောက် (၈၀၀)ဂရမ်၊ ပူးနားကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့်(၄၀)ဂရမ်၊ အင်းဒင် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ ခရီးသည်တင်ယာဉ်အား သတင်းအရ ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ယာဉ်ပေါ်ပါ တရားခံအမျိုးသား (၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၂)ပြား။

နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲများအတွက် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နေမှုမြင်ကွင်း



မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသား ဘောလုံးအသင်းသည် မတ် ၁၉ ရက်တွင် ကစားမည့် တရုတ် (တိုင်ပေ) အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲ မတ် ၂၅ ရက်တွင် ကစားမည့် အင်ဒိုနီးရှားအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲ တို့အတွက် မန္တလေးမြို့ မန္တလာသီရိကွင်း၌ လေ့ကျင့် ပြင်ဆင်နေမှု

ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်



ကရင်ပြည်နယ်တွင် ရွှေဖားစည်အဆင့်မြင့်အိမ်ရာအပ်နံ့ပွဲ ကျင်းပ

ဘားအံ မတ် ၁၈

ရွှေဖားစည်အဆင့်မြင့်အိမ်ရာအပ်နံ့ပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၁၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ဘားအံမြို့ အမှတ် ၅ ရပ်ကွက်ရှိ အဆိုပါ ရွှေဖားစည်အဆင့်မြင့်အိမ်ရာ၌ ကျင်းပသည်။

ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး UMH Development ကုမ္ပဏီမှ C.E.O ဦးထွန်းအောင်ရွှေက စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ နှင့် တက်ရောက်ကြသူများက အိမ်ရာများကို လှည့်လည်

ကြည့်ရှုသည်။

အဆိုပါရွှေဖားစည်အဆင့်မြင့်အိမ်ရာတွင် အခန်းတစ်ခန်းလျှင် ၂၃ ပေ၊ ၂၇ ပေ အကျယ်ရှိပြီး တစ်လွှာလျှင် လေးခန်းရှိကာ အလွှာငါးလွှာပါ အဆောက်အအုံ ၁၅ လုံး စုစုပေါင်း တိုက်ခန်း ၃၀၀ ရှိပြီး မြေညီထပ်ရှိ တိုက်ခန်း တစ်ခန်းလျှင် ၁၇၅ သိန်း၊ တစ်လွှာလျှင် ငါးသိန်းစီ လျော့နည်းစွာ တန်ဖိုးရှိကြောင်းနှင့် ကရင်ပြည်နယ် အတွင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော အစိုးရဝန်ထမ်းများ အိုးပိုင်အိမ်ပိုင်အဖြစ် ပိုင်ဆိုင်နိုင်ရေး ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရသည်။

နေမျိုးလွင်(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)

မြန်မာ့ဂေါ်ဖီထုပ်များ မြဝတီမှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ နေ့စဉ်တန်ချိန် ၁၅၀ ခန့် တင်ပို့

မြဝတီ မတ် ၁၈

မြန်မာနိုင်ငံမှ ဂေါ်ဖီထုပ်များအား မြဝတီနယ်စပ်ဂိတ်မှတစ်ဆင့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ နေ့စဉ် တန်ချိန် ၁၅၀ ခန့် တင်ပို့နေကြောင်း မြဝတီမြို့ ၃၇ ရပ်ကွက်ရှိ ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဈေးကွက်မှ သိရသည်။

“အရင်နှစ်တွေကတော့ မြန်မာ့ဂေါ်ဖီထုပ်တွေကို ထိုင်းဘက်ကို တင်ပို့ခြင်းမရှိပါဘူး။ အခုနှစ်မှပိုတာပါ။ အဲဒါ ဒီနှစ်မှာ သူတို့ဂေါ်ဖီခင်းတွေ ပျက်စီးကုန်တယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာဘက်က ဂေါ်ဖီထုပ်တွေကို ဝယ်ယူကြတာပါ။ အခွံခွာပြီး အချောကိုင်ပြီးသားဆိုရင် တစ်ကီလို ခုနစ်ဘက်ရပြီး အကြမ်း

ထည်အတိုင်း အခွံခွာဘူးဆိုရင် တစ်ကီလို ခြောက်ဘက် ဈေးရပါတယ်။ ဗန်ကောက်ရောက်သွားရင်တော့ တစ်ကီလို ကိုးဘက်ဖြစ်သွားပါပြီ။ ထိုင်းမှာက စားသောက်ဆိုင်တွေ များတော့ ဂေါ်ဖီကို အသုံးများကြတယ်” ဟု ထိုင်းဘက်သို့ ဂေါ်ဖီထုပ်တင်ပို့သူကုန်သည်တစ်ဦးက ပြောသည်။

မြဝတီမှတစ်ဆင့် ထိုင်းဘက်သို့တင်ပို့နေသော ဂေါ်ဖီထုပ် များမှာ ပြည်၊ ပြွန်တန်ဆာ၊ ဒိုက်ဦးမြို့များမှ လာသလို ကလေး နှင့် အောင်ပန်းမြို့တို့မှလည်း လာရောက်ကြောင်း သိရသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်မြို့ ရန်ကင်းမြို့နယ် (၁၄) ရပ်ကွက် သစ္စာလမ်း၌ မတ် ၁၄ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၏ မှုခင်းပြခန်း ယာဉ်ဖြင့် ရန်ကင်းမြို့နယ် မြို့မ ရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူးစိုးလှိုင် နှင့်အဖွဲ့က ပြည်သူများအား မှုခင်း အသိပညာပေးဟောပြောစဉ်။
ကိုရဲ



တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

မုံရွာမြို့အဝေးပြေးကားကြီးဝင်း ယခုနှစ်အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်မည်

မုံရွာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့တောင်ရပ်ကွက်တွင် အဝေးပြေးကားကြီး ဝင်းကို ယခုနှစ်အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မုံရွာ မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိရသည်။

“လက်ရှိကားဝင်းက ကျဉ်းတယ်။ ခရီးသည်တွေကလည်း များလာ တယ်။ လေအိတ်ကားကြီးတွေ ဝင်လိုက်ရင် အကုန်လုံး ကျပ်တည်းပြီးတော့မှ အဝင်အထွက် အခက်အခဲတွေ ဖြစ်တယ်။ အဲဒါကြောင့် မြေဧက ၁၂ ဧက ပေါ်မှာ အဝေးပြေးကားဝင်း ဖော်လိုက်တာပါ” ဟု အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးလှမျိုးက ပြောသည်။

ကိုမင်း(အင်းတော်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းသို့ ခရီးဆောင်အိတ်များလှူဒါန်း

မန္တလေး ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသမီး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အမျိုးသမီးလက်ရွေးစင်ဘောလုံးအသင်းသို့ အလှူရှင်ဦးရဲလင်း၊ ဇနီးဒေါ် ယဉ်ယဉ်ကြည် (စိန်မြင့်မိရဲကဖေး) နှင့် AMM အားကစားပစ္စည်း ဆိုင်မိသားစုက ခရီးဆောင်အိတ် ၂၄ လုံး ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို မတ် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက လမ်း ၃၀ နှင့် ၆၈ လမ်းထောင့်ရှိ စိန်မြင့်မိရဲကဖေးနှင့် SMM အားကစားပစ္စည်းဆိုင်၌ကျင်းပခဲ့သည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု အခြေခံ စက်ချုပ်သင်တန်းဖွင့်

မက်မန်း ရှမ်းပြည်နယ် “ဝ” ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း မော်ဖဒေသ မက်မန်း မြို့နယ်တွင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး ဖွင့်လှစ်သော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု အခြေခံစက်ချုပ် သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ်လ ဒုတိယပတ်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျော်မြင့်လှိုင်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး သင်တန်းနည်းပြ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မေက သင်တန်းစည်းကမ်း၊ သင်တန်းသင်ရိုးညွှန်းတမ်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ သင်တန်းကို မတ် ၉ ရက်မှ ၉ ပြု ၉ ရက်အထိတစ်လကြာ ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သိမ်းစိုးမိုး

မူခင်းအသိပညာပေးဟောပြော

ရန်ကုန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လမ်းမတော်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး၊ ညွှန်လွှင့်ဦး က မတ် ၁၇ ရက် ညနေ ၃ နာရီက လမ်းမတော်မြို့နယ် အမှတ် (၇) ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား မူခင်းအသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုးတူး (ကျောက်တန်း)



လှိုင်မြို့နယ် အမှတ် (၄)ရပ်ကွက် ဇေယျသိဒ္ဓိဓမ္မာရုံတွင် ဒုတိယမြို့နယ်ရဲမှူး ဒုရဲမှူး၊ ဇော်မင်းဦးနှင့် အဖွဲ့ မတ်လဒုတိယပတ်က ဒေသခံပြည်သူများအား မူခင်းအသိပညာပေး ဟောပြောဆွေးနွေးစဉ်။

ကိုရဲ

ကယားပြည်နယ်တွင် စေတီတော်နှစ်ဆူ ထီးတော်တင်လှူ

မယ်စဲ့ မတ် ၁၈ ကယားပြည်နယ် မယ်စဲ့မြို့နယ် နမ့်ပိန်းလင်ကျေးရွာ လှိုင်မောင်း လောင်းတောင်ပေါ်တွင် တည်ထား ကိုးကွယ်လျက်ရှိသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဇီနမာန်အောင်စေတီတော်ကြီးနှင့်

အောင်တော်မူ စေတီတော်ကြီး ထီးတော်တင်လှူပွဲ မင်္ဂလာအခမ်း အနားကို မတ် ၁၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီက အဆိုပါတောင်၌ ကျင်းပသည်။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ် ဖောင်းရှိုနှင့်ဇနီး ဒေါ်မြင့်မြင့်မော်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးစိုင်းကျော်စံ နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရတနာ စိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ငွေမိုးများ ရွာသွန်းဖြူးကြကာ လှူဒါန်း ရွှေထီးတော်များကို လက်ယာရစ် မှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချ လှည့်လည်ပူဇော်၍ ထီးတော်ဘုံ အမျှပေးဝေခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

စိန်ဖူးတော် ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)

လယ်မြေဧက ၂၂၀ ဖော်ထုတ်မှု ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကြည့်ရှု

မြန်အောင် မတ် ၁၈ ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြန်အောင်မြို့နယ် တာခွ တဲကြီးကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ်(၂၅၀/ ၂၅၁) တွင် စံပြစက်မှုလယ်ယာစနစ်ကျ လယ်ယာ မြေဧက ၂၂၀ ဖော်ထုတ်နေမှု အခြေအနေကို မတ် ၁၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်သည် ဒေသခံတောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး လက်မှုလယ် ယာစနစ်မှ စက်မှုလယ်ယာစနစ်သို့ ကူးပြောင်း

နိုင်ရေးသည် အဓိကလိုအပ်ချက်တစ်ခုဖြစ်သည် အတွက် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရာတွင် နည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ၊ မျိုးကောင်း မျိုးသန့်များ ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးရန် လိုအပ်ကြောင်းနှင့် တောင်သူများ နည်းပညာလိုအပ်ပါက ဌာနဆိုင်ရာ များကို မေးမြန်းရန်နှင့် တောင်သူများအားစံပြ စက်မှုလယ်ယာ စနစ်ကျလယ်ယာမြေဖော်ထုတ်ခြင်း ဖြင့် ရရှိလာမည့်အကျိုးကျေးဇူးများကို ပြောကြား သည်။ စံပြစက်မှုလယ်ယာ စနစ်ကျလယ်ယာမြေဖော် ထုတ်ရာတွင် ကုန်ထုတ်လမ်း၊ ရေသွင်းမြောင်း။

ရေနုတ်မြောင်းနှင့် ၎င်းတို့နှင့်ဆက်စပ်တည်ဆောက် ရေးအဆောက်အအုံများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေ အနေကို စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးလှိုင်တိုးနှင့် မိုးတက်လမ်းကုမ္ပဏီမှ မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာတို့က ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တိုင်း ဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူး ဦးမျိုးဇော်က စံပြစက်မှုလယ်ယာတွင် စိုက်ပျိုး မည့်နည်းစနစ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြ ရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်အောင် (ပြန်/ဆက်)

ဂန္ထဝင်ဂီတပညာရှင် ဂီတနက်သန်ဦးအုန်းလွင်အား ဂုဏ်ပြု

ရန်ကုန် မတ် ၁၈ ဂန္ထဝင်ဂီတပညာရှင်ကြီး ဂီတနက်သန် ဆရာဦးအုန်းလွင်အား ဂုဏ်ပြုပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၁၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့စင်ထရယ်တိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။ “မြန်မာဂီတသီချင်းတွေဟာ အရေးအသား နူးညံ့ပျော့ပျောင်းလှသလို အလွန်ပုံ နားဝင်ပီယံဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစောညိုနိုးတည်ထောင်ခဲ့တဲ့ ဂီတနက်သန် သမိုင်းစဉ်တစ်ခုဟာ ဒီကနေ့အထိ ရှင်သန်နေတယ်လို့ ဆိုရမှာပါ။ ဂီတနက်သန် လို့ဆိုတဲ့သဘောကတော့ မြန်မာလူမျိုးတွေအတွက် အင်မတန်မှ စစ်မှန်တဲ့ ဂီတလိုပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုစစ်မှန်တဲ့ဂီတကို တန်ဖိုးထားတဲ့အနေနဲ့ဆရာ ဆရာကြီးဦးအုန်းလွင်ကို လေးစားသောအားဖြင့် ဒီကနေ့အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟု စာရေးဆရာမ ရွှေကုန်းနွဲ့နွဲ့က ပြောသည်။ ဆရာကြီးသည် သီချင်းအပုဒ်ပေါင်း ၂၀၀ နီးပါးရေးသားခဲ့ပြီး ယခုအခါ အသက် ၉၄ နှစ်ရှိပြီဖြစ်သည်။



မြင့်မောင်စိုး

ဒဂုန်တာရာ ရာပြည့်အကြို ဝတ္ထုရှည်တစ်ထောင်နှင့် ခေတ်ဟောင်းဂျာနယ်ပြပွဲ၊ စာအုပ်ဈေးပွဲတော်ကျင်းပ

မန္တလေး မတ် ၁၈ ငြိမ်းချမ်းရေးစာရေးဆရာကြီး ဒဂုန်တာရာ ရာပြည့် အကြို မြန်မာရသဝတ္ထုရှည်တစ်ထောင်နှင့် ခေတ် ဟောင်းဂျာနယ်ပြပွဲ၊ စာအုပ်ဈေးပွဲတော် ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် မဟာမြိုင်(၁)ရပ်ကွက်ရှိ ရတနာပျိုးခင်း စာကြည့်တိုက်တွင် ကျင်းပသည်။ ဒဂုန်တာရာရာပြည့်အကြို မြန်မာရသဝတ္ထုရှည် တစ်ထောင်နှင့် ခေတ်ဟောင်းဂျာနယ်များပြပွဲတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးစာရေးဆရာကြီး ဒဂုန်တာရာ၏ ပုံတူ ရုပ်တု၊ စာပေဆိုင်ရာရေးသားမှုများမှ ကောက်နုတ် ချက်များ၊ ရေဆေးပန်းချီကားများ၊ ရေးသားခဲ့သည့် စာအုပ်များ၊ ခေတ်ဟောင်းဂျာနယ်များ၊ စာအုပ်များ ကို ပြသထားသည်။ တိုးမြှင့်စာအုပ်တိုက်မှ ထုတ်ဝေသော ဒဂုန်တာရာ၏ နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှု စာအုပ်နှင့် ကောင်းကင်ကရွှေပိန်ညင်းရယ် မိုးခေါ်

လိုဆင်းအမည်ရှိ စာအုပ်နှစ်အုပ်အပါအဝင် ဒဂုန် တာရာ ရာပြည့်အကြို အမှတ်တရလွယ်အိတ်ကို လည်း အထူးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးသည်။ ခေတ်ဟောင်းဂျာနယ်ပြပွဲ စာအုပ်ဈေးပွဲတော်ကိုမတ် ၁၆ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိနံနက် ၉ နာရီမှ ည ၉ နာရီအထိ ပြသရောင်းချပေးလျက်ရှိ သည်။

မောင်ပြည့်သူ(မန္တလေး)

အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဒုဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးဇော်ဇော် ထပ်မံရွေးချယ်ခံရ



ရန်ကုန် မတ် ၁၈ အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ကွန်ဂရက်ကို မတ် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော် ဇော်သည် အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဒုဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ထပ်မံရွေးချယ်တာဝန် ပေးအပ်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ ကွန်ဂရက်မတိုင်မီ အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၃ ခုနှစ် အတွက်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမှုဆောင်သစ်များ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့ပြီး ဥက္ကဋ္ဌအသစ်အဖြစ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ Major General Khiev Sameth က ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံခဲ့ရကာ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်သည် မလေးရှားနိုင်ငံမှ ဘင်ဟာဂျီမိုဒီအမင်၊ တီမောနိုင်ငံမှ ဖရန်စစ္စကို ခါလ်ဘူအာဒီလေတို့နှင့်အတူ ဒုဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။

သတင်း-စိုးသော်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-MFF

တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

- (ခ) အခွင့်အရေးရရှိသူသည် တရားမကြောင်းအရ အရေးယူပေးရန် မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ၉၇။ (က) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသည် တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲခံရသော ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပုဒ်မ ၉၆၊ ပုဒ်မ ၉၇ (က) အရ လျှောက်ထားလာပါက အောက်ပါ ယာယီ အရေးယူဆောင်ရွက်သည့် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည်။
 - (၁) တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းကို ကာကွယ်တားဆီးရန်နှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတွင် ကျသင့်ခွန်အရပ်ရပ်ပေးဆောင်၍ ရှင်းလင်းထုတ်ယူပြီး သွင်းကုန်ပစ္စည်းများအပါအဝင် တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းအတွင်းသို့ဝင်ရောက် လာခြင်းကို တားဆီးရန် သင့်သည့်ထင်မြင်သည့် အမိန့်၊
 - (၂) တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက် သည့်ဟု စွပ်စွဲခံရသော သက်သေခံအထောက်အထားများကို မူလအခြေအနေမပျက် ထိန်းသိမ်းထားရန် သင့်သည့် ထင်မြင်သည့်အမိန့်။
 - (ခ) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသည် ယာယီအရေးယူ ဆောင်ရွက်ပေးရန် လျှောက်ထားသူထံမှ အောက်ပါတို့ကို တင်သွင်းရန် ညွှန်ကြား နိုင်သည် -
 - (၁) လျှောက်ထားသူမှာ အခွင့်အရေးရရှိသူဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်း၏ အခွင့်အရေးကို ထိပါးချိုးဖောက်နေကြောင်း သို့မဟုတ် ထိပါးချိုးဖောက်ရန် အလားအလာရှိကြောင်း ထင်ရှားစေရန် ခိုင်လုံသည့် အထောက်အထားများကို တင်ပြစေခြင်း၊
 - (၂) ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်မှုကို အလွဲသုံးစားပြုခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရန်အတွက် လုံလောက်သည့်အာမခံ

တင်သွင်းစေခြင်း။

- (ဂ) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသည် ပုဒ်မ ၉၇ (က) ပါ အမိန့်အရ ယာယီအရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိပါးချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲခံရသောကုန်ပစ္စည်းများကို ခွဲခြားသတ်မှတ်နိုင်ရန် နောက်ထပ်လိုအပ်သော မည်သည့်သတင်းအချက်အလက်ကိုမဆို တင်သွင်းရန် လျှောက်ထားသူကို ထပ်မံညွှန်ကြားနိုင်သည်။
- (ဃ) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသည် လျှောက်ထားတောင်းဆိုခဲ့သည့် ယာယီ အရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်နေ့မှ စ၍ ထိခိုက်နစ်နာမှုအပေါ် အမှုကို အပြီးအပြတ် ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန် အတွက် မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးက သတ်မှတ်ထားသည့် သင့်လျော် သော ကာလအတွင်း သို့မဟုတ် ယင်းကဲ့သို့ သတ်မှတ်ထားခြင်း မရှိခဲ့လျှင် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ရန် အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း တရားစွဲဆိုမှုကို တရားမကြောင်းအရ တရားစွဲဆိုခြင်းမရှိလျှင် ပုဒ်မ ၉၈၊ ပုဒ်မ ၉၉ (ခ) ကို မထိခိုက်စေဘဲ ပုဒ်မ ၉၇၊ ပုဒ်မ ၉၈ (က) နှင့် ပုဒ်မ ၉၈၊ ပုဒ်မ ၉၉ (က) တို့အရ ချမှတ် ထားသော ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို လျှောက် ထားခံရသူ၏ တောင်းဆိုချက်အရ ရုပ်သိမ်းရမည် သို့မဟုတ် အကျိုးသက်ရောက်မှုကို ရပ်စဲရမည်။
- (င) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသည် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို ရုပ်သိမ်းလျှင်ဖြစ်စေ၊ လျှောက်ထားသူ၏ ပျက်ကွက်မှု သို့မဟုတ် ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ရပ်စဲလျှင် ဖြစ်စေ၊ တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့် ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းမရှိကြောင်း သို့မဟုတ် ထိပါးချိုးဖောက်ရန် အလားအလာမရှိကြောင်းတွေ့ရှိလျှင်ဖြစ် စေ လျှောက်ထားခံရသူ၏ တောင်းဆိုချက်အရ အဆိုပါအရေး ယူဆောင်ရွက်ချက်များကြောင့် ပေါ်ပေါက်သော ထိခိုက်နစ်နာမှု များအတွက် သင့်လျော်သော လျော်ကြေးကို လျှောက်ထားသူ က လျှောက်ထားခံရသူသို့ပေးစေရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။
- ၉၈။ (က) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသည် အောက်ပါအခြေအနေ တစ်ရပ်ရပ်တွင် တစ်ဖက်သတ် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်သည့် အမိန့်များကို

ချမှတ်နိုင်သည် -

- (၁) အခွင့်အရေးရရှိသူကို ကုစား၍မရနိုင်သော ထိခိုက်နစ်နာမှု ကို ဖြစ်စေတန်ရာသည် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှု တစ်စုံတစ်ရာ ရှိခြင်း။
- (၂) သက်သေခံ အထောက်အထားများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမည့် အန္တရာယ် အမှန်တကယ်ကျရောက်နေခြင်း။
- (ခ) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးသည် တစ်ဖက်သတ် ယာယီအရေးယူဆောင် ရွက်ရာတွင်-
 - (၁) ဆောင်ရွက်ပြီးလျှင်ပြီးချင်း နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိစေဘဲ ယာယီအရေးယူ ဆောင်ရွက်သည့်အမိန့်ကို လျှောက်ထား ခံရသူထံ အသိပေးအကြောင်းကြားရမည်။
 - (၂) မူပိုင်ခွင့်တရားရုံးက သတ်မှတ်သည့် အချိန်ကာလအတွင်း သို့မဟုတ် ယင်းကဲ့သို့ သတ်မှတ်ချက်မရှိခဲ့လျှင် အကြောင်း ကြားစာ ထုတ်ပြန်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်းအကြောင်း ကြားခံရသူက လိုက်နာခြင်းမရှိလျှင် ယင်း အရေးယူဆောင်ရွက် ချက်များကို ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်။
 - (၃) ယင်းအရေးယူ ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် အတည်ပြုခြင်းတို့ကို ဆုံးဖြတ်ပေး ရန် လျှောက်ထားခံရသူများ၏ တောင်းဆိုချက်အရ နှစ်ဖက်ကြားနာ၍ ပြန်လည်စစ်ဆေးခြင်းတစ်ရပ်ကို သင့် လျော်သည့် ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။
- ၉၉။ တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ တရားမဥပဒေနှင့် တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေတို့ကို မထိခိုက်စေဘဲ ပုဒ်မ ၉၆၊ ပုဒ်မ ၉၉ (ခ) အရ စွဲဆိုမှုတွင် မူပိုင်ခွင့် တရားရုံးသည် အောက်ပါအမိန့် တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည် -
 - (က) အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတွင် ကျသင့်ခွန်အရပ်ရပ် ပေးဆောင်၍ ရှင်းလင်းထုတ်ယူပြီး တင်သွင်းလာမည့် တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ထားသည့် ကုန်ပစ္စည်းများ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းအတွင်းသို့ ဝင်ရောက် လာခြင်းကို တားဆီးခြင်းအပါအဝင် တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့် အခွင့် အရေးထိပါးချိုးဖောက်မှုအတွက် တားမြစ်သည့်အမိန့်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

- (ဂ) လုပ်ငန်းခွင်ရှိကိရိယာဆောင်ရွက်မှုများနှင့် နို့တိုက်မိခင်များ၏ ကျန်းမာရေးမထိခိုက်စေရန်စီမံဆောင်ရွက်ပေးရမည်။
- ၃၀။ အလုပ်သမားသည် -
 - (က) လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအတွက် အလုပ်ရှင်ကဦးစီးဌာန၏ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီထုတ်ပေးထား သော တစ်ကိုယ်ရေသုံး ကိရိယာကာကွယ်ရေးဝတ်စုံများ၊ ပစ္စည်းများဝတ်ဆင်ခြင်းနှင့် ကိရိယာတန်ဆာပလာများအား စနစ်တကျမှန်ကန်စွာအသုံးပြုရမည်။
 - (ခ) ဤဥပဒေနှင့် ဤဥပဒေအရထုတ်ပြန်သည့် နည်းဥပဒေများအရ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအတွက် အလုပ်ရှင်ကဖြစ်စေ၊ လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး နှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကော်မတီကဖြစ်စေ၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေး အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ခံက ဖြစ်စေ ညွှန်ကြားသည့် ညွှန်ကြားချက်နှင့် အကြံပြုချက်များကို လိုက်နာရမည်။
 - (ဂ) လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များ၊ စည်းကမ်းချက်များ၊ သင်တန်းတက်အသွား များ၊ နံရံကပ်ပိတ်တာများ၊ နို့တစ်စာများနှင့် သတိပေးတားမြစ်ချက် များကို လိုက်နာရမည်။
 - (ဃ) လုပ်ငန်းခွင်တွင် အသုံးပြုသည့် ကိရိယာတန်ဆာပလာ၊ စက်၊ စက်ကိရိယာအစိတ်အပိုင်း၊ ယာဉ်၊ လျှပ်စစ်နှင့်အခြားပစ္စည်းများ ကို စနစ်တကျကိုင်တွယ်အသုံးပြုရမည်။
 - (င) လုပ်ငန်းခွင်တွင် ယင်း၏လုပ်ဆောင်မှု သို့မဟုတ် လုပ်ဆောင်ရန် ပျက်ကွက်မှုကြောင့် မိမိကိုယ်တိုင်နှင့် အခြားသူများ၏ ဘေး အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးမထိခိုက်စေရန်အလေး ထားဆောင်ရွက်ရမည်။
 - (စ) အလုပ်ရှင်၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာ

- ရေးဆိုင်ရာတာဝန်ခံတို့က ဤဥပဒေအရ ယင်းတို့၏တာဝန်များ ကို ထမ်းဆောင်ရာ၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်။
 - (ဆ) လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအား ထိခိုက်စေနိုင်မည့်အခြေအနေအကြောင်းအရာ၊ ဖြစ်ရပ်တစ်ခုခု ကိုတွေ့ရှိပါက ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ အနီးကပ်လုပ်ငန်းကြီးကြပ်သူမှ တစ်ဆင့်ဖြစ်စေ အလုပ်ရှင်၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်း ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ခံ သို့မဟုတ် စီမံခန့်ခွဲသူ တစ်ဦးဦးထံ ချက်ချင်းတင်ပြရမည်။
 - (ဇ) ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်မည့်ဆဲဆဲအခြေအနေတွင် အလုပ် ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ရန် ငြင်းပယ်နိုင်သော်လည်း အလုပ်ရှင်က စီစဉ်ပေးသည့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော လုပ်ငန်းခွင်သို့ ပြောင်းလဲလုပ်ကိုင်စေမှုအား ငြင်းပယ်ခြင်းမပြုရ။
 - (ဈ) လုပ်ငန်းခွင်အသီးသီးမှ အလုပ်သမားများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်း ရှင်းရေးနှင့်ကျန်းမာရေးအတွက် အလုပ်သမားအချင်းချင်း သို့မဟုတ် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အချိန်မီဆက်သွယ် ညှိနှိုင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကိုယ်စားလှယ်များ ရွေးချယ်နိုင်သည်။
- အခန်း (၉)**
ထုတ်လုပ်သူ၊ တင်သွင်းရောင်းချသူ၊ တပ်ဆင်သူ သို့မဟုတ် ဖြတ်သိမ်းသူနှင့် တည်ဆောက်သူ သို့မဟုတ် ဖြိုဖျက်သူတို့ တာဝန်များ
- ၃၁။ လုပ်ငန်းခွင်၊ လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ၎င်းတို့၌ အသုံးပြုမည့်ဘေးအန္တရာယ်ရှိသော ပစ္စည်းများကို ထုတ်လုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် တင်သွင်းရောင်းချခြင်းကိုဖြစ်စေ၊ ဘေးအန္တရာယ်ရှိသောစက်ကိရိယာများကို ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ တင်သွင်းရောင်း ချခြင်း၊ တပ်ဆင်ခြင်း သို့မဟုတ် ဖြတ်သိမ်းခြင်းကိုဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်သူသည် စမ်းသပ်စစ်ဆေးခွင့်ရှိသူ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာဦးစီးဌာန၏လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းကြောင်းအတည်ပြုချက်ရယူရမည်။
 - ၃၂။ ဘေးအန္တရာယ်ရှိသောပစ္စည်းနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ရှိသော စက်ကိရိယာ များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထုတ်လုပ်သူ သို့မဟုတ် တင်သွင်းရောင်းချသူသည်

- အောက်ပါတို့စွဲရပ်များကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည်-
 - (က) ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်စွာအသုံးပြု ခြင်းဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များပေးခြင်း။
 - (ခ) ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး ကျန်းမာရေးမထိခိုက်စေရန် စမ်းသပ် စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ပေးခြင်းနှင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုရလဒ်များအား အသုံးပြုသူထံဖြန့်ဝေခြင်း။
 - ၃၃။ တပ်ဆင်သူ သို့မဟုတ် ဖြိုဖျက်သူသည် တည်ဆောက်သူ သို့မဟုတ် ဖြိုဖျက်သူသည် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်း၍ ကျန်းမာရေးမထိခိုက်စေရန် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီဆောင်ရွက်ရမည်။
- အခန်း (၁၀)**
အကြောင်းကြားခြင်း၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် အစီရင်ခံခြင်း
- ၃၄။ အလုပ်ရှင်သည် အောက်ပါတို့စွဲရပ်များကို သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်တာဝန်ရှိသည် -
 - (က) လုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်မှု၊ ဘေးအန္တရာယ်ရှိသောဖြစ်ရပ်၊ ကြီးမား ပြင်းထန်သော လုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်မှု ဖြစ်ပွားပါက ဦးစီးဌာနသို့ အကြောင်းကြားခြင်း။
 - (ခ) အလုပ်သမားတစ်ဦးဦးသည် သတ်မှတ်ထားသည့်လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာ ရောဂါတစ်မျိုးမျိုး စွဲကပ်လျှင်ဖြစ်စေ၊ သုံးစွဲသည့်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် နိုင်ငံလျှင်ဖြစ်စေ အသိအမှတ်ပြုဆရာဝန်၏ဆေးစစ် ချက်မှတ်တမ်း နှင့်အတူ အစီရင်ခံစာကိုဦးစီးဌာနသို့ ပေးပို့အကြောင်းကြားခြင်း။
 - ၃၅။ မှတ်ပုံတင်ဆရာဝန်တစ်ဦးသည် သတ်မှတ်ထားသည့်လုပ်ငန်းခွင် ဆိုင်ရာ ရောဂါတစ်မျိုးမျိုးစွဲကပ်နေသည့် အလုပ်လုပ်နေသူ သို့မဟုတ် အလုပ် လုပ်ခဲ့သူအား ဆေးကုသလျှင် သတ်မှတ်ထားသည့် အချက်အလက်များ ပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကို သက်ဆိုင်ရာအလုပ်ရှင်နှင့် ဦးစီးဌာနသို့ သတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ အကြောင်းကြားရမည်အပြင် အစီရင်ခံစာမိတ္တူကို ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့လည်း ပေးပို့ရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

Wonderful Days Travels & Tours

• တချစ်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနား ခရီးစဉ် Apr -13
 • တာချီလိတ်၊ မယ်ဆိုင်၊ ချင်းရီ ခရီးစဉ် Apr -14
 • ထားဝယ် (ရှင်ကိုးရင်) ခရီးစဉ် Apr -14

See Travelling, Feel Happy!

No-224, Ground Floor, Ngwar Street, Ahlone Township. Ph: 09 257 900 416 ~7~ 8

သန္တိသျှာ သင်္ကြန် 09.4210 14940
 09.4210 68050

Hotel များ, Restaurant များ, Airline Express များ

♦ထားဝယ်၊ ရှင်ကိုးရင် + မြိတ် Apr 13 270,000
 ♦ထားဝယ်+မြိတ်၊ မယ်ဆိုင်၊ ချင်းရီစဉ် Apr 13 360,000

တော်ဝင်မြန်မာ 0942421 5558, 09424215557

• ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ၊ ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ၊ ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ
 • ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ၊ ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ၊ ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ
 • ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ၊ ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ၊ ရွှေဘိုတော်ဝင်မြန်မာ

သန်းဌေးနှင့်ရောင်းရင်းများ မဟာသင်္ကြန်ခရီးစဉ်များ

• ရွှေဘိုတော် (၂)ည၊ မကျွေး မင်းဘူး၊ ပြည်ဘုရားစုံ (၄)ရက်၊
 • ရွှေဘိုတော်၊ ပုဂံ၊ ညောင်ဦး ပုဂံ၊ ရွှေဘိုတော်လေးဆူ (၅)ရက်၊
 • ရွှေဘိုတော်၊ အလောင်းတော်ကသာ၊ ဖိုဝင်တောင်၊ ရွှေဘိုတောင် (၅)ရက်၊
 • ရွှေဘိုတော်ပုဂံ(တောင်ကြီး အင်းလေး)(ပုံရွာ မန္တလေး ပြင်ဦးလွင်)(၈)ရက်၊ အလင်း(၁၁)ရက်
 • ပုဂံ၊ ညောင်ဦး ပုဂံ၊ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင် (၅) ရက်၊
 • မန္တလေး အင်းဝ၊ မိုးကုတ်၊ ကျောက်ဆည် (၄)ရက်၊
 • မန္တလေး ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ အလောင်းတော် (၅)ရက်၊
 • ရွှေဘိုတော်၊ ရခိုင်၊ မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်၊ စစ်တွေ၊ ငပလီ (၇) ရက်၊
 • မန္တလေး ပြင်ဦးလွင်၊ လားရှိုး၊ မုဆယ်၊ ရွှေလီ၊ ဝမ်းတီ (၇)ရက်၊
 • တောင်ကြီး အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကိုလုံ (၄)ရက်၊ လွိုင်ကော်မီ (၅)ရက်၊
 • ထားဝယ်ရှင်ကိုးရင်၊ မောင်းဆန်ကမ်းခြေ၊ ကျိုက္ကီး၊ ကော်ခဲ (၅)ရက်၊ မြိတ်မိ (၆)ရက်၊
 • မော်လမြိုင်၊ ကျိုက္ကီး၊ ကော်ခဲ (ကျိုက်ထီးရိုး) (၃)ရက် (Mar 22,29)

မန္တလေး၊ ရဲလုံတောင်
 အင်းတော်၊ မြစ်ကြီးနား၊ မြစ်ဆုံ
 ရွှေဘို(၆)ရက်၊ မိုးအုတ်မိ(၅)ရက်
 (Hotel, Motel)
 ထားဝယ်၊ မြိတ်၊ ကျောက်ဆည်၊
 ရခိုင်၊ သူဌေးကျွန်း
 (၆)ရက် (Hotel)
 မြိတ်၊ ဟေတောင်
 ပရကျွတ်(၅)ရက်
 (Hotel)

အမှတ်(၄၀)၊ ပထမထပ်၊ ရွှေဘိုလမ်း၊ မြောက်ဘက်၊ မြိတ်၊ Ph:01-380141, 01-241863, 09-43043109, 09-30284810

လိုနေသူကို ဖေးမကူညီ ဖြစ်စေစေရာ ပြည့်ဝစွာဖြင့်

ဆရာမိုး Follow Me B.Sc.(Hons), M.Sc., Ph.D. Grammar အထူး လက်ခံပြီး

အင်္ဂလိပ်စာကို ကျွမ်းကျင်စွာ ဝေဖန်တတ် ပြောတတ်ချင်သူတိုင်း တက်ထားရမည့်

Universal Institute of ESL & Certificate ချီးမြှင့်သည့်
ENGLISH 4 SKILLS Level (1,2) ၂၄ ဇူလိုင်
ENGLISH 4 SKILLS Level (1) တစ်ပတ် (၅)ရက် (၂)လ အထူး လက်ခံသင်ကြားပြီး
 Essay, Letter ရေးသား အင်္ဂလိပ် ဝတ္ထုဆောင်းပါး ဖတ်နည်း ဘာသာပြန်နည်းနှင့် ပြောနည်းတို့ကို နိုင်တကာ သင်ကြား
 နှင့် သင်ကြားပေးမည်။ တတ်ချင်သူတိုင်းတက်၍ တက်သူတိုင်းတက်ကြပါ။ တန်းခွဲသစ်များ Mar 23 စမည်။

4 SKILLS Level(1,2,3) အောင်မြင်ပြီးသူတိုင်း Dip ESL ရရှိမည်။
 နောက်ဆုံးပေါ် နိုင်ငံတကာ သင်ရိုးနှင့်အညီ မိမိကိုယ်တိုင် စေ့စပ်တတ် အသိထုတ် လေ့ကျင့်ရင်း အလည်မြန်ဆုံး တိုးတက်လာရန်
သွက်လက်မုန်ကန်စွာ ပြောတတ်စေဖို့ SPEAKING သီးသန့် ၂၄ ဇူလိုင် အတတ် လက်ခံပြီး။
 အဆင့်မြင့် နိုင်ငံတကာ University များတွင် ပညာတော်သင်ဆု ရရှိစေဖို့နှင့် သေချာပေါက် တက်ရောက်ခွင့် ရရှိစေဖို့
 ပြည့်စုံ ကောင်းမွန်သော IELTS စာအုပ် CD, DVD ထိထောက် မှန်ကန်သော သင်ကြား လုပ်ငန်းများနှင့်အညီ
4 Skills Band 7 နှင့်အထက် ရအောင် သင်ပေးမည့် IELTS ၂၄ ဇူလိုင် အထူး လက်ခံပြီး။

ဆရာမ ဒေါက်တာ မြင့်သန္တာ Ph.D တွဲဖက် သင်ကြားမည်။

အင်းဝ စာအုပ်တိုက် (အပေါ်ထပ်)၊ ဦးထွန်းလင်းခြံလမ်း၊ လှည်းတန်း။ 0943125393
 ၄၀၁၊ ၄၁၆ (ပ) ထပ်၊ ကုန်ဆည်ထမ်း(၄၄-လမ်းထိပ်)။ 01 8398118, 295798

မိုးမံ (လင်း) ကုမ္ပဏီ
 (open daily) (ဖော့ဆုံး) မှ အခြေခံချောင်း/ငှားမည်

ဝါးဒရုံးသောစင်ကြီးလမ်း (50x100) ခြေ 1Sqr3.5L
 ၂၊ မရမ်းကုန်း-လမ်းသန့် (1.7ဧက) ခြေ 1Sqr7.5T
 ၃၊ ကမာရွတ်အင်းယားလမ်း (50x100) ခြေ 18000L
 ၄၊ မရကားမင်းမလမ်းအနီးအိမ်ရာဝင်း (80x100) ခြေ 12800L
 ၅၊ ဝဟမဟာစည်သာသနာ့အိမ်သာလမ်း (50x70) 2RC 12500L
 ၆၊ လှိုင်အေးအိမ်ရာအိမ်ရာ (80x85) 2RC 11950L
 ၇၊ တောင်ဥက္ကလာမေကြာယံ (40x60) ခြေ 3750L
 ၈၊ ဥဒရ်မင်းမရမ်းလမ်း (60x60) ခြေ 3200L
 ၉၊ မ/ဒဂုံတော်ဝင်အိမ်ရာ (100x100) ခြေ 2780L
 ၁၀၊ လှိုင်အောင်စေ့စိုက်သာ (30x60) ခြေ 1700L
 ၁၁၊ သကာတမြို့တော်သာလမ်းအနီး (40x60) ခြေ 1450L
 ၁၂၊ လှိုင် MICT Park အနီး (45x60) 2RC 19L

Facebook Page - နှိုင်းလင်းအကျိုးဆောင်ကုမ္ပဏီ မဟာမင်း
 တွင်လည်း ဝင်ရောက် ကြည့်ရှု စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
 01- 552742, 09 5060940, 09 5060938, 09 450450977

အောင်မိဂီလ
 အိမ်ပြောင်း/ရွှေလုပ်ငန်း
 မြို့တွင်း/နယ်ဝေး
 09428773300
 09428773355

STAR
 ဒဂုံမြို့သစ်အရပ်ရပ်
 တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
 သိပ်ကမ်းရိုပြေထွက်များ
 ဝယ်လိုသည်။
 09-43088052
 09-260660405
 09-421067330

★ စီးပွားပျက်နေသော အခေအရာကို ကမ္ဘာ့ဥပဒေမဟာမိတ်ကမ်း နိုင်ငံခြားလားစာခံ နှစ်ဆောင်စေခြင်းဖြင့်
 အောက်ဖွဲ့စည်းသော အခေအရာမဟာမိတ်ကမ်း၏ အစဉ်အလာ

★ ကမ္ဘာ့အစိုးရသုံးဆိုင်ခံရသော (၁၀) ဦးတွင် နံပါတ် (၁) ချိတ်သော မြန်မာ့မေဇာင်းဆောင်၊
 ★ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး နယ်ပယ်သုံးစွဲရန်တွင် နံပါတ် (၁) အောင်မြင်ခဲ့သူ၏ အမှုအကျင့်
 ပြောင်းလဲရေးနည်းလမ်း။ ★ ယနေ့ကမ္ဘာ့အားကစားနှင့် အနုပညာနယ်ပယ် အသီးသီး နံပါတ် (၁)
 စံချိန်ချိထားသူ (၄) ဦး ထပ်တူခံစားနေရသော ဝေဒနာဆိုးနှင့် တူညီသော ခြေရှင်းနည်း။
 ★ တစ်ဖန်ခံစားရမည့် မိမိကိုယ်ကိုယ်ကြည့်ရှု သေချာပေါက်တည်ဆောက်နိုင်မည့်နည်း။
 ★ အိမ်ခြံမြေတော်၌ သွားရောက်ဖော်ပြရမည့် အချက်အလက်များနှင့် နေရာချိတ်ဆက်မှုများ။
 ★ ဦးနှောက်၏ ဘာရိုက်စနစ်ကို ထိန်းသိမ်းပေးမည့် နှင့် NEUROLEADERSHIP သင်ခန်းစာများ။
 ★ အသက် (၅၀) နီးမှ ၂၀၁၆ ကမ္ဘာ့အလှဆုံးမိန်းမဖြစ်လာသူ၏ ရိုးရှင်းလှသော နေ့စဉ်ကျင့်ထုံး။
 ★ အမေရိကန် အထူးတပ်ဖွဲ့ (နေ့စီဆီးလ်) ၏ အဆင့်မြင့် စိတ်ဓာတ်ကျင့်စဉ်များ။
 ★ အဆင့်မြင့် စိတ်ဓာတ်ကျင့်စဉ်များကို အသက်သွင်းပေးသော ရိုးရှင်းသည့် စိတ်ပညာဖော်ဖြေရေးလမ်းကြောင်း
 ဖြစ်လာခဲ့သူ ဒေါ်နယ်ထွန်း - အစရှိသော လူတိုင်း အလွယ်တကူလိုက်နာကျင့်သုံးနိုင်ပြီး သေချာပေါက်
 အောင်မြင်မည့် ကျင့်စဉ်များကို သာဓဇ္ဈေးချယ်ဖော်ပြထားသော

ဒေါက်တာအေးကျော်* မှန်း ၀၉-၅၁၃၅၂၂၆ (တစ်ပြည်လုံး အစုံအိမ်ဖို့ - ၀၉-၉၉၉၀၅၀၀၀၀၀၀) ရေးသားသည့် (Facebook-ဘဝတော်လမ်းစာပေ) (၄၀၀၀)

ခကြေငြာ၏ အောင်မြင်ရေး ဥပဒေ (၁) ရပ်

★ ဘဝကို မဟာဗျူဟာဖြင့် ဖိတ်ခေါ်ခြင်း (ဘဝနှင့်အောင်မြင်ရေး ၂) - ၄၀၀၀ ကျပ် ရန်ကင်း၊ မန္တလေး၊ စာအုပ်
 ★ အကြောင်းတရားတို့၏ အစွမ်းသတ္တိများ (အသုံးချအဆင့်မြင့်ပဌာန်း) - ၃၀၀၀ ကျပ် သိုင်ကြီးများတွင် ရရှိ

NEW WORLD BLDG 09 515 7160
 09 96 515 7160
 09 76 515 7160

New World Office Page
 သို့မဟုတ် အသေးစိတ်
 သိရှိနိုင်ရန်
 ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု
 စေလိုပါသည်။
 4RC 85' x 47'
 (Sq-ft 14000)
 ကားမိလား ၁၅ စီးရပ်နိုင်
 ကားမောင်းသူများလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း

GHW M&E Engineering Co., Ltd တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ရေ/မီးကျွမ်းကျင် ဝန်ထမ်းများအလိုရှိပါသည်။
 အမှတ် (၃၂၀)၊ လှိုင်မြင်လမ်း (၂)၊ (၃၀) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံအိမ်ကမ်းခြေသစ် တွင် အပတ်စဉ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့နှင့် စနေနေ့တိုင်း နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီ အတွင်း ကိုယ်ရေးအချက်အလက်အပြည့် အစုံဖြင့် လူကိုယ်တိုင် လာရောက် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
 Ph: 09-797389191

မသလ (စစ်ကိုင်းမြို့နယ်) အမှတ်(၁၀)၊ ဝင်းထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ မုန်း - ၀၁ - ၅၆၆၂၂ ၀၉၇၀၀၆၄၈၊ ၀၉၆၆၆၆၇၆၇ ၀၉၂၅၀၉၉၇၂၆

FORWARD Forward Yangon Services Co., Ltd
 ကားအငှားနှင့် ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်း
 ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများအတွက်လည်း
 PH: 09-5168997, 09-5089800, 0933345545

THREE STAR
 Air-con | ဝေခဲသေတ္တာအဝတ်လျှော်စက်
 မြန်မာနိုင်ငံ၊ တစ်နိုင်ငံလုံး၊ မောင်းဆောင်ခြင်း၊ လိုလားခြင်း၊
 မောင်းဆောင်သူများကို အိမ်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း

Split Type Air-con Brand New 1HP
 ဥပဒေအရ ၃ နှစ် သာမန်
 တစ်ဆင့်ခြားရေခန်း 330000-Ks
 (Copper Pipe-100, Drain Pipe, Wire, Sulfonair, Frame, Transportation)

“အနီးဆုံးဆိုင်ထို့ ဆက်သွယ်ရန်”
 မင်္ဂလာတောင်ညွန့် - 09420047153, 09-250069932
 လှိုင်မြို့နယ် - 09-401505153, 09-420186543
 တောင်ဥက္ကလာ - 705784, 09-5163480
 မ/ဥက္ကလာ - 0943131601, 09400882811
 ဗဟန်းမြို့နယ် - 09-428192157, 09-252833530
 စမ်းချောင်း - 09-450047285, 09-250161435

ဒဂုံမြို့သစ်အရပ်ရပ်
 ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း
 ဒဂုံအိမ်ကမ်းရိုပြေထွက်များ
 ရွေးတောင်းပေးဝယ်လိုပါသည်။
 (ပွဲပေးရန်မလိုပါ။)
 09-442963043
 09-425025562
 09-260996995

အောင်ကမ္ဘာ
 (အိမ်ခြံမြေ)၊ ရောင်းဝယ်ရေး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)၊ သိပ်ကမ်းအရပ်ရပ်၊ မြောက်ပိုင်း၊ ရွှေလယ်တိုက်၊ မြောက်ပိုင်း၊ ဝယ်လိုပါသည်။ အိမ်အရောက်ငွေချေပေးသည်။ ပွဲပေးစာရင်းပေးပါ။
 09-43118200
 09-450096144
 09-450096188

ကျောက်ကပ်ရောဂါအမျိုးမျိုးအတွက် အသုံးပြုနိုင်သည့် အစွမ်းထက်ဆေးပင်ဖြစ်သော ကျောက်ကပ်ဆေးပင်အကြောင်းသိကောင်းစရာများကို ရေးသားပြုစုထားသည့် စာအုပ်...

ကျောက်ကပ်ဆေးပင် (ဒုတိယအကြိမ်)
 Ks 5,000

အပြုအမူအနက်အဓိက စာအုပ်အကြောင်းများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။
 Ph: 01-368 2199, 368 5083, 368 5609

မီး ဘေး ရှောင် မ လောင် ခင် တား

MAB GOLD

— Wealth Banking —



A new level of Wealth Banking in Myanmar

Best Wealth Service Platform

Best Deposit Rates in Town

- + Fly for Free MAB KrisFlyer miles Program
- + Free access to Pan Pacific Lounge (Breakfast or afternoon tea)
- + Free access to Hilton Mandalay Lounge (Breakfast or afternoon tea)
- + Free access to Mingalar Sky Lounge (All day dining)
- + Chance to Win a First Class 2 bedroom HAGL Condominium Draw
- + Dedicated Relationship Managers
- + Three Wealth Banking Lounges in UFC Tower 2, Mayangone & Mandalay 10
- + Experiential dining privileges

Terms & Conditions Apply

MABGOLD.com

CALL OUR CONCIERGE NOW!
(+95) 1 9010792



ဖုန်းစင်ရာသူတွေရဲ့ လိုဆောင်ချက်ကို အလွယ်တူနဲ့
ပြည့်ဆည်းပေးပို့ပေးမယ်ပို့ဘိ ဝန်ဆောင်မှု

 NEW ထောက်ကယ်စီ ကယ်စီ *777#	 ထောက်ဘီ *500#	 မုန့်စားစရာ *600#
--	--	---

- New ထောက်ကယ်စီ၊ ထောက်ဘီ* နှင့် မြောပြီ၊ရင်၊မြော package များကို ဝန်ဆောင်ပေးစရာမလိုဘဲ ဖုန်းစင်ရာသူတွေဆီ ပေးပို့နိုင်ပါသည်။
- MPT4U application မှလည်း Package များကို ဝယ်ယူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

တပ်မတော်(ရေ)၏ စစ်ရေယာဉ် တပ်ပေါင်းစု ပင်လယ်ပြင်စစ်ဆင်မှု လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်



တပ်မတော်ကကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ် တပ်ပေါင်းစု ပင်လယ်ပြင်စစ်ဆင်မှုလေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်ခြင်းကို ကြည့်ရှုစဉ်။

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် ပိုင်နက်နယ်မြေကို လုံခြုံစွာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက် ကာကွယ်ရေးစွမ်းရည် ထက်မြက်မြင်မားစေရန် တပ်မတော်(ကြည်း၊ရေ၊လေ)လေ့ကျင့်ခန်းများကို အမြဲမပြတ်လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် မြန်မာ့ရေပိုင်နက် (ကိုကိုးကျွန်းဒေသ)၌ တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ် တပ်ပေါင်းစု ပင်လယ်ပြင်စစ်ဆင်မှု (Combined Fleet Exercise-Sea Shield 2019) လေ့ကျင့်ပြုလုပ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ကြပြီး တပ်မတော်ကကွယ်ရေး

ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် တပ်မတော်(ရေ)ဝတ်စုံအား ဂုဏ်ပြုဝတ်ဆင်၍ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်ကျော်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး တို့နှင့်အတူ အက်ကြည့်စစ်ရေယာဉ်-အောင်ဇေယျပေါ်မှ လိုက်ပါကြည့်ရှု အားပေးသည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့

“တပ်မတော်(ရေ)အထူးစစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရန်သူ စီးနင်းသိမ်းပိုက်ထားသည့် ကုန်သွယ်ရေးယာဉ်တစ်စင်းအား မြန်နှုန်းမြင့်တိုက်ခိုက်ရေး ရေယာဉ်လေးစင်း၊ ရဟတ်ယာဉ် သုံးစင်းဖြင့် ဝင်ရောက်စီးနင်း၍ ဖမ်းဆီးခံစားစာခံများအား ကယ်ဆယ်ခြင်းလေ့ကျင့်ခန်းအား ဆောင်ရွက်”

NRPC နှင့် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ(KNPP)ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) နှင့် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန(NRPC) ၌ ကျင်းပသည်။

အခြေအနေကောင်းများကို ထိန်းသိမ်းထားနိုင်

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟို ဌာန အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီအနေဖြင့် အစိုးရနှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကတည်းက ပြည်နယ်အဆင့်၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် သဘောတူညီချက်များ ရေးထိုးခဲ့ပြီး ဒေသတွင်း နှစ်ဖက် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ မရှိသလောက် အခြေအနေကောင်းများကို ထိန်းသိမ်း ထားနိုင်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ UNFC ၏ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့ဖြစ်သည့် DPN တွင် KNPP မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ခုဦးရယ်က အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ် ပါဝင်ခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး ရှေ့ဆက်နိုင်ရန်အတွက် UNFC ၏ အဆိုပြုချက် ကိုးချက်ကိုလည်း နှစ်ဖက် အကျေအလည် ဆွေးနွေး ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အဆိုပြုချက်အားလုံးနီးပါး သဘောတူညီနိုင်သည့် အခြေအနေကောင်းများ ရှိခဲ့သော်လည်း စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့



အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနနှင့် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပစဉ်။

GLOBAL EDUCATION EXHIBITION 2019



MAR 30, 9AM - 12AM
NOVOTEL HOTEL

- မြည်တွင်း HND, ABE, NCC ဒီပလိုမာတိုင်ဆောင်ထားပြီး Ranking မြင့် နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့် ပေးပေးထားသည့်သူများ
- IGCSE ဇာတိပိုင်ဆိုင်သူများအတွက် တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်အမည် အမေရိကန် အင်္ဂလန် ကနေဒါ ပြင်သစ်တက္ကသိုလ်များ ပညာသင်သူများ
- IGCSE / အင်္ဂလန် ဓမ္မတိရည်သူများအတွက်လည်း ဝင်ခွင့်ရရှိနိုင်သည့် ပညာရေးလမ်းကြောင်းများနှင့် ဝင်ခွင့်ရရှိသည့် တက္ကသိုလ်များ
- အပြည်အချုပ်ပြုနိုင်သည့် နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်၊ Oxford, Cambridge ဝင်ခွင့်ပြုနိုင်သည့် ကောလိပ်များ
- IGCSE / IELTS ဇာတိပိုင်ဆိုင်သူများအတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်နှင့် ပညာသင်ဆု ယာဇာတိ ချက်များ ထိပိုင်သူများ
- မြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များတွင် အင်္ဂလန်စနစ် / အမေရိကန်စနစ်ဖြင့် ဝင်ကြားနေသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ကြိုတင်သိရှိထား ဆင့်သော နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်များအကြောင်း
- ပညာသင်စရိတ်သက်သာစွာဖြင့် တက်ရောက်နိုင်သည့် အမေရိကန်ကောလိပ်များ



● USA ● UK ● AUSTRALIA ● CANADA ● SWITZERLAND ● JAPAN ● SINGAPORE ● THAILAND 01 527 838